
سرمقاله:  حسن بختیاری

 دادستان گنجی :

مشکلات دست فروشان  وسد معبربا تصميم قهرآميزحل نمی شود
ایمان: در نشست تعاملي مسئولان استان قم بر راهکارهاي برون رفت از آسیب ها و بهبود فضاي 

اجتماعي تاکید شد. 
فرمانده انتظامي استان  قم نيز در اين نشست بر ضرورت و تاثير اين جلسات تاکيد کرد و گفت: عمده تصميمات 

کليدي و براي آرامش مردم است که در اين جلسه رقم مي خورد. 
سردار کاظم مجتبايي افزود: تعامل نيروي انتظامي با دستگاه قضائي و شهرداري بسياري از مشکلات اجتماعي ، 
چالش ها و دغدغه هاي مردم را حل مي کند. وی تصريح کرد: مشکلاتي همچون سد معبر، دست فروشي،  تکدي 
گري، مهندسي ترافيک، هوشمند سازي معابر و گذرگاه ها و اقدامات قضائي از مواردي است که توجه جدي به آن 

ها در اين نشست ها باعث کاهش جرائم و آسيب هاي اجتماعي مي شود. 
دادستان قم نيزدراين جلسه بر ضرورت تعاملات  بين دستگاه ها تاکيد کرد و گفت : حل مسائل و مشکلات 
دست فروشان و کساني که سد معبر مي کنند با يک تصميم قهرآميز و يک طرفه اتفاق نمي افتد . مصطفی برزگر 
گنجی افزود : چنانچه در اين زمينه بخواهيم تصميم اساسي بگيريم نيازمند تشکيل يک جلسه و کارگروه تخصصي 
هستيم که شامل چند نفر از مسئولين جمع حاضر و استانداري تا مصوبات آن اجرايي شود. شهردار قم نيز ضمن 
تقدير از سردار مجتبايي که توجه ويژه اي به تشکيل اين جلسات و اجرايي شدن مصوبات آن دارد، افزود: اين 

تعاملات که هم اکنون في مابين نيروي انتظامي، شهرداري و دستگاه قضائي وجود دارد...
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»ایمان« بررسی می کند:

هزینه برگزاری جشن 
عروسی در قم چقدر است؟

»یک شب اقامت رایگان در هتل هدیه به عروس و داماد«، »ورودی رایگان تالار«، »اتاق عقد و آتش بازی رایگان« و 
»سورپرایز براي عروس و داماد« ازجمله تبلیغاتي است که می توان در آگهي هاي برگزاري مجالس در آگهی نامه ها و دیوارهای 
شهر مشاهده کرد؛ اما این همه آن چیزي نیست که در مراسم هاي عروسي در قم در جریان است. عروسي هاي مجلل این روزها 
در شهر قم حرف نخست را مي زنند. مراسم هایی که نمونه کاملي از اسراف گرایي و تجمل گرایی در شهري است که در برخي از 

محله های آن جوانان به علت درآمد کم قادر به ازدواج نیستند و عطاي آن را به لقایش مي بخشند.
اما اینکه یک جشن عروسی برای عروس و داماد چقدر تمام می شود، موضوعی است که » ایمان« در گزارش خود موردبحث 

قرار داده و بخش های مختلف برای برگزاری یک جشن عروسی را به همراه قیمت های حدودی، بررسی کرده است.
این گزارش را  بخوانید:

ریزگردها؛  محصول فقدان 
تفکر زیست محيطی

يکی از معضلات زيست محيطی 
تشديد  آينده  در  که  قم  شهر 
خواهد شد، ظهور پديده ريزگردها 
در هوای شهر قم است که تبعات 
بهداشتی و زيست محيطی زيادی 
را به همراه خواهد داشت. ظهور 
پديده ريزگردها محصول فقدان 

تفکر زيست محيطی ...

معاون اول رییس جمهوری با بیان این که مردم انتظار 
دارند با برنامه ریزی مشکلات حل شود، گفت: اگر قرار بود 
با شعار مشکلات حل شود در دوره گذشته بیشترین شعار 
در تاریخ کشور برای مبارزه با فساد داده شد اما بیشترین 

فسادها و بزرگ ترین فسادهای قرن اتفاق افتاد. 

ايوشان  افتتاح سد  آيين  اسحاق جهانگيری روز دوشنبه در 
خرم آباد با تاکيد بر اين که سياست اقتصاد مقاومتی راهکار عبور از 
مشکلات است، خاطرنشان کرد: طرفدار اين نيستيم که مردم يک 
وعده غذا بخورند و اين حرف سخن خوبی نيست.وی ادامه داد: حتی 

امام راحل در زمان جنگ چنين حرفی به زبان نياورد...

رئیس مجلس شورای اسلامی  گفت: قم نیاز به سرمایه گذاری بیشتر 
در صنعت دارد و در صورت انجام این مهم مشکل بیکاری رفع خواهد 
شد بنابراین باید به دلیل محدود کردن بخش کشاورزی استان قم باید به 

بخش های توسعه صنعت و همچنین توریسم توجه شود.
رئيس مجلس شورای اسلامی  دکتر علی لاريجانی روز گذشته در مراسم 
افتتاح شرکت عطرين نخ قم با بيان اينکه 1.8 ميليارد دلار سرمايه گذاری در زمينه 
احداث خط راه آهن سريع السير شده  است اظهارداشت: با توجه به مختصات 
جغرافيايی استان قم و ارتباط اين استان با استان های تهران و استان های صنعتی 

ديگر نياز به توسعه زيرساخت ها وجود دارد که در اين زمينه ساخت خط ريلی 
 ـاصفهان يکی از اقدامات مهم بوده که اعتبار آن از فاينانس   ـقم  سريع السير تهران 
کشور چين تأمين شده و تا يک ماه آينده کار آن آغاز خواهد شد و به موازات اين 
راه آهن ساخت خط سريع السير تهران به مشهد نيز در دستور کار قرار گرفته که 

نقش مهمی در رشد توريسم و صنعتی بودن استان قم دارد.
دکتر لاريجانی تصريح کرد: به دليل بی توجهی های رژيم طاغوت به استان قم 
اين استان دچار عقب افتادگی هايی از گذشته بوده بعد از انقلاب توجهات سياسی 

و فرهنگی به استان قم شد که لازم است ...

رییس پلیس آگاهی استان قم: 

قم جزء پنج استان امن کشور است 

بیمه بیکاری می گیرید، سر کار نروید :

برخورد با اشتغال مخفی مقرری بگیران

علی لاریجانی رئیس مجلس :

قم نيازمند سرمایه گذاری صنعتی است 
هشدار سپاه به صاحبان شبکه  های اجتماعی

معاون اول رئیس جمهور: 

بزرگ ترین فسادهای قرن 
در دولت گذشته اتفاق افتاد 
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رمز بقاء انقلاب دوری از منيت هاست

باستناد مجوز هیات مدیره سازمان در نظر دارد محل پارکینگ واقع در پارکسوار 

شمالی را از طریق مزایده واگذار نماید.  لذا متقاضیان می توانند جهت دریافت 

پاکت و شرایط مزایده از تاریخ نشر آگهی نوبت دوم به مدت ده روز کاری به 

استثنای روزهای تعطیل از ساعت 8 صبح لغایت 14 به واحد امور قراردادهای 

سازمان به نشانی  قم –کیلومتر3 جاده قدیم قم – تهران سازمان پایانه های 

مسافربری شهرداری قم )ترمینال( مراجعه نمایند و در صورت نیاز، جهت کسب 

اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 36641790-025 تماس حاصل نمایند.

شرایط عمومی :

- واریز مبلغ 42/000/000 ریال )چهل و دو میلیون ریال( بعنوان سپرده شرکت 

در مزایده به حساب سپرده سازمان .

- درصورتی که برندگان اول و دوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده 

آنان به نفع سازمان ضبط خواهد شد.

- سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم در رد یا قبول هر یک  از 

پیشنهادات مختار است.

- هزینه درج آگهی و کارشناسی  بعهده برنده مزایده می باشد.
تلفن تماس:025-36641790

سازمان پایانه های مسافربری 
شهرداری قم

روابط  عمومی سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم 

آگهی مزایده )نوبت اول(

آیت الله سید حسن خمینی در دیدار استاندار و مدیران قم:
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خاطراتی شنیدنی  از سید حسن خمینی
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اسلامی   شورای  مجلس  رئیس 
گفت: قم نیاز به سرمایه گذاری بیشتر 
در صنعت دارد و در صورت انجام این 

مهم مشکل بیکاری رفع خواهد شد. 
در  گذشته  روز  لاريجانی  علی  دکتر 
مراسم افتتاح شرکت عطرين نخ قم اظهار 
داشت: بنابراين بايد به دليل محدود کردن 
بخش کشاورزی استان قم بايد به بخش 
های توسعه صنعت و همچنين توريسم 

توجه شود.
دلار  ميليارد   1.8 اينکه  بيان  با  وی 
سرمايه گذاری در زمينه احداث خط راه 
آهن سريع السير شده  است اظهارداشت: 
با توجه به مختصات جغرافيايی استان قم 
و ارتباط اين استان با استان های تهران 
و استان های صنعتی ديگر نياز به توسعه 
زيرساخت ها وجود دارد که در اين زمينه 
 ـقم ـ  ساخت خط ريلی سريع السير تهران 
اصفهان يکی از اقدامات مهم بوده که اعتبار 
آن از فاينانس کشور چين تأمين شده و تا 
يک ماه آينده کار آن آغاز خواهد شد و به 
موازات اين راه آهن ساخت خط سريع السير 
تهران به مشهد نيز در دستور کار قرار گرفته 
که نقش مهمی در رشد توريسم و صنعتی 

بودن استان قم دارد.
بی  دليل  به  کرد:  تصريح  لاريجانی 
قم  استان  به  رژيم طاغوت  های  توجهی 
از  هايی  افتادگی  عقب  دچار  استان  اين 
گذشته بوده بعد از انقلاب توجهات سياسی 
و فرهنگی به استان قم شد که لازم است 
در زمينه آبادانی نيز به قم بيشتر توجه شود 
البته در چند سال گذشته در اين زمينه 

کارهای خوبی صورت گرفته است.
يادآور  اسلامی  رئيس مجلس شورای 
شد: وضعيت آينده ايران مثبت بوده و در 
رهبران  از  يکی  داشتم  اخيرا  که  سفری 
کشورهای منطقه اظهار کرد که سرعت 
آبادانی ايران به مانند موشک بوده است البته 
شايد قدری اغراق کرد اما اين يک واقعيت 
است که با توجه به منابع انسانی آماده در 

کشور سرعت پيشرفت ايران خوب است. 
رئيس مجلس گفت: يکی از مشکلات 
مهم توليد، سرمايه در گردش است به دليل 
آمد  به وجود  ارز  وضعيتی که در قيمت 
بخش توليد نياز به سرمايه در گردش دارد 
که برای انجام اين مهم بايد از ظرفيت بانک 
ها استفاده شود البته بانک ها نيز مشکلاتی 
دارند که برخی از آنها ناشی از تصميمات غير 
دقيقی بود که اتخاذ شد که اين موضوع به 
افزايش معوقات بانکی منجر شد و همچنين 
باعث شد که از سرمايه بانک ها به صورت 

مطلوب استفاده نشود.
لاريجانی در بخش ديگری از سخنان 
برای علاج مشکلات بخش   : خود گفت 
برنامه  قانون  توليد در بودجه سال 93 و 
به بانک ها اجازه داده شد که به برخی از 
کارگاه های توليدی که در زمينه استفاده 
از تجهيزات بانکی سوء استفاده نکرده اند 
بخشودگی در پرداخت بدهی هايشان داده 
شود اين مجوزها هم به نفع بانک و هم 
اقتصاد ملی است البته خيلی از اين اجازه 
و  نشد  استفاده  خوب  دولت،  به  مجلس 
انجام  ای  سليقه  عملکرد  زمينه  اين  در 
شد بنابراين احتياج به دستورالعمل های 
مشخص و هماهنگی استانداران و مديران 

فرهنگی برای ساماندهی اين موضوع است.
به  احتياج  ها  بانک  عموم  افزود:  وی 

واحدهای  تا  دارند  سرمايه  برای  پمپاژی 
توليدی را پشتيبانی کنند، در مجلس اين 
موضوع مطرح شده که منابعی در اختيار 
گردش  در  سرمايه  تأمين  برای  ها  بانک 
اميداورم  گيردکه  قرار  توليدی  واحدهای 
تلفيق  کميسيون  مرحله  از  موضوع  اين 
نيز بگذرد.وی ادامه داد: راه اندازی مطلوب 
بخش توليد کشور يکی از دغدغه های ما 
بوده بنابراين برای انجام اين مهم فعالان 
تا  دهند  ارائه  را  پيشنهاداتشان  اقتصادی 

گامی مهم در اين زمينه برداشته شود.

خاطراتی شنيدنی
 از سيد حسن خمينی

حجت الاسلام و المسلمين سيدحسن 
با استاندار و  از ديدار  خمينی در بخشی 
مديران استان قم که به مناسبت دهه فجر 
انقلاب برگزار شد، خاطرات کوتاهی را از 

رهبر کبير انقلاب اسلامی مطرح کرد.
 متن اين خاطرات که بخشی از فيلم آن 

را جماران منتشرکرده، به شرح زير است:
که  هواپيما  در  ما  گفتند:  ما  »ابوی   
نشستيم برای پرواز به تهران تقريبا حدود 
ساعت 12 - 1 شايد کمی ديرتر يا زودتر به 
وقت فرانسه پرواز به سمت ايران شروع شد. 
هواپيما دو طبقه بود؛ طبقه بالا مخصوص 
امام بود و طبقه پايين مخصوص بقيه کسانی 

که در هواپيما بودند.
 ابوی ما می گفتند: من رفتم بالا جای 
امام را پهن کردم. گفتم که شما می خوابيد؟ 
گفتند آری. دراز کشيدند؛ روی صندلی، نه 

روی زمين.
 گفتند: من آمدم پايين يادم افتاد چيزی 
جا گذاشتم، برگشتم از اين پله ها بالا ديدم 
امام خوابند؛ مثل اين که در تخت خود در 
بسيار عادی خوابيده  يا در شرايط  نجف 
باشند. بعد هم مطابق معمول وقت خود از 
خواب بيدار شدند. معمولا اين وقت ها آدم 
بيشتر ياد خدا می افتد، نماز و ذکر و ... اما 
عبادت معمول شان هم بيشتر نشد، بعد هم 

آمدند پايين صبحانه خوردند.«
اين آرامش ناشی از چيست؟ ناشی از 
يک روز و دو روز نيست ناشی از يک عمر با 

خدا زيستن است.
کسی  تنها  پسنديده  آقای  »مرحوم 
بوده که از داخل - البته آقای مطهری هم 
بودند - دو نفر بودند که از داخل ايران وارد 
هواپيما شدند. اگر آن بالا آقای مطهری را 
می بينيد آقای مطهری با پرواز نيامدند از 
داخل ايران رفتند بالا. آقای پسنديده و آقای 
مطهری رفتند بالا. خب حالا حال و احوال و 
خوش و بش و اون پايين چه خبره. گفتند 
آقا بفرماييد برويم. امام گفتند من جلوتر از 
آقای پسنديده نمی روم، ايشان برادر بزرگتر 

است، شما بفرماييد.
خود آقای پسنديده قبل از همه گفته 
خب معنا نداره من بيفتم جلو شما پشت 
سرمان بالاخره اين صحنه، صحنه ای است 
که جزو آن عکس های قرن است در ايران، 

عکس قرن بيستم است. امام گفتند نه.«
اخلاق ديروز و امروز ندارد، جايی که بايد 

رعايت شود همه جاست.
»امام نيامدند جلو. ابوی ما گفته اند پس 
راه  حل اين است که من آقای پسنديده 
را می برم پايين توی ماشين می نشانم بر 
می گردم بالا، در محضر شما می رويم پايين. 

امام قبول می کند.«

 : گفت  کشورمان  خارجه  وزیر 
از  و خارج  برخی در داخل  متاسفانه 
کشور در زمره مخالفان پایان تحریم 
در جهت  را  تحریم  تداوم  و  هستند 

منافع خود دنبال می کنند. 
محمد جواد ظريف در صبحانه کاری با 
اعضای شورای تجاری ايرانيان مقيم کنيا 
در هتل کمپينسکی نايروبی اظهار داشت: 
آفريقا در سياست خارجی جمهوری اسلامی 
ايران همواره جايگاه بالايی داشته است و 
است که همواره سياستهای  تلاش شده 
متمايزی با آفريقا داشته باشيم. وی ادامه 
داد: آفريقا مرکزی برای رقابت همه کشورها 
شده است و اين نشانگر ظرفيت و زمينه 
های بسيار مستعد در اين قاره است، تلاش 
ما برای رفع موانع تجاری است، البته بايد 
بدانيم که شرکای واقعی و پايدار در جهان 
شرکايی هستند که در قالب همکاری های 

جنوب- جنوب می توانيم برای توسعه پايدار 
برنامه ريزی کنيم و آفريقا در اين مسير يک 
انتخاب مهم برای ماست. ظريف اضافه کرد: 
در وزارت خارجه ايران و ديگر سطوح کشور 

برای همکاری با آفريقا توجه ويژه و ساز و کار 
خاص وجود دارد و ما فقط در حوزه خليج 
فارس و آفريقا دارای چنين ساز و کاری در 
سطح بالا هستيم که با نظارت مسولان عالی 

کشور دنبال می شود. همکاری با آفريقا 
در حوزه های اقتصادی، بهداشتی و علمی 
بستر همکاری های دراز مدت وجود دارد 
و دولت نسبت به اين مساله باور عميق و 
جدی دارد بايد همه زمينه ها برای همکاری 
فراهم کنيم و با آسيب شناسی دوره های 
گذشته مشکلات و موانع را برطرف کنيم. 
وزير خارجه کشورمان افزود: بايد بخشی از 
مشکلات را با مديريت بهتر، اولويت بخشی 
و رفع بوروکراسی حل کنيم. وی تاکيد کرد: 
متاسفانه برخی در داخل و خارج از کشور 
و  تحريم هستند  پايان  زمره مخالفان  در 
تداوم تحريم را در جهت منافع خود دنبال 
می کنند. متاسفانه در مواردی اصل تحريم 
با آثار تحريم اشتباه گرفته می شود و لازم 
است که اين مباحث تخصصی با مشورتهای 
لازم بررسی و موانع غير واقعی و غير حقوقی 

برطرف شود. 

معاون سیاسی وزارت کشور گفت: کمیسیون ماده 10 احزاب بعد از دهه فجر 
تشکیل خواهد شد.

محمدحسين مقيمی معاون سياسی وزارت کشور امروز در حاشيه تجديدميثاق کارکنان و 
معاونين وزارت کشور در حرم امام)ره( در جمع خبرنگاران حاضر شده و از تشکيل کميسيون 
ماده 10 احزاب پس از دهه فجر خبر داد. وی در پاسخ به سؤال ديگری مبنی بر آخرين وضعيت 
استعلام های احزاب مانند حزب اتحاد ملت،  گفت: بعد از تشکيل کميسيون نتيجه را اعلام 
می کنيم. هر گروهی که درخواست تشکيل حزب دارد طبق قانون موضوع پيشنهادشان را ارائه 
می کند. استعلامات را انجام می دهيم. در کميسيون بررسی می شود و پس از تصميم گيری در 
کميسيون نتيجه را اعلام می کنيم. مقيمی همچنين در پاسخ به سؤال ديگری مبنی بر پيگيری 
آخرين وضعيت خانه احزاب گفت: ما در حال پيگيری وضعيت خانه احزاب هستيم چرا معتقديم 
خانه احزاب متعلق به همه احزاب است و وزارت کشور از فعاليت مجدد خانه احزاب استقبال 
می کند.معاون سياسی وزارت کشور در پاسخ به سؤال ديگری مبنی بر اينکه برخی اظهارنظرها 
وجود دارد که چون شما اصلاح طلب هستيد به احزاب اصلاح طلب توجه می کنيد، گفت: من 
معاون سياسی وزير کشور و جمهوری اسلامی هستم و همه احزاب قانونمند مورد احترام هستند. 
در تلاش هستيم کاری کنيم همه احزاب احساس کنند وزارت کشور متعلق به همه احزاب است.

مقيمی در پاسخ به سؤالی مبنی بر اينکه وضعيت احزاب در زمان امام)ره( به چه صورت بود، 
گفت: نظر امام اين بود که همه گروه ها در اداره کشور حضور داشته باشند و همه کسانی که در 

چارچوب قانون کشور و قانون اساسی فعاليت می کنند می توانند در سرنوشت کشور سهيم باشند 
و تلاش ما نيز اين است که امروز نظر امام را که مورد تأئيد مقام معظم رهبری است پياده کنيم.

وی با بيان اينکه همه تشکل های شناسنامه دار و قانونی می توانند طبق مقررات کشور به 
فعاليت بپردازند، تصريح کرد: برای وزارت کشور تمام احزاب و گروه های شناسنامه دار مورد احترام 
هستند و تلاش ما اين است احزاب فعاليت های قانونی خود را انجام داده و حضور مؤثری داشته 
باشند چرا که حضور احزاب سياسی موجب نشاط سياسی در جامعه است. معاون سياسی وزير 
کشور ادامه داد: اميدوارم وزارت کشور به وظيفه قانونی خودش عمل کند که همانا ايجاد فضا 
برای احزاب است. مقيمی همچنين در پاسخ به سؤالی مبنی بر اينکه استاندار مرکزی چه زمانی 
انتخاب می شود، گفت: اکنون استانداری مرکزی با سرپرست اداره می شود و در آينده ای نزديک 

اين امر انجام می شود.
معاون سياسی وزارت کشور با اشاره به فرمايش مقام معظم رهبری مبنی بر اينکه انقلاب 
اسلامی ايران با نام امام خمينی می درخشد، گفت: بزرگترين اتفاق تاريخ انقلاب اسلامی 22 
بهمن بود که تحولی اساسی در کشور به وجود آورد و اين انقلاب به وسيله مردم و حضور و 

مشارکت آنان به ثمر رسيد.
وی ادامه داد: ما امروز آمده ايم تا با آرمان های امام)ره( تجديد بيعت کنيم و اميدواريم در جهت 
خدمت بيشتر و اجرای فرامين امام بتوانيم خودمان را آماده کنيم تا جمهوری اسلامی بتواند به 

اهدافی که می خواهد برسد.

علی لاریجانی رئیس مجلس :

قم نيازمند سرمایه گذاری صنعتی است 
اخبارسرمقاله

اخبار

ریزگردها؛ محصول فقدان 
تفکر زیست محیطی

يکی از معضلات زيست محيطی شهر قم که در آينده 
تشديد خواهد شد، ظهور پديده ريزگردها در هوای شهر 
قم است که تبعات بهداشتی و زيست محيطی زيادی را به 
همراه خواهد داشت. ظهور پديده ريزگردها محصول فقدان 

تفکر زيست محيطی در مجموعه مديريت کشور، استان و شهر در ساليان گذشته بوده و 
يک شبه ايجاد نشده است.

دلايل زيادی برای بروز اين پديده وجود دارد، يکی از دلايل آن از بين رفتن حقآبه های 
زيست محيطی و فقدان مديريت صحيح منابع آب می باشد که باعث شده هر ساله بر 
ميزان و سطح بيابان های اطراف شهر قم و بيابان های موجود در استان افزوده شود و اين 

بيابان ها به کانون های توليد گرد وغبار و ريزگرد تبديل شده است. 
به دليل اينکه اندازه اين ريزگردها کمتر از 250 ميکرون است می توانند بدون هيچ 
مانعی حتی تا خون هم به راحتی نفوذ کرده و مشکلاتی را برای سلامتی شهروندان ايجاد 
نمايند، لذا ضروری است تا مجموعه مديريت استان با يک نگاه زيست محيطی به مسائل، 
دنبال رفع اين مشکل باشند.  در دوره سوم شورا يک کميته ای را ايجاد کرديم به عنوان 
کميته بهداشت و محيط زيست شهری و در اين کميته دنبال اين هستيم که مشکلات 
زيست محيطی شهر را رصد کرده و با يک برنامه کوتاه مدت، ميان مدت و بلند مدت 

شرايط زيست محيطی شهر را بهبود بخشيم. 
 البته اين کار با موانع زيادی مواجه است، يکی از بزرگترين مشکلات ما اين است که 
برخی مديران استانی و شهری نگاه جدی به مسائل زيست محيطی ندارند و به عنوان يک 
موضوع فرعی و درجه چندم به آن نگاه می کنند و افزايش تعداد روزهايی که در طول 
سال شاهد وقوع پديده ريزگرد در هوای شهر قم هستيم طی يکی دو سال گذشته، نتيجه 

اين نگاه است. 
بر خلاف تصور خيلی ها که فکر می کنند منشاء ريزگردها خارج از کشور است، 
مطالعات منشاء يابی ريزگردها نشان داده که 70 درصد ريزگردهای موجود در قم منشاء 

داخل استانی دارد و از بيابان های اطراف شهر قم ناشی می شود.
به صورت طبيعی باد غالب در شهر قم بادی است از غرب به شرق می وزد و در برخی 
فصول بادهای شرقی هم غربی داريم، که  هم در غرب و هم در شرق شهر قم، مناطق 

خشک و بيابانی وجود دارد که کاملا استعداد توليد ريزگردها را دارند.
به نظر رفع اين معضل دو راهکار عمده دارد، يکی تخصيص حقآبه های زيست محيطی 
و دوم توسعه فضای سبز و اعم از کاشت درختان مثمر و يا غير مثمر، توسعه باغات در 
اطراف شهر از طريق اقداماتی که در راستای بيابان زدايی انجام می شود، نظير کاشت بوته 
های سازگار با اقليم بيابان به منظور تثبيت و کنترل خاک که در اين راستا برخی دستگاه ها 
از جمله منابع طبيعی و جهاد کشاورزی متولی اصلی هستند و محيط زيست نيز به عنوان 
ناظر فعاليت می کند. نگاه ما در مجموعه شورا بر اين است که بتوانيم حداقل به دستگاه 

های متولی اصلی اين کار کمک کنيم. 
اصلی ترين کاری که ما در مجموعه شورا و شهرداری می توانيم انجام دهيم، توسعه 
کمربند سبز قم است که بايستی اطراف شهر قم به عنوان يک سپر دفاعی ايجاد شود، 

هر چقدر کمربند سبز اطراف قم گسترده تر باشد، ورود ريزگردها بهتر کنترل می شود.
برخی از صنايع در شهر قم نيز توليد ريزگرد و آلودگی می کنند، کارخانجات سنگبری و 
گچ و صنايع مرتبط با آن از جمله صنايعی هستند که توليد ريزگرد می کنند که لازم است 
از طريق مراجع قانونی از جمله کميسيون های بند 20 اقدامات مربوط به تعطيل کردن 

واحدهايی که آلايندگی بيشتری دارند، در دستور کار قرار گيرد. 
سايت های تخليه خاک و  نخاله ساختمان هم می توانند در توليد ريزگردها نقش داشته 
باشند و اگر مديريت درستی نشوند، می توانند به يک کانون توليد ريزگرد تبديل شوند، لذا 
ضروری است سازمان مديريت پسماند و پارک ها نسبت به ساماندهی و ايجاد فضای سبز 

در سايت های خاک و نخاله برنامه ريزی و اقدامات لازم را انجام دهد. 
بهترين اقدام اين است که در اطراف سايت های تخليه خاک و نخاله ساختمانی توسعه 
فضای سبز صورت بگيرد و بعد از اينکه اين سايت ها پر شدند، تبديل به فضای سبز شوند. 
ذکر اين نکته ضروری است که شهرداری حيطه وظايفش در محدوده شهری است و 
اقداماتی که می تواند انجام دهد، چندان چشمگير نيست، مجموعه مديريت استان و ادارات 
متولی بايد منابعی که در اعتبارات کشوری هست را پيگيری و جذب نمايند و در راستای 
رفع مشکل ريزگردها به کار گيرند. همه بار را نمی توان بر دوش شهرداری گذاشت چرا که 

شهرداری توليت مستقيم در اين مسائل ندارد. 
اگر بتوانيم ادبيات زيست محيطی را در مديريت شهر و استان وارد کنيم، يک قدم بسيار 
بزرگی برداشته ايم که نقش رسانه ها هم در اين قضيه مهم است، شايد تمام هدفگذاری 
ها قابل تحقق نباشد، ولی اگر بتوانيم به بخشی از اين اهداف هم برسيم، کار بزرگی انجام 

شده است.
 * مسئول کمیته بهداشت و محیط زیست شهری شورای شهر قم

امیرآبادی نماینده قم :

 40 درصد جامعه مالیات می پردازند 
ایمان: نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی در رابطه با نقش درآمدهای 
مالیاتی در کاهش اتکای به نفت، گفت: شکی نیست که برای کاهش وابستگی به 
نفت، باید درآمدهای مالیاتی را افزایش داد، اما این افزایش درآمدها به معنی تغییر 

در نرخ نیست، بلکه باید پایه مالیاتی را گسترش داد.
احمد اميرآبادی فراهانی در گفت و گو با خانه ملت افزود: سازمان امور مالياتی بايد با بستن 
راه های فرار مالياتی، درآمدها را افزايش دهد و تغيير نرخ، تنها باعث افزايش فشار به خوش 
حسابان مالياتی می شود.وی ادامه داد: بر اساس اعلام سازمان امور مالياتی، اکنون ۴0 درصد 
فرار مالياتی در کشور رخ می دهد، 20 درصد نيز معافيت وجود دارد، پس کل درآمدهای 
مالياتی از ۴0 درصد جامعه اخذ می شود که اين موضوع به هيچ عنوان عادلانه نيست.

عضو کميسيون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس همچنين در ادامه بر شفاف سازی فضای 
اقتصادی تاکيد کرد و گفت: اصلاح قانون ماليات های مستقيم، تا حدی راه های فرار مالياتی 
را می بندد، اما موضوع حائز اهميت اينکه بايد با افزايش گستره مالياتی، درآمدهای کشور را 
افزايش داد.نماينده مردم قم در مجلس در خصوص نرخ ماليات در سال آينده نيز بيان کرد: 
بر اساس قانون، يک درصد سهم بهداشت به نرخ های مالياتی افزوده شده، اما اين رقم کفاف 
کل هزينه های درمان را نمی دهد و اين بخش مانند يک حفره بزرگ است و بسياری از 

نمايندگان نيز برای آن نگرانند.

رییس پلیس آگاهی استان قم: 

قم جزء پنج استان امن کشور است 
 ایمان : رییس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی قم گفت: این استان در مسیر 
تردد 17 استان کشور قرار گرفته است، اما از نظر ضریب امنیتی جزءپنج استان 

امن کشور است. 
سرهنگ »مهدی قدمی« در نشست آموزشی پيشگيری از جرايم در اين اداره کل، افزود: 
در سه سال گذشته با تلاش ماموران جان بر کف نيروی انتظامی حتی يک سرقت مسلحانه و 

يا سرقت از بانک در استان قم اتفاق نيفتاده است.
وی بر لزوم فرهنگ سازی و آموزش در بين خانواده ها در زمينه آگاهی از آسيب های 
اجتماعی که منجر به وقوع جرايم می شود، تاکيد و خاطرنشان کرد: فرهنگ سازی و آموزش 
دو مقوله مهم در کاهش جرايم در بين افراد می باشد و همه نهادهای مسوول در اين زمينه 

بايد دست به کار شوند.
وی خواستار توجه بيشتر مسوولان استانی درخصوص هوشمندسازی معابر عمومی شد و 
گفت: هوشمند سازی معابر عمومی می تواند در کشف و شناسايی مجرمان کمک زيادی کند.

قدمی با اشاره به اينکه بيشتر سرقت از منازل به خاطر وجود اشياء باارزش صورت می گيرد، 
از خانواده ها درخواست کرد:جواهرات، اسناد و مدارک با ارزش خود را در نزد صندوق های 

امانات بانک ها بگذارند و زمينه کاهش سرقت های منزل را کاهش دهند.
وی با تاکيد بر لزوم همکاری نزديک مردم با پليس، گفت: مردم هرگونه موارد مشکوک 

را به پليس اطلاع دهند.

مدیر عامل سازمان عمران و نوسازي قم: 

طرح » نهضت آسفالت« در قم اجرایي مي شود
ایمان: مدیر عامل سازمان عمران و نوسازي قم گفت : طرح »نهضت آسفالت« از 
جمله برنامه هاي این سازمان است و طي آن تمام معابر اصلي و مهم شهر قم که نیاز 

به آسفالت دارند؛ تا پایان امسال آسفالت مي شود.  
محمد تقي نادعلي ، با بيان اينکه آسفالت تمام معابر اصلي شهر که نياز به مرمت و روکش 
دارند تا پايان امسال انجام مي گيرد، گفت: با مساعد شدن دماي هوا براي انجام آسفالت تمام 
معابر و مسيرهاي اصلي شهر را که نياز به آسفالت و لکه گير و به سازي داشته باشد آسفالت 

خواهد شد. 
وي افزود: سازمان عمران و نوسازي به عنوان بازوي اجرايي شهرداري قم در تمام  اجراي 
پروژه هاي عمراني کلان شهري بوده و تمام اين پروژه ها توسط سازمان عمران و نوسازي 

عملياتي مي شود و نقش مهمي را در اجراي طرح هاي عمراني شهر ايفا مي کند. 
 نادعلي گفت: طبق برنامه ريزي ها انجام شده تا پايان سال و ايام عيد نوروز بهره برداري 

موقت از برخي پروژه ها انجام مي گيرد  تا مورد استفاده زائران و مسافران عزيز قرار بگيرد. 
مدير عامل سازمان عمران و نوسازي قم با اشاره به اهداف پيش بيني شده براي پروژه هاي 
عمراني خاطر نشان کرد: هدف اصلي اين طرح ها استفاده هر چه بهتر و آسان تر همشهريان و 
زائران و مسافراني که به شهر کريمه اهل بيت )س(مي آيند از مسيرها و معابر شهري خواهد 
بود. نادعلي با تاکيد به مشکل سرمايه و نقدينگي که پيش روي پروژه هاي عمراني قرار دارد 
عنوان کرد: متاسفانه به علت مشکلات اقتصادي و کمبود بودجه که در کليه سطوح عملياتي 
طرح وجود دارد تکميل پروژه هاي عمراني در دست اجرا، دشوار مي شود اما با تلاش مضاعف 
و به حول قوه الهي، حمايت هاي دولت و همکاري و تعامل سازمان ها و نهاد هاي مربوطه و 

کمک هاي شهروندان عزيز اين طرح ها را هر چه سريع تر به بهره برداري برسانيم.

در ایام الله دهه مبارك فجر صورت می گیرد:

آغاز عملیات 3 پروژه مهم زیست محیطی در قم 
 ایمان :مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم از کلنگ زنی و آغاز عملیات 
سه پروژه مهم عمرانی زیست محیطی در ایام الله دهه مبارك فجر انقلاب اسلامی 

در استان خبر داد. 
محمودعلی رکنی ضمن تبريک فرارسيدن ايام شکوهمند سی و ششمين سالگرد پيروزی 
انقلاب اسلامی در سخنانی اظهار داشت: با پيروزی انقلاب اسلامی، مردم کشورمان از استبداد 
رژيم ستمشاهی رهايی يافته و در مسير آزادی، استقلال و سربلندی گام نهادند. وی با اشاره به 
پيشرفت های چشمگير و دستاوردهای عظيم انقلاب اسلامی در 35 سال گذشته، خاطرنشان 
کرد: ملت غيور ايران اسلامی با صلابت و ايستادگی در برابر دشمنان و بدخواهان و با تکيه بر 
قدرت لايزال الهی و ظرفيت ها و توانمندی های دانشمندان جوان کشورمان به بالاترين قله 
های عزت و افتخار در عرصه های مختلف علمی و سياسی دست يافتند. مديرکل حفاظت 
محيط زيست استان قم خدمات ارزشمند و اقدامات مهم و موثر در عرصه حفظ و حراست 
از محيط زيست کشورمان در سالهای پس از انقلاب اسلامی را مورد توجه قرار داد و گفت: 
در دولت تدبير و اميد سطح کمی و کيفی مديريت محيط زيست و خدمت رسانی شايسته 
و حفاظت هوشمندانه در اين عرصه ارتقاء چشمگيری يافته است. وی با اشاره به برنامه ها و 
اقدامات اداره کل حفاظت محيط زيست استان قم  در دهه فجر انقلاب اسلامی، گفت: در اين 
ايام خجسته و شکوهمند مرکز تحقيقات زيست محيطی، پاسگاه محيط بانی حوض سلطان 
و پاسگاه محيط بانی وسف در منطقه کهک کلنگ زنی و عمليات اجرايی آنها آغاز خواهد شد. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه ای استان قم خبر داد:

شرکت 4500 کارگر ساختمانی 
در آزمون صلاحیت حرفه ای 

 ایمان: مدیر کل آموزش فنی و حرفه ای استان قم  گفت :4هزارو پانصد نفراز 
کارگران ساختمانی استان قم در نه ماهه نخست سال 93پس از طی دوره های 

آموزشی جهت تعیین سطح مهارت در آزمون شرکت کردند
احمد عطارنيا ، با اعلام اين خبر افزود: در راستای تربيت و ارتقاي کارگران صنعت 
ساختماني با اجراي آموزش هايي مطابق استانداردهاي مورد نياز براي تقويت و مقاوم سازي 
ابنيه و جلوگيري و کاهش خسارت هاي ناشي از عدم رعايت استاندارد ايمني در ساخت وساز 
هم راستا با ساير سياست هاي دولت از قبيل استانداردسازي مصالح ساختماني، توليد صنعتي 
ساختمان، امور مهندسين ناظر و طراح و همچنين تشکيل بانک اطلاعاتي نيروي کار صنعت 
ساختمان توسط وزارت کار و امور اجتماعي با هماهنگي وزارت مسکن و شهرسازي۴هزارو 
پانصد  نفر از کارگران ساختمانی استان قم در 1۴ حرفه  از قبيل : کارگر عمومی آرماتور بندی 
– کارگر عمومی برقکار ساختمان–کارگر عمومی رنگ کاری– کارگر عمومی لوله کش گاز 
خانگی –کارگر عمومی درب و پنجره ساز – کارگر عمومی بتن ريز وبتن ساز، کارگر عمومی 
لوله کشی و نصاب وسايل بهداشتی و کارگر عمومی اسکلت ساز در آزمون صلاحيت حرفه ای 
نه ماهه اول سال جاری شرکت نمودند.  وی خاطر نشان کرد : بيش از 65 درصد از افرادی که 
تعيين صلاحيت شده اند،موفق به کسب گواهينامه مهارت و پروانه صنعت ساختمان شدند 
عطارنيا با اشاره به آمار بالای حوادث کار در صنعت ساختمان اظهار داشت: برگزاری دوره های 
آموزشی و مهارت آموزی شاغلان فعال در صنعت ساختمان ضمن کيفی ساختن پروژه ها و 
طرح های در دست اجرا ضريب ايمنی و مقاومت بناهای احداث شده در مقابل بلای طبيعی 
را افزايش می دهد شايان ذکر است به منظور تکريم ارباب رجوع و کاهش حجم مراجعات 
طبق تفاهم نامه ای که با دفاتر پيشخوان معين استان قم انجام شد، کليه مراحل ثبت نام ، 
اعلام نتيجه و حتی تحويل گواهينامه قبول شدگان نهايی از طريق اين دفاتر انجام می پذيرد.

همزمان با دهه فجر صورت می گیرد: 

اعزام هزار دانش آموز قمی به اردوی راهیان نور 
ایمان: معاون فرهنگی و پرورشی اداره کل آموزش و پرورش استان قم از اعزام 

1000 دانش آموز قمی به اردوی راهیان نور به مناسبت دهه فجر خبر داد. 
ناصر حمزه ای اظهار داشت: اين اعزام ها از روز 15 بهمن ماه آغاز شده و تا 27 بهمن نيز 
ادامه می يابد. معاون فرهنگی و پرورشی اداره کل آموزش و پرورش قم گفت: در دهه فجر 
ويژه دانش آموزان دوره ابتدايی مسابقه خاطره نويسی با هدف نقل خاطرات اوليا با زبان دانش 
آموزان با عنوان "ياد ايام "برگزار می شود. وی ادامه داد: مسابقه روزنامه ديواری و نقاشی همگانی 

در مدارس با عنوان نوجوان و  انقلاب اسلامی در دهه مبارک فجر برگزار می شود.
حمزه ای افزود: مسابقه دانش آموزی از وصيت حضرت امام خمينی)ره(  ويژه دانش 
آموزان دوره متوسطه برگزار می شود، همچنين مسابقه نقاشی همگانی در مدارس با رقابت 
بين کلاس ها در اين دهه برگزار خواهد شد. وی گفت: نمايشگاه تصويری از انقلاب اسلامی و 
تداوم آن، دفاع مقدس و تقدير از فرهنگ ايثار و شهادت به مناسبت دهه فجر برگزار می شود.

حجت الاسلام اعرافی امام جمعه قم:

عده ای ولایتی تر از امام و رهبری می شوند
ایمان:  امام جمعه جدید قم گفت: عده ای ولایتی تر از امام و رهبری می شوند 

و بعد هم پشتیبانی های آنها سر از انگلیس در می آورد.
حجت الاسلام والمسلمين عليرضا اعرافی شامگاه يکشنبه در سی و ششمين سالگرد 
پيروزی انقلاب اسلامی که از سوی جبهه پيروان خط امام و رهبری و مجمع هماهنگی 
پيروان امام و رهبری استان قم در مسجد امام زين العابدين)ع( قم برگزار شد با انتقاد از شيوه 
فعاليت برخی افراط گراها اظهار کرد: عده ای با نام ولايت افراط هايی را ترويج می کنند که 
اين بزرگترين ضربه را به گسترس تشيع در جهان می زند. اين همان چيزی است که مقام 
معظم رهبری از آن به عنوان تشيع انگليسی ياد کردند.وی با تشريح بخشی از دستاوردهای 
جامعه المصطفی العالميه در گسترش تفکر شيعی در جهان اظهار کرد: جريان اهل بيت و 
هسته های اسلام ناب و معارف اهل بيت در بيش از 30 کشور آفريقايی شکل گرفته است.

اين استاد درس خارج حوزه افزود: عده ای ولايتی تر از امام و رهبری می شوند و بعد هم 
پشتيبانی های آنها سر از انگليس در می آورد. اينها گاهی حرف های بی ربط می زنند که مثلا 
فلسطينی ها سنی هستند، در صورتی که دفاع از مسلمان ريلی برای گسترش فرهنگ 
اهل بيت در عالم است. به گزارش مهر حجت الاسلام اعرافی با بيان اينکه ملت ايران بايد 
قدر خودش را بداند، تاکيد کرد: گاهی در اختلافات درونی، اين حقايق بلند انقلاب را 
نمی بينيم. گاهی چشم های ما کور می شود که نمی گذارد اين واقعيت ها را ببينيم.رئيس 
جامعه المصطفی العالميه اضافه کرد: مبادا روزی از اين مبانی و اصول ناب فاصله بگيريم، 

چون اين اسلام در عالم خريدار دارد.

 دادستان گنجی :

مشکلات دست فروشان  وسد معبر
با تصمیم قهرآمیزحل نمی شود

ایمان: در نشست تعاملي مسئولان استان قم بر راهکارهاي برون رفت از 
آسیب ها و بهبود فضاي اجتماعي تاکید شد. 

به گزارش پايگاه خبری پليس قم، فرمانده انتظامي استان  قم نيز در اين نشست بر 
ضرورت و تاثير اين جلسات تاکيد کرد و گفت: عمده تصميمات کليدي و براي آرامش 
مردم است که در اين جلسه رقم مي خورد. سردار کاظم مجتبايي افزود: تعامل نيروي 
انتظامي با دستگاه قضائي و شهرداري بسياري از مشکلات اجتماعي ، چالش ها و دغدغه 
هاي مردم را حل مي کند. وی تصريح کرد: مشکلاتي همچون سد معبر، دست فروشي، 
 تکدي گري، مهندسي ترافيک، هوشمند سازي معابر و گذرگاه ها و اقدامات قضائي از 
مواردي است که توجه جدي به آن ها در اين نشست ها باعث کاهش جرائم و آسيب 
هاي اجتماعي مي شود. دادستان قم نيزدراين جلسه بر ضرورت تعاملات  بين دستگاه 
ها تاکيد کرد و گفت : حل مسائل و مشکلات دست فروشان و کساني که سد معبر مي 
کنند با يک تصميم قهرآميز و يک طرفه اتفاق نمي افتد . مصطفی برزگر گنجی افزود : 
چنانچه در اين زمينه بخواهيم تصميم اساسي بگيريم نيازمند تشکيل يک جلسه و کارگروه 
تخصصي هستيم که شامل چند نفر از مسئولين جمع حاضر و استانداري تا مصوبات آن 
اجرايي شود. شهردار قم نيز ضمن تقدير از سردار مجتبايي که توجه ويژه اي به تشکيل 
اين جلسات و اجرايي شدن مصوبات آن دارد، افزود: اين تعاملات که هم اکنون في مابين 
نيروي انتظامي، شهرداري و دستگاه قضائي وجود دارد در هيچ دوره اي طي سال هاي 
گذشته وجود نداشته و من اميدوارم با اين همدلي ، يک رنگي و خلوص نيت مردم بتوانند 
از نتايج تصميمات متخذه بهره مند شوند. در اين نشست ماهانه که به منظور تعاملات هر 
چه بيشتر در خصوص مهندسي ترافيک استان مباحث قضائي و امنيتي برگزار مي شود، 
اعضا به بررسي مشکلات و آسيب هاي اجتماعي پرداخته و راهکارهاي برون رفت از آسيب 
ها و بهبود فضاي اجتماعي را مورد بحث و بررسي قرار مي دهند.  در اين نشست  که به 
ميزبانی  فرماندهی انتظامی استان قم برگزار شد  دادستان، شهردار و دبير شواري شهر قم 

و همچنين فرمانده انتظامي استان قم و معاونين ويحضور داشتند.

تشکیل حلقه انسانی حفاظت از تالاب ها در قم
ایمان :جمعی از دوستداران طبیعت و تشکل های مردم نهاد زیست محیطی، 

برای حفاظت از تالابها حلقه انسانی تشکیل دادند. 
به گزارش ايمان به نقل ازروابط عمومی اداره کل حفاظت محيط زيست استان قم، 
همزمان با فرارسيدن 13 بهمن ماه روز جهانی تالاب ها، جمعی از دوستداران طبيعت 
و تشکل های مردم نهاد زيست محيطی با حضور در تالاب حوض سلطان، در يک اقدام 
نمادين برای حفظ تالابها حلقه انسانی تشکيل دادند.  بر اساس اين گزارش، در اين مراسم 
نمادين که با حضور مدير کل و کارکنان حفاظت محيط زيست استان قم و جمعی از 
مسوولين اجرايی استان قم برگزار شد، شرکت کنندگان ضمن بازديد از تالاب هرچه بيشتر 

با اهميت و جايگاه تالابها در چرخه طبيعت و ذخاير ژنتيکی در اين مناطق آشنا شدند. 

حسن بختیاری *

معاون اول رییس جمهوری با بیان این که مردم انتظار دارند با برنامه ریزی 
مشکلات حل شود، گفت: اگر قرار بود با شعار مشکلات حل شود در دوره گذشته 
بیشترین شعار در تاریخ کشور برای مبارزه با فساد داده شد اما بیشترین فسادها و 

بزرگ ترین فسادهای قرن اتفاق افتاد. 
به گزارش ايرنا، »اسحاق جهانگيری« روز دوشنبه در آيين افتتاح سد ايوشان خرم آباد 
با تاکيد بر اين که سياست اقتصاد مقاومتی راهکار عبور از مشکلات است، خاطرنشان کرد: 
طرفدار اين نيستيم که مردم يک وعده غذا بخورند و اين حرف سخن خوبی نيست.وی ادامه 

داد: حتی امام راحل در زمان جنگ چنين حرفی به زبان نياورد. 
انقلاب متعلق به هیچ فرد و جناحی نیست 

معاون اول رييس جمهوری با بيان اين که 22 بهمن يوم الله واقعی و متعلق به همه ملت 
ايران است، گفت: انقلاب اسلامی متعلق به هيچ فرد و جناحی نيست و هيچ جريان سياسی 
نمی تواند آن را به نفع خود مصادره کند. جهانگيری افزود: 36 سال از انقلاب اسلامی ايران 
می گذرد اما فراز و فرودها، غم و شادی ها و بيم و اميدهای مختلف نتوانسته است، حقيقت 
انقلاب اسلامی را دگرگون کند و ملت ايران همچنان بر اين شعار اساسی خود استقلال، 

آزادی، جمهوری اسلامی ايستاده است.
وی اظهاراميدواری کرد: در روز 22 بهمن که روز هم پيمانی و عزم ملی است بر اعتماد 
مردم به عنوان بزرگ ترين سرمايه نظام جمهوری اسلامی ايران افزوده و در سطح بين المللی 
عزت و منزلت ايران به نمايش گذاشته شود. معاون اول رييس جمهوری با بيان اين که مسايل 
و مشکلات مختلفی را در پيش رو داريم، ادامه داد: در بخش بين الملل مسايلی وجود دارد که 

بايد از آنها عبور کنيم تا بتوانيم به اهداف ترسيم شده از سوی رهبر معظم انقلاب دست يابيم 
و چالش هايی که دشمنان برای ايران ايجاد می کنند، پشت سر بگذاريم.جهانگيری تصريح 
کرد: اسراييلی ها و برخی کشورهای منطقه تلاش دارند ايران را در انزوا نگه دارند که هنر ما 

در اين است با تدبير بتوانيم اين کشور بزرگ را از مشکلات عبور دهيم.
به اسم پنیر آب نمک وارد کردند 

وی همچنين گفت: کارهای بزرگی که در کشور انجام شده است را نبايد کوچک تلقی 
کنيم، در مقطعی به اسم پنير آب نمک وارد کشور می کردند و در پيت های حلبی که 
مقداری پنير در آن بود برای نگهداری آن آب و نمک هم وارد کشور می شد اما امروز در دنيا 
کارخانه ساز شده ايم. جهانگيری با بيان اين که در اين سال ها شعار زياد داده شده است و ما 
هم بخشی از زندگی خود را با شعار گذرانده ايم، تصريح کرد: مسايل پيچيده نياز به تدبير و 
برنامه ريزی دارد هيچ وقت برای عبور از اين مسايل نبايد کسانی دولت را وادار کند که با يک 
سری شعار مردم را سرگرم کنند. وی با بيان اين که کاهش قيمت نفت سه اثر جدی خواهد 
گذاشت، گفت: اولين اثر در بودجه دولت است و ما برای جبران آن از تمام مديران خواسته 
ايم در هزينه های جاری صرفه جويی کنند و پروژه های عمرانی نيز بهترين بازدهی را داشته 
باشند. وی، دومين اثر کاهش قيمت نفت، طراز پرداخت خارجی کشور دانست و اظهارداشت: 
حتما بايد صادرات غيرنفتی افزايش يابد و از بخش خصوصی انتظار داريم در همه زمينه ها و 
کارهای ملی وارد شوند. معاون اول رييس جمهوری، کمبود منابع برای درآمدهای يارانه ای 
را سومين اثر کاهش قيمت نفت برشمرد و افزود: بايد تدبير کنيم و از اين مشکلات با کمک 

مردم عبور کنيم. 

از  اعتبار  و  پول  در شورای  ناظر مجلس   عضو 
بررسی تخلف 3000 میلیاردی سازمان اقتصاد اسلامی 
در دست اندازی به منابع صندوق های قرض الحسنه 

از شورای پول و اعتبار خبر داد. 
هادی قوامی در گفتگو با مهر با اشاره به بررسی تخلف 
سازمان اقتصاد اسلامی در برداشت چند هزار ميلياردی اين 
سازمان از صندوق های قرض الحسنه در جلسه شورای پول 
و اعتبار گفت : برداشت 3 درصدی سازمان اقتصاد اسلامی 
از صندوق های قرض الحسنه به نام سپرده قانونی نزد بانک 
مرکزی، خلاف است و اين پول بايد بازگردانده شود.نماينده 
مردم اسفراين در مجلس نهم ادامه داد: سازمان اقتصاد 
اسلامی بر اساس تکليف بانک مرکزی اين کار را نمی کند، 
يعنی بانک مرکزی از صندوق های قرض الحسنه  تک شعبه 
ای چيزی تحت عنوان سپرده قانونی دريافت نمی کند.اين 

عضو شورای پول و اعتبار به برخی شنيده ها در خصوص 
احداث ساختمانی برای سازمان ياد شده در تهران اشاره کرد 
و ادامه داد: گفته می شود اين پول که حدود2 تا 3 هزار 
ميليارد تومان است، صرف احداث ساختمانی برای سازمان 
اقتصاد اسلامی در تهران شده است.وی افزود: اگر سازمان 
اقتصاد اسلامی به اسم بانک مرکزی اين کار را کرده، تخلف 
کرده است و از آن جا که بيش از هزار شعبه در کشور دارد 
و بيش از 2 تا 3 هزار ميليارد تومان از صندوق های قرض 
الحسنه گرفته شده، بنابراين بايد منتظر عواقب ناگوار و اثرات 

سوء آن بر  اقتصاد کشور هم بود.
قوامی خاطر نشان کرد: کاملا طبيعی است که اين اقدام 
بر تسهيلات دهی صندوق های قرض الحسنه تاثيرات منفی 
می گذارد و بهتر است که سازمان اقتصاد اسلامی اين را 
اصلاح کند و حداقل به اسم سپرده قانونی بانک مرکزی اين 

کار را انجام ندهد، چون بدون شک، اين تخلفی بزرگ و 
آشکار است.وی ادامه داد: برداشت اين چند هزار ميليارد 
تومان از محل همين سپرده به اسم سپرده قانونی خلاف 
قانون و خلاف اهداف قرض الحسنه است.عضو کميسيون 
برنامه و بودجه مجلس نهم تاکيد کرد: برداشت از صندوق 
های قرض الحسنه که به خصوص در شهرستان ها با هدف 
کارگشايی و ارائه خدمات به طبقات محروم و کارگری شکل 
گرفته و با کارمزد 1 تا 2 درصد تسهيلات می دهند، آن 
هم  در فضای سخت رقابتی که بين موسسات مالی و پولی 
هست، نه تنها غير قانونی بلکه خلاف اخلاق اسلامی است.

قوامی تاکيد کرد: بهتر است سازمان اقتصاد اسلامی اين 3 
درصد را به صندوق ها برگرداند زيرا اين عدد، يعنی عددی 
بين 2 تا 3 هزار ميليارد تومان، برای صندوق ها ميزان مهم 

و تاثير گذاری است.

معاون اول رئیس جمهور: 

بزرگ ترین فسادهای قرن در دولت گذشته اتفاق افتاد 

در جلسه شورای پول و اعتبار بررسی شد:

دست اندازی سازمان اقتصاداسلامی درمنابع صندوق های قرض الحسنه

ظریف وزیر امورخارجه: 

برخی مخالف پایان تحریم هستند 

 معاون سیاسی وزیر کشور:

همه احزاب قانونمند مورد احترام هستند



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا در ایران 

4,515,000یک مثقال طلا

1,042,300یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,230,000سکه بهار آزادی

10,270,000سکه امامی

5,150,000نیم سکه

2,690,000ربع  سکه

1,720,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,000,000 تیپ 5

 206SD37,500,000وی 8

GLX 405 31,500,000پژو 

SLX 405 32,000,000پژو 

ELX 43,000,000پژو پارس 

 37,500,000پژو پارس سال

E2 90 43,000,000تندر 

LX 33,000,000رانا 

TU5 33,500,000رانا 

LX 30,500,000سمند 

LX EF7 31,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

300 S 75,000,000زوتی 

 17,000,000سایپا کارا 151

 21,000,000سایپا 111

 20,500,000سایپا 131

 20,500,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM41,500,000 

530 MVM42,000,000 

MVM X3368,000,000 

 MVM X3375,000,000 جدید اتومات

 MVM11020,500,000 چهار سیلندر

معاون وزير صنعت، معدن و تجارت خبرداد:

الزام واردکنندگان خودرو
 به توافق قیمتی با سازمان حمایت

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت از الزام واردکنندگان خودرو که دارای 
نمایندگی رسمی از وزارت صنعت هستند، برای توافق با سازمان حمایت خبرداد 

و گفت: وزارت صنعت، قیمت خودروهای وارداتی را کنترل می کند. 
ولی اله افخمی راد در خصوص واردات خودرو و آخرين وضعيت ثبت سفارش ها بعد از 
ابلاغيه اخير وزارت صنعت گفت: وزارت صنعت به منظور حمايت از مصرف کنندگان 
داخلی تصميم گرفته است که واردات خودرو را تنها از طريق نمايندگی های ثبت شده، 
مجاز بداند، اين در حالی است که به نظر می رسد با اين کار، اگرچه ممکن است در 
ابتدا تکانه های قيمتی بوجود آيد، اما در درازمدت، بازار کنترل شده و مصرف کنندگان 
منتفع می شوند.معاون وزير صنعت، معدن و تجارت افزود: افزايش قيمت در خودروهای 
وارداتی می تواند در خودروهای داخلی هم تاثيرگذار باشد؛ به همين دليل، وزارت صنعت، 
واردکنندگان خودرو را ملزم کرده که برای قيمت گذاری محصولات وارداتی، حتما با 
سازمان حمايت هماهنگی داشته و طبق ضوابط اين سازمان عمل کنند.وی تصريح کرد: 
الزام ديگری که واردکنندگان رسمی خودرو بايد به دولت بدهند، اين است که حتما 
خدمات پس از فروش را به مصرف کنندگان ارايه داده و شبکه های تامين قطعات خود 
را تقويت کنند، اين باعث می شود که به طور غيرمستقيم، خدمات پس از فروش هم 
تضمين شود، چراکه مسئول واردات تمامی خودروهايی که از اين پس وارد بازار می شوند، با 
نمايندگان پس از فروش است و آنها ملزم به ارايه خدمات مناسب و تامين به موقع قطعات 
هستند.به گفته افخمی راد، واردکنندگان بايد متعهد به انجام واردات به ميزان مناسب 

در کوتاهترين زمان و با کمترين هزينه و در نهايت بهترين خدمات پس از فروش شوند.

معاون شرکت خدمات کشاورزی:

امسال افزایش قیمت کود نداشتیم
معاون بازرگانی شرکت خدمات حمایتی کشاورزی از ساماندهی صادرات 
انواع کودهای کشاورزی خبر داد و گفت: برنامه ریزی ها به گونه ای بود که امسال 

هیچ گونه افزایش قیمتی برای انواع کودهای کشاورزی اعمال نشد.
حميد رسولی اظهار کرد: با توجه به اين که در سال های آخر دولت گذشته، افزايش قيمت 
بی رويه ای برای کودهای کشاورزی اعمال شده بود، مصوب شد که امسال هيچ افزايش 
قيمتی اعمال نشود و در سال  آينده نيز بايد متناسب با اعتبارات دولت و يارانه های موجود 
تصميم گيری شود. وی افزود: پيش از اين کميته ای برای صادرات کودهای کشاورزی در 
معاونت آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی تشکيل می شد که به دليل زياد بودن اعضاء 
و حضور معاونان وزير جهاد کشاورزی که بعضا گردهم آوردن آنها کار سختی بود، صدور 
مجوز صادرات و ديگر تصميم گيری ها با تاخير و خلل انجام می شد. معاون بازرگانی شرکت 
خدمات حمايتی کشاورزی گفت: در اين راستا برای ساماندهی صادرات انواع کودهای 
کشاورزی اين وظيفه به شرکت خدمات حمايتی کشاورزی واگذار شد و صادر کنندگان 
از اين پس می توانند به راحتی مسائل خود را پيگيری کنند. رسولی با بيان اين که قابليت 
صادرات بيش از دو ميليون تن کود اوره از مجموع پنج ميليون تن توليد داخل وجود 
دارد، اعلام کرد: در سال های آخر دولت گذشته شرايط بدی برای بخش کشاورزی از نظر 
قيمت گذاری و عدم رعايت سهميه داخلی توسط شرکت های توليد کننده کود اوره وجود 
داشت اما امسال شرايط متفاوت بود؛ به گونه ای که برای هر شرکت سهميه  خاصی اعلام 
شده و اگر وزارت جهاد کشاورزی رعايت آن سهميه را تاييد کند اجازه صادرات کود اوره 

به توليد کنندگان داده می شود.

معاون نظارتی بانک مرکزی اعلام کرد: 

بازار ارز ساماندهی می شود
معاون نظارتی بانک مرکزی از آغاز برخورد با صرافی های متخلف خبرداد و گفت: 

با راه اندازی سامانه اعلام نرخ توسط صرافی ها، بازار ارز ساماندهی می شود. 
حميد تهرانفر در مورد راه اندازی سامانه اعلام نرخ ارز توسط صرافی ها گفت: عملياتی 

شدن سامانه مذکور بازار ارز و عملکرد صرافی های کشور را ساماندهی می کند.
معاون نظارتی بانک مرکزی افزود: اين سامانه قيمت ارز در بازار را از طريق کانون صرافان 
با هماهنگی بانک مرکزی به تمام  صرافی های مجاز فعال در سراسر کشور منتقل می کند.

وی با تاکيد بر اينکه سامانه مذکور از معاملات ارزی در بازار آزاد ممانعت بعمل می آورد، 
تصريح کرد: از سوی ديگر بانک مرکزی با جديت موضوع برخورد با صرافی های متخلف را 
پيگيری می کند.تهرانفر تعداد صرافی های دارای مجوز فعاليت از بانک مرکزی را در حال 
حاضر طبق آمار 650 صرافی ذکر و بيان کرد: آمار دقيق از تعداد صرافی های متخلف و بدون 

مجوز در کشور نداريم.

رشد  به  رسیدن  و  کشور  اقتصاد  و  تولید  تقویت 
اقتصادی پایدار که این روزها از سوی همه مسئولان 
مطرح می شود، در گروی موضوعی است که در تمام 

این سال ها مغفول مانده است.
 موضوع فروش اجناس و کالاهای ایرانی با برندهای خارجی 
در داخل و خارج کشور بحث دیروز و امروز نیست و در کشور 
ما عقبه ای طولانی دارد، بسیاری از تولیدکنندگان و صنعتگران 
که امروزه از رواج این اقدام گلایه دارند، دلیل آن را پایین بودن 
قیمت فروش کالاهای ایرانی در مقایسه با برندهای خارجی 

عنوان می کنند.
چرم، پوشاک، لوازم خانگی، چینی، رنگ و چندین و چند 
کالای دیگر از جمله مهم ترین کالاهایی هستند که صنعتگران 
آن ها ادعا می کنند ایران در زمینه تولید این کالاها کیفیت 
بازارهای صادراتی مناسب و  نبود  به دلیل  اما  بالایی دارد 
قیمت پایین آن بعضا مجبور به فروش آن با برندهای خارجی 

می شوند.
هرچند که تا حدودی می توان به برخی از تولیدکنندگان 
در این مورد حق داد چراکه از سویی هزینه تمام شده کالاهای 
تولید شده در ایران بالاتر از کشورهای دیگر است و از سوی 
دیگر قیمتی که کالاهای ایرانی در بازار دارند بعضا از برخی 

کالاهای خارجی پایین تر است.
برای موفق شدن در حوزه تولید باید به کیفیت محصولات 
هم توجه زیادی داشت تا مصرف کنندگان با اطمینان بیشتری 
نسبت به خرید اقدام کنند. البته می توان این پدیده را ناشی 
از دلایل مهمی دانست که با گذشت ده ها سال از این موضوع 
و پایدار بودن مشکل فروش کالاها با برند خارجی همچنان 

تلاش خاصی در این حوزه ها نشده است.
"برندسازی" حلقه مفقوده تولید کشور

یکی از مواردی که در اقتصاد ایران همواره مغفول مانده، 
برای  را  ایرانی  اجناس  اعتبار  که  است  "برندسازی"  بحث 

مشتریان داخلی و خارجی افزایش خواهد داد.
ما در تاریخ کشور خود برندهای نام آشنایی در زمینه فرش، 
برنج و زعفران ایرانی داشته ایم که در اثر کم توجهی از بین 
رفته اند و اکنون باید از زوایای مختلف مورد بررسی کارشناسی 

قرار گیرد که چگونه می توان آن ها را احیا کرد.
در عین حال می توان گفت تنها بخشی که تاکنون در حوزه 
"برندسازی" در کشور ما خوب عمل کرده صنایع غذایی است 
که البته به نظر می رسد در این زمینه مسیری هموارتر از صنایع 
دیگر پیش رو داشته ایم، چراکه بسیاری از این محصولات به 
دلیل ممنوعیت واردات، رقبای خارجی ندارند و آن  دسته از 
محصولات غذایی نیز که واردات دارند، اختلاف قیمت زیادی 

بین نمونه داخلی و خارجی آن ها دیده می شود.
همه برندهای ایرانی اسم و رسم دار 

کمتر از 50 تا هستند
این در حالی است که در حوزه صنایع دیگر تولیدات ایرانی 
از لحاظ "برندسازی" بسیار ضعیف عمل کرده اند و شاید تعداد 
برندهای داخل ایران که در همه صنایع اسم و رسمی برای 

خود پیدا کرده اند، کمتر از 50 برند باشد.
تولیدکنندگان نیز ایجاد برندهای موفق را در صنعت کشور 
نیازمند حمایت دولت می دانند و معتقدند برای پیشرفت در 
این زمینه، صنایع نمی توانند به تنهایی وارد عرصه شوند؛ 
هرچند که باید فرهنگ وابستگی به دولت کم کم از میان 

صنایع ایران حذف شود.
هزینه "برندسازی" در ایران بالاست

در این زمینه مهدی یکتا - رییس اتحادیه تولیدکنندگان 
هزینه  اینکه  بیان  با   - تهران  پوشاک  صادرکنندگان  و 
"برندسازی" در ایران بالاست، گفت: هر بنگاه اقتصادی که 
بخواهد در ایران شفاف کار کند، ثبت شود، کد دارایی رد کند 
و شماره کارگاه بیمه بگیرد با مشکلات بیشتری روبرو می شود 
چراکه شهرداری، اماکن، تعزیرات، دارایی، سازمان حمایت و 

اداره بهداشت این واحد را اذیت می کنند.
وی با بیان اینکه در این شرایط کمتر کسی به افزایش 
تولید و توسعه کارش علاقه دارد، اظهار کرد: برای "برندسازی" 
هزینه ها افزایش می یابد و واحد تولیدی باید برای تبلیغات نیز 
هزینه کند. از سوی دیگر واحدهایی که برند می شوند به دلیل 
این هزینه ها دارای دارایی نامشهود می شوند، اداره دارایی آن 

را قبول ندارد.
و  مصرف کنندگان  حمایت  سازمان  از  انتقاد  با  یکتا 
تولیدکنندگان برای قیمت گذاری در برندها گفت: برندهای 
را  اجناس خود  بخواهد  قیمتی که دلشان  با هر  خارجی 

می فروشند اما ما بسیار تحت فشار هستیم.
در "برندسازی"، قیمت گذاری بی معناست

وی با تاکید بر اینکه در بحث "برندسازی"، قیمت گذاری 
معنایی ندارد، ادامه داد: قیمت کالاهای یک برند بر اساس 
عرضه و تقاضا مشخص می شود و اگر یک برند قیمتی را روی 

کالای خود بگذارد حتما مشتری خود را دارد.
رییس اتحادیه تولیدکنندگان و صادر کنندگان پوشاک 
تهران افزود: برای مثال چند سال پیش یکی از برندهای 
تولیدکننده کت و شلوار را به دلیل اختلاف قیمت با بازار 
معمولی، جریمه سنگینی کردند که این امر در "برندسازی" 

معنا ندارد.
از سوی دیگر مباحث فرهنگی و اجتماعی یکی دیگر از 
موانع پیش روی "برندسازی" در ایران است، چراکه نمی توان 
این موضوع را کتمان کرد که اصولا فرهنگ خرید کالای 
خارجی در ایران رونق زیادی گرفته و حتی در بخش هایی 
که ایران در آن صنعت خوبی دارد، خریداران علاقه بیشتری به 

خرید اجناس خارجی دارند.
"برندسازی" نیازمند شکستن تابوی مصرف کالای خارجی

بنابراین "برندسازی" در ایران و به واسطه آن تقویت تولید 
و اقتصاد کشور علاوه بر تقویت تجهیزات صنعتی، نیروی 
کار متخصص و ... نیازمند یک عزم ملی در این زمینه برای 

شکستن تابوی مصرف کالای خارجی است.
به این ترتیب می توان گفت تا زمانی که تولیدکنندگان و 
صنایع کشور اقدام به "برندسازی" قوی نکرده اند، نمی توان 
امیدوار بود که ارزش واقعی کالای ایرانی در کشور و خارج 

از آن مشخص شود.

 رئیس اتحادیه فروشندگان موبایل گفت: افزایش 4 درصدی تعرفه واردات برخی 
اقلام آی تی در زمره محصولات فرهنگی، روی موبایل هم تأثیرگذار است.

افشار فروتن با اشاره به اینکه افزایش 4 درصدی تعرفه واردات برخی اقلام آی تی در زمره 
محصولات فرهنگی، روی موبایل هم تأثیرگذار است اظهار کرد: با توجه به اینکه محصولات 
دیجیتالی عموما با هم در ارتباط هستند اگر جلوی چنین بخشنامه ای که تعرفه واردات را برای 

اقلام آی تی گران می کند گرفته نشود، قطعا بازار موبایل هم دچار شوک مقطعی خواهد شد.
وی افزود: البته موبایل در زمره کالاهای فرهنگی قرار ندارد و با اجرای این بخشنامه تغییری 
در قیمت آن صورت نخواهد گرفت اما همانطور که گفتم بازار این محصولات به شکل زنجیره ای 

به هم وصل است.
رئیس اتحادیه فروشندگان موبایل با بیان اینکه اگر تولید مشابه داخلی در زمینه یک محصول 
نداشته باشیم، افزایش تعرفه واردات آن منجر به قاچاق می شود، گفت: تعیین تعرفه واردات 
تناسبی بین حجم واردات و تأمین مایحتاج تولید داخل است؛ مسئولان باید بدانند که تناسب 

بین این بخش ها می تواند تعرفه واردات کالا را مشخص کند.
فروتن با ابراز نگرانی از بخشنامه ای که به گمرکات ابلاغ شده و واردات برخی کالاهای 

فرهنگی را با افزایش عوارض روبرو کرده است، ابراز کرد: کالاهایی که در این لیست قرار گرفته، 
نگرانی صنف ما را در ارتباط با افزوده شدن لیست جدیدی که نرم افزارها و ملحقات تلفن همراه 
را هم شامل می شود بالا برده است زیرا برخی کالاهای موجود در لیست کنونی هیچ سنخیتی 

با موضوع فرهنگ ندارد.

"برندسازی" نیازمند شکستن تابوی کالای خارجی
چراایرانیهاکالایشانرابهاسمخارجیمیفروشند؟!

گزارش/ زینب آخوندی

روند احداث تقاطع سه سطحه شهدای 15 خرداد قم موجب 
بروز مشکلات ترافیکی برای مردم شده که حل آن نیاز به 

همت دستگاه های مختلف دارد. 
اوایل شهریورماه امسال بود که مدیرعامل بنیاد تعاون ارتش از تمایل 
این نهاد برای سرمایه گذاری هزار میلیارد تومانی در قم ابراز آمادگی 
کرد و تفاهم نامه ای هم با شهردار قم برای شروع به کار در چند پروژه 

امضا کرد.
همان زمان هم پروژه احداث تقاطع سه سطحه شهدای 15 خرداد 
عمری ۹ ماهه داشت و با توجه به ترافیکی که در خیابان 15 خرداد 

و عمار یاسر ایجاد کرده بود، پیشرفتش مطلوب به نظر نمی رسید.
عباس محتاج، مدیرعامل بنیاد تعاون ارتش در آن جلسه معارضات 
تاسیسات شهری و مسئله پیدا شدن آثاری از سلجوقیان که موجب 
حساس شدن میراث فرهنگی به این پروژه شده بود را دلیل این 

دیرکرد عنوان کرد.
امروز هم این پروژه تقریبا 40 درصد پیشرفت فیزیکی دارد که تقریبا 
20 درصد از برنامه عقب است. هنوز هم مسئولان معارضات تاسیسات 
شهری را یکی از دلایل کندی طرح می دانند. مسئله ای که بارها در 
صحبت های محمد دلبری، شهردار قم هم به عنوان یکی از دلایل 

اصلی کندی اجرای پروژه های عمرانی ذکر شده است.
آنطور که غلامرضا جانقربان، مشاور عالی شهردار قم می گوید تا به 
حال تنها نیمی از معارضات تاسیسات شهری برطرف شده در حالی 

که انتظار می رفت این امر سریعتر اتفاق بیفتد.
جابه جایی طبق اصول

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم هم به مشکلاتی که 
تاسیسات شهری برای این طرح به وجود آورده، اذعان دارد.

عبدالحمید توکلی بینا با اشاره به اینکه چند خط انتقال آب شهری 
و یک مسیر اصلی انتقال فاضلاب در محل اجرای این طرح واقع شده، 
ابراز داشت: انتقال این خطوط علاوه بر حساسیت های فنی، به مبالغ 
ریالی قابل توجهی نیز نیاز دارد. مثلا انتقال این خط فاضلاب به تنهایی 

به 2 میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد.
وی با اشاره به اینکه جابه جایی این خطوط جزوی از تعهد پیمانکار 
در این پروژه است، افزود: ما هم در این زمینه تلاش کردیم تا شهرداری 

را با مشاوره های تخصصی در این زمینه کمک کنیم.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم در واکنش به گلایه های 
مدیران شهری درباره طولانی شدن روند جا به جایی تاسیسات شهری 
می گوید ما هیچ لذتی نمی بریم از اینکه آزار بدهیم و اگر این اقدامات 

طولانی می شود، حتما دلیل فنی دارد.
وی می افزاید: ما مسئول سلامت آب هستیم و تعهد داریم که 
نگذاریم حقوق مردم در استفاده مستمر از آب نادیده گرفته شود. 
وقتی دستگاهی می خواهد تاسیسات مربوط به ما را جا به جا کند باید 

طبق اصول این کار را انجام دهد تا کمترین زیان به مشترک ما برسد.
ترکیدگی لوله ساعت 11 شب

توکلی بینا با ابراز نارضایتی از نحوه برخورد پیمانکاران با مشکلات 
تاسیسات شهری در جریان پروژه های عمرانی عنوان داشت: گاهی 
بی توجهی هایی به مسائل فنی این انتقالات صورت می گیرد که ما را 
دچار دردسر می کند. درباره همین پروژه هم یک تجربه از همین بی 

توجهی ها به یاد داریم.
وی ادامه داد: کارشناسان ما هشدارهایی درباره یکی از لوله های 
آب به پیمانکار داده بودند که عمل نشد و ساعت 11 شب شاهد 
ترکیدن لوله بودیم که اگر از قبل هشدارهای لازم را درباره احتمال این 
ترکیدگی نداده بودیم، شاید مشکل بزرگی برای مردم این منطقه به 

وجود می آمد. حتی همین الان هم به دلیل برخی اتفاقات در این پروژه 
در برخی مناطق شهر مشکل فشار آب داریم.

وی با اشاره به اینکه طبق مصوبه هیئت وزیران دستگاه های که 
بخواهند تاسیسات شهری را جا به جا کنند باید هزینه آن را بپردازند، 
گفت: زمانی که ما مجوز شهرداری را برای حفاری در این منطقه 
گرفتیم، قرار نبود اینجا به یک تقاطع سه سطحه تبدیل شود بنابرین 
ما تعهدی برای جا به جایی این تاسیسات نداریم منتهی خود شهرداری 

باید در این زمینه به مشکلات فنی توجه بیشتری نشان دهد.
توکلی بینا می گوید شرکتش هر آنچه در توان داشته برای تسریع 
این طرح انجام داده اما مسائل ایمنی و فنی هم موضوعاتی نیستند که 

بشود آنها را نادیده گرفت.
غیر از آب و فاضلاب، مخابرات و گاز هم در این مسیر تاسیساتی 
دارند که جابه جایی آنها با مشکلات فنی مشابه این روبه رو شده است.

پیچیدگی های یک پروژه عمرانی
کسانی که این روزها در خیابان 15خرداد و عمار یاسر رفت و 
آمد می کنند، ضرورت پیشرفت سریعتر این پروژه را به شدت حس 
می کنند.در طرح تقاطع سه سطحه شهدای 15 خرداد یک پل روگذر 
روی عمار یاسر وجود دارد که طول آن به 300 متر می رسد. زیرگذر 
که اتصال دهنده 15 خرداد شرقی و غربی است هم 350 متر طول 
دارد که در عمق 5 متر و 80 سانتی متری احداث می شود. این طرح 
قرار است در فازهای بعدی تا میدان الهادی ادامه پیدا کند تا مشکل 

ترافیک میدان جهاد را پوشش دهد.
بر اساس وعده ها قرار است این تقاطع تا نیمه اول سال آینده به 
بهره برداری برسد. پروژه ای که اجرای عملیات عمرانی آن مشکلاتی 
برای مردم منطقه به وجود آورده و افتتاح آن هم مشکلات بسیاری 
را از مسائل ترافیکی خیابان 15 خرداد، بلوار عمار یاسر و در فاز بعدی 

میدان جهاد برطرف می کند.  
ترافیک خیابان 15 خرداد می مانند،  در  روزها  این  مردمی که 
چشمشان به مسئولانی است که یا وظیفه قانونی دارند و یا توانی برای 
کمک به پیشرفت پروژه. کمکی که می تواند گره ای از کلاف پر پیچ و 

خم ترافیک در قم باز کند. 

کندی یک پروژه عمرانی در قم و مشکلی که تاسيسات شهری می آفریند

آگهی  مزایده 
 آگهی مزایده یک تخته فرش  زرع و نیم  تمام ا بریشم زمینه خاکی نو و کار نکرده   مربوط به پرونده 

اجرائی کلاسه 9100403001100263
به موجب پرونده اجرائی کلاسه بايگانی 9100263، له: بانک کشاورزی، عليه : آقای احمد طهماسبی مستند قرارداد بانکی  
515069300، يک تخته فرش زرع و نيم تماما ابريشم زمينه خاکی نو و  کار نکرده  متعلق به آقای احمد طهماسبی که برابر 
نظريه کارشناس رسمی به مبلغ 32/000/000  ريال ارزيابی گرديده  از طريق مزايده به فروش می رسد.  مزايده از ساعت 
9 الی 12 روز دوشنبه مورخ 1393/12/25 درمحل اجرای ثبت اسناد قم واقع در خيابان ساحلی از مبلغ پايه 32/000/000 
ريال  ارزيابی آغاز و به بالاترين قيمت پيشنهادی  نقدا فروخته خواهد شد. لازم به ذکر است که حقوق  دولتی و حق 
مزايده طبق مقررات وصول خواهد شد.  حق الحراج و نيم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزيابی به عهده برنده مزايده خواهد 
بود. خريداران می بايست مبلغ  پايه را بعنوان سپرده شرکت در مزايده به حساب اين اداره واريز نمايند و درصورت توافق بر 
واريز غير نقدی با بستانکار  و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی  اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزايده مصادف 
باتعطيل رسمی غير مترقبه گردد، مزايده روز اداری بعد از تعطيل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی  و 

حق مزايده طبق مقررات وصول خواهد شد. 
واحد اجرای اداره ثبت اسناد واملاك قم  

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول 
به موجب اجراييه صادره از شعبه 11۴ دادگاه عمومی حقوقی خانواده قم که در اجرای احکام 9 قم به شماره -9/93ج/776 
– ثبت گرديده له عزيز اله عبدالهی  نيستانی عليه آقای محمود کمالی نيستانی محکوم عليه محکوم است به پرداخت 
288/15۴/000  ريال درحق محکوم له و مبلغ 1۴/۴07/700 ريال بابت نيم عشر دولتی محکوم لها در قبال طلب خود 
دو دانگ مشاع از ششدانگ پلاک ثبتی ۴718/8 – اصلی بخش يک قم  معرفی  نموده و کارشناس  به شرح ذيل ارزيابی 
نموده است ضمنا  مفاد ماده 51 قانون اجرای احکام مدنی قابل اجرا می باشد .لازم به ذکر است که ملک فوق به ترتيب در 
پرونده های 2/92ج/1390، 2/92ج/21۴6، اجرای ثبت 1393/12/06، اجرای ثبت 1393/06/12و 93/ج/۴39 نيز توقيف 

شده است .
کمالی نيستانی و بمنظور ارزيابی  پلاک ثبتی 8 فرعی از ۴718- اصلی بخش يک قم واقع در خيابان سميه کوچه ۴0 

نبش کوچه يکم پلاک 13 مراجعه و در حضور خواهان و خوانده  از ملک بازديد و معاينه بعمل آورده، لذا مراتب بشرح ذيل 
بعرض می رسد:

ملک مورد نظر دارای  13۴/3۴ متر مربع عرصه ) شمالابه طول حدودا 9/30 متر شرقا به طول 15/7 متر ( با دو طبقه 
ساختمان شامل زيرزمين و همکف می باشد اعيانی زيرزمين حدودا 13۴ متر مربع شامل انباری  و پذيرايی و هال و خواب 
و سرويس بهداشتی می باشد و اعيانی همکف حدودا 100 متر مربع شامل هال و پذيرايی، خواب و آشپزخانه  و سرويس 
بهداشتی و انباری در داخل حياط می باشد کف ها داخلی موزائيک   فرش و ديوارها سفيد کاری و مقداری تا ارتفاع يک متر 
سنگ است . در داخل حياط کف سنگ و نمای جنوبی و غربی  سنگ و ديوارهای حياط سنگ است ساختمان دارای دو 

امتياز برق و آب و گاز  و دو خط تلفن است .
نظريه کارشناسی:

و مقرر گرديده مورد فوق الذکر در تاريخ 93/12/07 ساعت 9/30  الی 10 صبح به آدرس قم . خ ساحلی . جنب زندان 
ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزايده از طريق مزايده حضوری به فروش برسد . لذا افرادی که 
قصد بازديد از مورد مزايده را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزايده با هماهنگی اين اجرا از مورد مزايده بازديد و 
درصورت تمايل در جلسه مزايده شرکت نمايند قيمت پايه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترين مبلغ را پيشنهاد 
دهند واگذار می گردد برنده مزايده بايد ده درصد از مبلغ پيشهادی را فی المجلس نقدا والباقی آن ظرف يکماه از تاريخ مزايده 
بپرداز د اين آگهی يک نوبت در يکی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بيشتر به اين واحد مراجعه نمائيد.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – رضا زارعی 

 

 قیمت کل )ریال( قیمت واحد )ریال( متراژ )مترمربع ( نوع ردیف
 000/130/111/1 000/000/11 43/143 ارزش عرصه 1
 000/000/301 000/000/4 143 ارزش اعیانی طبقه زیرزمین 1
 000/000/400 000/000/4 100 ارزش اعیانی طبقه همکف 4
 000/000/100 - - حیاط سازی و نما سازی و بالابرخرپشته و 3
 000/000/10 - - ارزش امتیازات آب و برق و گاز و تلفن 0

 000/130/304/4 جمع کل )سه میلیارد و هفتصد و پنجاه و سه میلیون و یکصد و چهل هزار ریال(
 

 

 

 

  

با استفاده از سی ان جی؛

صرفه جویی 5/5 میلیارد لیتری 
در مصرف بنزین کشور در سال 93

مصرف 5/5 میلیارد مترمکعب سی.ان.جی در سال 93 تاکنون از مصرف 
حدود 5/5 میلیارد لیتر بنزین جلوگیری کرده است.

گازسور کردن خودروها و جايگزينی بنزين با سی.ان.جی، راه حل مقرون به صرفه ای 
است که با کاهش مصرف بنزين، ضمن پايين آوردن هزينه خانوارها، باعث کاهش واردات 

بنزين به کشور نيز می شود.
مدير طرح احداث جايگاه سی.ان.جی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ايران، 
می گويد: سی.ان.جی در زمره پاک ترين و ارزشمندترين حامل های انرژی است که 
استفاده از آن علاوه بر بهبود محيط زيست، صرفه جويی قابل توجهی در مصرف بنزين به 

عنوان کالايی استراتژيک و گرانقيمت در پی دارد.
امير وکيل زاده، تصريح کرد: مصرف 5.5 ميليارد مترمکعب سی.ان.جی از ابتدای سال 
93 تا پايان دی ماه تاکنون از مصرف حدود 5.5 ميليارد ليتر بنزين جلوگيری کرده است.

وی افزود: با توجه به بهای هر مترمکعب سی.ان.جی ۴50 تومان، ارزش سی.ان.جی 
مصرفی کشور در 10 ماه امسال معادل 2۴75 ميليارد تومان بوده است.

در حال حاضر، روزانه 21 ميليون مترمکعب سی.ان.جی در کشور توزيع می شود که 
معادل مصرف 21 ميليون ليتر بنزين است.

براساس گزارش ها، سرمايه گذاری در بخش سی.ان.جی باعث صرفه جويی 30 ميليارد 
دلاری در 10 سال گذشته شده است.با راه اندازی جايگاه های جديد، ميزان مصرف 

سی.ان.جی در کشور به حدود 23 ميليون مترمکعب در روز افزايش می يابد.
سهم کنونی سی.ان.جی در سبد سوخت کشور 23 درصد که بايد تا پايان برنامه ششم 

توسعه بايد به 35 درصد افزايش يابد.

 رئیس اتحادیه فروشندگان موبایل مطرح کرد؛

احتمالافزایشقیمتموبایلبهتأسیازیکبخشنامهاشتباه
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تارتار مطرح کرد؛
ماندن کی روش یعنی احترام به نظر مردم 

س�رمربی تیم فوتبال صبا در خصوص حضور کی روش در تیم ملی گفت: بعد 
از نظرسنجی هایی که صورت گرفت، فهمیدیم مردم ما ایشان را دوست دارند، 
در جایگاهی نیستم تصمیم گیرنده باشم اما ماندن کی روش یعنی احترام به رای 

مردم.
مهدی تارتار هفته گذشته دومين حضورش را روی نيمکت تيم فوتبال صبای قم تجربه 
ــور در ليگ برتر، وضعيت بازی با پديده و  ــرد، وی از آخرين وضعيت تيمش برای حض ک

علاقه اش به سرمربيگری تيم  ملی می گويد.
بازی با پدیده چطور بود؟

ــت نيز موقعيت های زيادی  ــبختانه در اين ديدار خوب کار کرديم و در نيمه نخس خوش
داشتيم اما متاسفانه به خاطر جوان بودن خط حمله ما و خصوصا محمد اوسانی، نتوانستيم 
به گل برسيم. اين امری طبيعی است و ما بايد روی جوانان تيم بيشتر کار کنيم تا چنين 
فرصت هايی را به گل تبديل کنند. پديده با تغيير تاکتيکی که داشت، 15 دقيقه ابتدايی 
نيمه دوم را بهتر از ما بازی کرد و با ميدان داری توپ را در اختيار خود گرفته بود ولی ما هم 
با تغيير سيستم توانستيم مجددا بازی را در دست بگيريم و حتی دو موقعيت نصفه نيمه هم 
به دست آورديم. با وجود رضايت از نحوه بازی بازيکنان، از تساوی که رقم خورد به هيچ وجه 

رضايت ندارم چون هيچ موقعيتی به تيم پديده نداده بوديم.
علت اعتراض هایی که به داوری داشتید چه بود؟

ــاد، خطاهای بی مورد و  ــوت های زي ــکل بگيرد و علاوه بر س داور اجازه نمی داد بازی ش
ــتباهی داد ولی اميدوارم ما اشتباه کرده باشيم. البته بايد بحث کارشناسی  کارت های اش

نيز صورت بگيرد.
چه اتفاقی افتاد با مرزبان درگیری لفظی پیدا کردید؟

صحبت و مشکل خاصی نبود. بالاخره شرايط بازی ها در نيم فصل دوم به گونه ای است که 
ما مربيان زيرفشار هستيم.

با رفتن مارکو آیوبل، کاملا خلاء یک تمام کننده خوب در خط حمله صبا حس 
می شد. برای پر کردن این خلأ چه فکری کرده اید؟

اگر توجه داشته باشيد، تمامی خط هجومی ما نسبت به نيم فصل نخست تغيير کرده است. 
بايد به مهاجمان جديد که به تازگی کنار هم قرار گرفته اند زمان داد. احمد حسن زاده و مارکو 
آيوبل کنار ما نيستند اما تيم جوان تر شده است. بازهم می گويم بايد روی ضربات آخر بيشتر 

تمرکز داشته باشيم و کار کنيم تا موقعيت هايمان از دست نرود.
بازیکنان جدید می توانند جای خالی افرادی که در نیم فصل از صبا جدا شدند 

را پرُ کنند؟
بايد با آن ها تمرين کنيم تا بتوانند عملکردی همانند احمد حسن زاده و مارکو داشته باشند. 

با تمرينات و نحوه بازی که از آن ها می بينم فکر می کنم توانايی آن را داشته باشند.
خریدهای نیم فصل صبا چطور بود؟

با توجه به بضاعتی که داشتيم يارگيری کرديم و از همه آن ها راضی هستيم. اين بازيکنان 
با انگيزه زيادی در تمرينات بازی می کنند و احساسم اين است بتوانند پاسخگوی کار ما 

باشند.
بعد از پذیرفتن سرمربگیری صبا، چه اهدافی را مد نظر داشتید؟

هدف ما حفظ جايگاه فعلی و همچنين نيم نگاهی به رده های بالاتر است. می دانيم کسب 
سهميه کار بسيار سختی است اما بی توجه به آن نيستيم. بازيکنان انگيزه زيادی دارند و 

اميدوارم به هدفی که داريم دست پيدا کنيم.
شما جزو گزینه های نهایی تیم ملی امید بودید اما پیش از انتخاب سرمربی جدید 

امیدها، به صبا آمدید؟
ابتدا از آقايان کاشانی و آيت اللهی به خاطر اينکه من را در بين گزينه ها قرار داده بودند 
تشکر می کنم ولی در تيم اميد بلاتکليفی بود. خيلی دوست داشتم به فوتبال کشورم خدمت 
کنم. صبا زودتر به بنده پيشنهاد داد و با توجه به اينکه مربی جوانی هستم و دوست دارم 
رو به بالا حرکت کنم، می خواستم هرچه سريع تر مجددا در عرصه مربيگری حاضر شوم و 
به اين خاطر به درخواست باشگاه صبا جواب مثبت دادم که خدا را شکر شرايط خوبی نيز 

در قم وجود دارد.
به سرمربیگری تیم ملی هم فکر می کنید؟

ــه در رده ملی هم فعاليت کند و ما نيز از اين قاعده  ــت ک ــر بازيکن و مربی اس آرزوی ه
مستثنی نيستيم. فعلا می خواهم در رده باشگاهی موفق کار کنم تا اگر قسمت شد در رده 

ملی نيز حضور داشته باشم.
عملکرد صبا در نیم فصل دوم را چطور ارزیابی می کنید؟

ما اکنون يک بازی را بعد از تعطيلات ليگ پشت سر گذاشتيم که از عملکرد اين ديدار 
راضی بوديم. انگيزه و اشتياق زيادی داريم تا روند خوبی در ادامه فصل داشته باشيم و ضمنا 

به هيچ وجه رتبه ای پيش بينی نمی کنيم.
به نظر شما کی روش باید بماند؟

بعد از نظرسنجی هايی که صورت گرفت، فهميديم مردم ما ايشان را دوست دارند و به او 
اعتقاد پيدا کرده اند. بايد به نظر مردم احترام گذاشت و چيزی که می خواهند را قبول کرد. 

در جايگاهی نيستم تصميم گيرنده باشم اما ماندن کی روش يعنی احترام به رای مردم.

مدير تيم های پايه باشگاه صبای قم:

صبای قم راهی مرحله پایانی فوتبال
 امیدهای کشور شد

مدیر تیم های پایه باشگاه فرهنگی ورزشی صبای قم از صعود تیم امید صبا به 
مرحله پایانی مسابقات لیگ دسته اول فوتبال امید باشگاه های کشور خبر داد.

احمد غلامی اظهار کرد: صبای قم تاکنون 12 مسابقه در فصل جاری رقابت های ليگ 
دسته اول فوتبال اميد باشگاه  های کشور انجام داده و با حضور در مرحله پايانی فاصله 
چندانی تا صعود به ليگ برتر فوتبال اميد باشگاه های کشور ندارد.وی ادامه داد: صبای 
قم با بازيکنان مستعد و با انگيزه و کادر فنی مجرب و با دانش خود بازی های خوبی در 
اين فصل انجام داده و مصمم است تا با حضور موفق در مرحله نهايی رقابت های ليگ 
ــور به ليگ برتر صعود کند.مدير تيم های پايه  ــته اول فوتبال اميد باشگاه های کش دس
باشگاه فرهنگی ورزشی صبای قم افزود: بعد از انجام بازی های رفت و برگشت بين 23 
تيم حاضر در مرحله مقدماتی فصل جاری مسابقات ليگ دسته اول فوتبال رده سنی 
اميد باشگاه های کشور، از گروه های چهارگانه مجموعاً هشت تيم جواز صعود به مرحله 
دوم اين رقابت ها را به دست آوردند.وی افزود: در اين ميان تيم فوتبال اميد صبای قم 
در گروه نخست مرحله مقدماتی ليگ 1393 دسته اول فوتبال اميد باشگاه های کشور 
با تيم های برق شيراز، پتوی لاله اصفهان، فولاد يزد، قشقايی شيراز و صنايع گيتی پسند 
اصفهان رقابت کرد و به عنوان صدرنشين به مرحله حذفی آمد.غلامی بيان کرد: صبای 
ــنی اميد  ــته اول فوتبال رده س قم در مرحله مقدماتی اين فصل از بازی های ليگ دس
باشگاه های کشور در مجموع پنج پيروزی، سه تساوی و دو باخت مقابل حريفان خود به 
دست آورد و با کسب 18 امتياز از گروه نخست به عنوان تيم برتر به مرحله دوم راه يافت.

وی يادآور شد: اين تيم در نخستين بازی از مرحله دوم فصل جاری را در مصاف با تيم 
فوتبال اميد گهر درود يک بازی بسيار خوب و تماشايی به نمايش گذاشت و با حساب 
هفت بر صفر به برتری رسيد تا خيال خود را برای بازی برگشت راحت کند و به مرحله 
ــگاه فرهنگی ورزشی صبای قم افزود: بازی برگشت  نهايی بيايد.مدير تيم های پايه باش
صبای قم با گهر درود در مرحله دوم مسابقات ليگ دسته اول فوتبال اميد باشگاه  های 
کشور که به شکل دو حذفی برگزار شد، در درود به انجام رسيد و با برتری چهار بر سه 
ميزبان پايان يافت.وی گفت:  با توجه به اينکه صبای قم در ديدار رفت هفته گذشته در 
ورزشگاه شهيد حيدريان قم با حساب هفت بر صفر برابر گهر درود به برتری رسيده بود 
در مجموع بازی های رفت و برگشت با حساب 10 بر چهار حريف خود را شکست داد و 

بدين ترتيب راهی مرحله نهايی شد.

در تلاش برای راهيابی به ليگ های برتر و دسته اول کشور؛

افشید و سیاه جامگان نماینده فوتبال قم در 
لیگ مناطق کشور شدند

تیم های فوتبال افشید و سیاه جامگان به عنوان نماینده فوتبال استان قم در 
مسابقات لیگ  منطقه ای فوتبال باشگاه های کشور به مصاف حریفان می روند.

هر ساله  تيم هايی که در رده های سنی نونهالان، نوجوانان، جوانان، اميد و بزرگسالان 
فوتبال باشگاه های استان قم عنوان نخست و مقام قهرمانی را کسب می کنند به عنوان 

نماينده اين استان در ليگ های کشور با حريفان به رقابت می پردازند.
ــال اخير با ساماندهی باشگاه ها از سوی  ــت که فوتبال قم در چند س اين در حالی اس
ــم، توجه ويژه به مدارس فوتبال و  ــتان ق اداره کل ورزش و جوانان و هيئت فوتبال اس
آموزش رده های سنی پايه و سرمايه گذاری روی استعدادهای اين رشته رشد بسيار خوبی 
داشته است.نتيجه اين رشد و پيشرفت حضور بازيکنان شاخص فوتبال قم در تيم های 
ملی رده های سنی مختلف فوتبال کشور است به طوری که امسال يک بازيکن به نام 
ــين رنگرز جدی در ترکيب تيم ملی فوتبال نوجوانان کشورمان در مسابقات  اميرحس
قهرمانی آسيا به ميدان رفت.همچنين هم اکنون بازيکنان مستعد فوتبال قم در تيم ملی 
ــنی از جمله اميد برای حضور در بازی های  ــال و تيم های ديگر رده های س زير 13 س
مقدماتی المپيک 2016 برزيل حضور دارند و اين شانس برای فوتبال قم وجود دارد که 
در اين رويداد بزرگ جهان دارای نماينده باشد.امسال نيز تيم های رده های سنی مختلف 
به نمايندگی از فوتبال استان قم در مسابقات ليگ های باشگاهی کشور حضور يافتند و 
موفق ترين تيم در بين آنها تيم رده سنی اميد صبای قم است که توانسته جواز حضور در 

مرحله نهايی ليگ دسته اول فوتبال اميد کشور را به دست بياورد.
تيم های رده های سنی نوجوانان و جوانان صبای قم در ليگ های برتر نوجوانان و دسته 
اول جوانان باشگاه  های کشور حضور داشتند که توانستند در رقابت با حريفان خود جايگاه 
صبا را در ليگ های اين 2 رده سنی برای فصل آينده فوتبال باشگاه های کشور حفظ کنند.

ــيون فوتبال  ــوی کميته جوانان فدراس ــون نيز با توجه به برنامه ريزی ای که از س اکن
ــت، دو تيم در رده های سنی جوانان و نونهالان به عنوان  ــورمان صورت گرفته اس کش
نماينده فوتبال استان قم در مسابقات فصل جديد ليگ مناطق فوتبال باشگاه های کشور 

به ميدان می روند.

علی کفاشيان مطرح کرد:

 کی روش می تواند توافقی جدا شود!

رئیس فدراسیون فوتبال ایران آخرین وضعیت قرارداد 
کارل�وس کی روش با تیم ملی را تش�ریح کرد و گفت: 
کی روش درخواست کرد که اگر ما نتوانیم امکانات لازم 
را فراهم کنیم قراردادش را به صورت توافقی فسخ کند.

 علی کفاشيان درباره جلسه اش با کارلوس کی روش، ضمن 
ــار کرد: من برنامه جام جهانی بعدی و  بيان مطلب فوق اظه
صعود به اين مسابقات را از کارلوس کی روش خواستم. همان 
ــيا ديديد همه تيم ها  ــه خودتان در جام ملتهای آس طور ک

آماده اند و حاشيه امنی برای هيچ کدام از تيم ها وجود ندارد.
وی افزود: بعد از جام جهانی برزيل ما قراردادی را با کارلوس 
ــت تا جام جهانی روسيه  کی روش امضا کرديم و او موظف اس
ــته باشد. با اين حال کی روش  هدايت تيم ملی را برعهده داش
ــرمايه گذاری  ــيا از کند بودن روند س بعد از جام ملتهای آس
ــدن امکانات اظهار نگرانی شديدی کرده  فوتبال و فراهم نش
ــت. کی روش به ما گفت اگر شرايط به همين شکل باشد  اس
نمی تواند ادامه بدهد. رئيس فدراسيون فوتبال ايران با تاکيد بر 
اينکه کی روش پس از مرخصی چند روزه به ايران بازمی گردد، 
گفت: اولين برنامه تيم ملی حضور در کشور سوئد و بازی با تيم 
ملی فوتبال اين کشور و کشور شيلی است. با اين حال همان 
طور که گفتم تمام نگرانی کی روش اين است که فدراسيون 
ــخ به اين سئوال که  نتواند امکانات را فراهم کند. وی در پاس
آيا کارلوس کی روش درخواست کرده که به صورت توافقی از 
ــود، گفت: بله، ايشان چنين چيزی را عنوان  تيم ملی جدا ش
کردند ولی مشروط به اينکه ما نتوانيم امکانات را فراهم کنيم. در 
صورتی که فدراسيون نتواند کار تيم ملی را پيش ببرد و امکانات 
مورد نياز را فراهم کند، کی روش به صورت توافقی جدا می شود.

ــيان در ادامه در مورد حمايت های مالی که بايد  علی کفاش
ــيون صورت بگيرد، افزود: اصولا در همه کشورها که  از فدراس
فوتبال جايگاه خاصی بين هواداران دارد، دولت ها به تيم های 
ــيون فوتبال با بحران مالی  ملی کمک می کند. امروز فدراس
شديدی روبروست زيرا نه سازمان ملی توانسته حق پخش را 
کامل بگيرد، نه اسپانسر توان مالی پرداخت هزينه ها را دارد و نه 

حمايت های لازم از ما صورت می گيرد.
ــاره به اينکه اين عوامل در ضعيف کردن باشگاه ها،  وی با اش
ــت، تصريح کرد: کی روش  ليگ و فوتبال ايران تاثير گذار اس
مردی باهوشی است و وقتی می بيند فضای روشنی پيش روی 

آينده فوتبال نيست، چنين برخوردهايی را انجام می دهد.
رئيس فدراسيون فوتبال اضافه کرد: همه کشورها بودجه لازم 
برای فوتبال را پرداخت می کنند، البته بودجه مدنظرمان آنچنان 
زياد نبوده و معمولی است. اگر اين مبلغ به فدراسيون فوتبال 
ــود کارها را طبق روال عادی پيش می بريم و مطمئنا  داده ش
اگر از اين مرحله به خوبی عبور کرده و به جام جهانی صعود 
کنيم، در آمدهايمان بيش از هزينه ها خواهد بود. وی بار ديگر 
تاکيد کرد که فدراسيون فوتبال تنها وظيفه آماده سازی تيم 
فوتبال بزرگسالان را ندارد و تيم  های اميد، جوانان و نوجوانان 
فوتسال، فوتبال ساحلی در دو بخش آقايان و بانوان را هم بايد 
اداره کند که اين تيم ها هزينه های بسياری را جهت آماده سازی 
نياز دارند. کفاشيان يادآور شد: مطمئنا در اين شرايط برنامه ها 
ــازی تيم ملی  امکانات و ايده هايی که کی روش جهت آماده س
برای صعود به جام جهانی 2018 دارد، را نمی تواند فراهم کند 
ــکلاتی روبرو خواهيم شد. وی اضافه  و در اين خصوص با مش
کرد: اين حق مردم و فوتبال کشور است که مسئولان بودجه 
لازم برای آماده سازی هرچه بهتر تيم های ملی را فراهم کنيم. 
خوشبختانه مردم ايران فوتبال شناس و فوتبال فهم هستند و 
به خوبی شرايط موجود را درک می کند. شما ببنيد تيم ملی در 
جام ملت ها هرچند نتوانست به مرحله پايانی صعود کند اما همه 
از عملکرد ملی پوشان که در زمين مسابقه تمام سعی و تلاش 
خود را به کار بستند، راضی بودند. رئيس فدراسيون فوتبال با 
اشاره به اينکه اگر تيم های ملی ايران اينگونه بازی کنند، همه 
ــه داد: بودجه ای که لازم داريم  از آنها راضی خواهند بود، ادام
مقطعی است زيرا با موفقيت در مسابقات مختلف از FIFA و 
AFC هزينه هايی را دريافت می کنيم که اين منابع مالی در 
ــتر است. در حال حاضر حدود 8 تا 10  زمان جام جهانی بيش
ميليارد حقوق هزينه ها و پاداش کادر فنی و حدود 10 تا 15 

ميليارد حداقل هزينه برای آماده سازی تيم ملی است. وی در 
ادامه افزود: در کنار هزينه های حقوق، کادر فنی و آماده سازی 
تيم ملی، بايد به فکر تامين هزينه های لازم برای رفع مشکلات 
زير ساختی هم باشيم. شما ببينيد سه سال است نتوانستيم 
زمين چمن کمپ تيم های ملی را به صورت زيرساختی تعمير 
کنيم و يا سالن بدنسازی هنوز کامل نشده است. وقتی حمايت 
ــويم و اين موضوع توسط مربيان تيم ملی درک  مالی نمی ش
می شود، آنها شرايط برای همکاری مناسب نمی دانند. بودجه 
ــال يعنی 100 ميليارد در ۴ سال آيا  25 ميليارد تومان در س
تنها برای صعود تيم ملی به جام جهانی است يا هدف رسيدن 
به مراحل بعدی جام جهانی و پيشرفت فوتبال؟ کفاشيان در 
پاسخ به اين پرسش اظهار کرد: تمام کشورهايی که علاقمندان 
به فوتبال آنها زياد هستند، بيشتر از اين هزينه می کنند. شما 
ببينيد ژاپن 10 برابر بيش تر از ايران هزينه ساليانه فوتبالش 
ــور در جام ملت ها حذف می شود.  ــت و تيم ملی اين کش اس
نيمی از کشورهای عربی هم هزينه های شان چندين برابر ايران 
است زيرا می خواهند خواسته های مردم خود را اجرايی کنند. 
ــت دارند تيم ملی با کشورهای  وی ادامه داد: مردم ايران دوس
مطرح دنيا در ايران بازی کنند اما اين ديدارها هزينه های خاص 
خودش را دارد مطمئنا در مسير جام جهانی هم سال اول اين 
 FIFA ــال های بعد از درآمدهايی که از قدر هزينه دارد و س
ــم هزينه هايمان کاهش می يابد. ضمن اينکه  و AFC  داري
نمی توانيم برنامه ريزی هم نکنيم زيرا از کشورهای ديگر عقب 
می افتيم ما سعی و تلاشمان اين است که بهترين ها را برای 
تيم ملی داشته باشيم تا بازيکنان هم در زمين مسابقه بهترين 

عملکرد خود را ارائه داده و مردم هم راضی باشند.
رئيس فدراسيون فوتبال خاطرنشان کرد: وقتی يک شبکه 
ــابقه فوتبال  ــش بالايی را برای يک مس ــی حق پخ تلويزيون
پرداخت می کنند برای اين است که مردم دوست دارند، برای 
تماشای آن بازی هزينه کنند. به همين دليل سرمايه گذاری 
روی فوتبال هيچ زمان نبايد متوقف شود. وی در پاسخ به اين 
ــش که آيا عملکرد کادر فنی تيم ملی و اين تيم در جام  پرس
ملت ها بررسی می شود و علاوه بر توجه نقاط قوت معايب آن 
نيز به کادر فنی عنوان خواهد شد؟، تصريح کرد: در اين مدت 
دو جلسه داشتيم و باز هم اين مسائل در کميته فنی توسعه 
مورد ارزيابی قرار می گيرد. ما نه تنها عملکرد تيم ملی در جام 
ملت ها بلکه عملکرد تيم اميد و ساير تيم های آن نيز در اين 
کميته مورد ارزيابی قرار می گيرد. کفاشيان اضافه کرد: حتی 
ــت برای جام جهانی ببنديم، نيز در اين  کادر فنی که قرار اس
کميته مورد بررسی قرار می گيرد و اينکه آيا افراد مورد تاييد 
ــتند يا نيستند هم در اين کميته مورد بحث قرار خواهد  هس
گرفت. وی در مورد بازی های تدارکاتی که تيم ملی با باشگاه ها 
ــه برگزاری ديدار  انجام می داد، اينگونه اظهارنظر کرد: هميش
ــت و بايد از ماه ها قبل  ــر نيس تدارکاتی با تيم های ملی ميس
برای اين موضوع برنامه ريزی کرد به طور مثال ما ۴ ماه پيش 
ــيديم و چند روز پيش هم مذاکرات ما  ــوئد به توافق رس با س
ــيلی نتيجه بخش شد. رئيس فدراسيون در پايان گفت:  با ش
برای برگزاری ديدار تدارکاتی با تيم های ملی بايد برنامه ريزی 
ــای ملی دنيا  ــرد زيرا اکثر تيم ه ــورت گي ــی لازم ص و بررس
بازيکنانشان در ليگ های مختلف به ميدان می روند و تنها در 
زمان خاص می توانند به ميدان بيايند. البته برای تيم های اميد و 
پايه شرايط جدول گذاری ديدارهای تدارکاتی مناسب تر است.

نمایندگان کنفدراسیون فوتبال آسیا جهت بازدید نهایی از امکانات ایران و بررسی 
درخواست میزبانی جام ملتهای آسیا 2019 دیروز وارد تهران  شدند.

»شين منگيل« و »سومينوری گوکو« مديرانی هستند که از سوی کنفدراسيون فوتبال آسيا 
جهت بازديد نهايی از امکانات ايران و بررسی درخواست ميزبانی جام ملتهای آسيا 2019 وارد 
تهران  شدند. برپايه اين گزارش، اين بازرسان امروز سه شنبه، پس از بازديد از ورزشگاه های تختی 
و آزادی، ساعت 1۴ لغايت 16 جلسه ای با مسئولان فدراسيون فوتبال داشته و پس از آن ساعت 

21:30 تهران را به مقصد مالزی ترک خواهند کرد.
نتيجه نهايی ميزبانی اين دوره از رقابتها با ارائه گزارش بازرسان اعزامی به کنفدراسيون فوتبال 

آسيا نهايتا تا ماه مارس مشخص می شود.

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاك منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارك موجود در 

پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه پرونده  به  مربوط   13936033000102107۴ شماره   1-رأی 
 139111۴۴30001002869آقای/ خانمسيد لطيف موسوی تبار فرزند سيد
 خلف 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 107/5 متر مربع بر روی قسمتی
 از پلاک ثبتی 11038/26 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع

الواسطه از صندوق ذخيره علوی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001020776 شماره  رأی   -2
احمد6دانگ  فرزند  جوپز  جواد  خانم  آقای/   139111۴۴30001002919
يک باب ساختمان  بمساحت 65/33 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10332/106 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از 

خانم مهری وکيل.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1393603300023163 شماره  رأی   -3
فرزند  فراهانی  وروانی  دلاور  خانم    / آقای   139111۴۴30001001975
حسين6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 10/50 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11038/27 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی به 
صورت تفويض وکالت به شماره 2517مورخ90/10/01 دفتر 90قم مع الواسطه 

از صندوق ذخيره علوی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001022979 شماره  رأی   -۴
139111۴۴3000100۴993 آقای / خانم حسن فروزان فرزند اسماعيل6دانگ 
يک باب ساختمان بمساحت 83/70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
باقيمانده 1113۴ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی به صورت 
تفويض وکالت به شماره 59691مورخ 83/10/16دفتر خانه 1۴قم مع الواسطه 

از حجت وردی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001020767 شماره  رأی    -5
139111۴۴3000100۴5۴7 آقای / خانم سيد محمد رضا حسن زاده فرزند 
سيد ابوالحسن 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 19۴/25 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 1100۴ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند 

رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018802 شماره  رأی    -6
139111۴۴30001003892 آقای / خانم مهدی امينی فرزند محمد6دانگ 
از پلاک  يک باب ساختمان بمساحت 100/82 متر مربع بر روی قسمتی 
ثبتی 10۴55 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه 

از شهرداری قم .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001021231 شماره  رأی   -7
139111۴۴300010005۴9 آقای / خانم محمد رضا خدابنده لو فرزند محمد 
حسين 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 52 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 112۴1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه 

از سيد الياس عقيلی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001006۴65 شماره  رأی    -8
139111۴۴30001001575 آقای / خانم اصغر بيکدلی فرزند حسن6دانگ 
يک باب ساختمان بمساحت 71/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

103۴7مکرر  -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023176 شماره  رأی   -9
139111۴۴30001001561 آقای / خانم سيد سعيد فروغی قمی فرزند سيد 
محمود6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 165/۴0 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 106۴۴و 10652 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند 
رسمی به ميزان 150/30متر مربع تحت پلاک 106۴۴اصلی و خريداری عادی 
مع الواسطه از آقای محمد اشراقی ورثه شهاب اشراقی به مقدار 15/10متر مربع 

تحت پلاک 10652 اصلی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001022788 شماره  رأی   -10
139111۴۴30001002127 آقای / خانم داود صالحی فرزند غلامعلی6دانگ 
يک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
باقيمانده 18فرعی از 10250 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند 

رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023578 شماره  رأی   -11
فرزند  بشناختی  فاطمه  خانم   / آقای   139111۴۴3000100۴83۴
عباسعلی6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 160 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 10275 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023051 شماره  رأی   -12
فرزند  طرودی  پازکی  ابراهيم  خانم   / آقای   139111۴۴30001005772
محمد6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 97 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10۴20 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه 

از طاهره ترکمن احدی از ورثه علی اکبر الماسی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023705 شماره  13-رأی 
فرزند  زاده  تاج  تقی  محمد  خانم   / آقای   139111۴۴300010035۴۴
عباس6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 96/66 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 7812 مکرر -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001021365 شماره  رأی    -1۴
غلامعلی  فرزند  نجاتی  حميده  خانم   / آقای   139111۴۴30001002289
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 126 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی باقيمانده 10810 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023669 شماره  رأی   -15
139111۴۴30001002۴87 آقای / خانم ابوالفضل خانی فرزند اسمعيل6دانگ 
يک باب ساختمان بمساحت 315/61 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۴56/1/8 -اصلی واقع در بخش9 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از کاظم 

رضوانی کاشانی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13936033000102۴116 شماره  16-رأی 
سيد  فرزند  بکائی  سعيد  سيد  خانم   / آقای   139111۴۴3000100۴71۴
اصغر6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 857/27 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11291 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی و 
خريداری عادی به صورت وکالت نامه 17767 مورخ 88/9/10دفتر ۴7 از ورثه 

سيد اصغر بکائی و سيد حميد بکائی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001022517 شماره  رأی   -17
139111۴۴3000100۴586 آقای / خانم سيد رضا سرشکيک زاده فرزند 
مرتضی 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 60 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10998 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه 

از يداله رئيس ميرزائی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001010۴81 شماره  رأی   -18
139111۴۴30001001728 آقای / خانم محرمعلی خانی فرزند مهرابعلی 
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت ۴9/03 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 112۴3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023881 شماره  19-رأی 
139111۴۴30001002502 آقای / خانم سيد رشيد حسينی فرزند سيد 
اصغر 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 575/89 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 1/6۴7 -اصلی واقع در بخش۴ ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023328 شماره  20-رأی 
139111۴۴3000100۴118 آقای / خانم محمد محقق فرزند احمد6دانگ 
يک باب ساختمان بمساحت 91 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11238 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از علی 

سزاوار.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1393603300010230۴۴ شماره  21-رأی 

139111۴۴3000100598۴ آقای / خانم محمد تقی رفيعی خير آباد فرزند 
محمد صادق6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 1۴۴ متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 10913 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023187 شماره  22-رأی 
عباس  فرزند  يگانه  رضا  محمد  خانم   / آقای   139111۴۴30001002135
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 116/05 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی ۴573 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023179 شماره  23-رأی 
139111۴۴3000100213۴ آقای / خانم زهره يگانه دانا فرزند عباس6دانگ 
يک باب ساختمان بمساحت 81/۴6 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۴573 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13936033000102۴031 شماره  2۴-رأی 
139111۴۴30001000870 آقای / خانم اصغر گنجيان فرزند حسينعلی6دانگ 
يک باب ساختمان بمساحت 125/95 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10۴32/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عدی مع الواسطه طی 

وکالت 8163۴-7۴/9/28 دفتر ۴قم از خانم فاطمه محمود نژاد.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1393603300010233۴1 شماره  25-رأی 
139111۴۴30001000۴57 آقای / خانم حسن رکابدار فرزند حسين6دانگ 
يک باب ساختمان بمساحت 60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
به  واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی  10933/۴65و1093۴ -اصلی 
صورت تفويض وکالت به شماره 83166-82/8/6 دفتر 2 قم مع الواسطه از وراث 

آقای محمود تبريزی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001021330 شماره  26-رأی 
139111۴۴30001003۴73 آقای / خانم ابراهيم رضائی فرزند مصطفی6دانگ 
يک باب ساختمان بمساحت 60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10293/۴ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از آقای 

حسين مظفری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023956 شماره  27-رأی 
فرزند  گلزاری  معصومه  خانم   / آقای   139111۴۴3000100۴025
اسمعيل6دانگ يک باب ساختمان بمساحت ۴1/۴0 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 1030۴ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023030 شماره  28-رأی 
فرزند  زاده  صباغ  سعيد  خانم   / آقای   139111۴۴30001002176
ابوالفضل6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 109/80 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 1113۴ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی به 
صورت تفويض وکالت به شماره 1۴6736مورخ 82/3/2۴قم مع الواسطه از خانم 

ناهيد فاطمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017098 شماره  29-رأی 
ابوالقاسم  فرزند  جانی  شاه  آذر  خانم   / آقای   139111۴۴30001002051
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 152/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11535/۴8 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی و وکالتنامه 
105۴-88/11/19 دفتر 59قم و وکالت نامه 98/08-88/6/15دفتر 51قم مع 

الواسطه از پوريا بخشيان و معصومه حسنی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001022255 شماره  30-رأی 
فرزند  جهانديده  ابوالقاسم   خانم   / آقای   139111۴۴30001003786
ميرزا6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 85/39 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 1113۴/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی 
به صورت وکالت نامه های 73302-76/11/26دفتر 16به مقدار 2۴سهم و 

686836-73/1/30 دفتر 16قم به مقدار 65سهم آقای رضا غفوری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13936033000102371۴ شماره  31-رأی 
139111۴۴30001002162 آقای / خانم حسن نرگسی فرزند رضا 6دانگ 
يک باب ساختمان بمساحت 73/60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11137 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی از حسن کلهری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023911 شماره  32-رأی 
139111۴۴30001003۴62 آقای / خانم عبدالحميد کارکن اساس فرزند 
محمد6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 67/05 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 8751/30 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1393603300010207۴6 شماره  33-رأی 
139111۴۴30001003۴61 آقای / خانم ازهار عوادی فرزند مجيد 6دانگ 
يک باب ساختمان بمساحت 80/90 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

8751/30 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13936033000102۴180 شماره  3۴-رأی 
139111۴۴3000100296۴ آقای / خانم جواد محسنی فرزند علی محمد 
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 7۴/09 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10۴67 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از 

رضا عسگری
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023925 شماره  35-رأی 
سيف  فرزند  سخاوتی  شوذب  خانم   / آقای   139111۴۴30001005222
علی6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 120/20 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی باقيمانده 11239 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی 
به صورت تفويض وکالت 61625مورخ 90/9/2دفتر 2۴قم مع الواسطه از سيد 

احمد رضوی
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001021382 شماره  36-رأی 
139111۴۴30002003۴83 آقای / خانم محمد اسمعيلی جمکرانی فرزند 
فرج اله 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 273 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 115/مکررفرعی از 1  -اصلی واقع در بخش۴ ثبت قم خريداری 

سند رسمی
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13936033000102۴22۴ شماره  37-رأی 
139111۴۴30001005786 آقای / خانم حسن بيک محمدی عينی  فرزند 
سهلعلی 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 128 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10616 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی به صورت 

وکالت نامه 32۴39-91/10/19 دفتر ۴5قم از محمد جواد بابا احمدی
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023316 شماره  38-رأی 
139111۴۴30001001296 آقای / خانم ابوالفضل گنجی پور فرزند غلام رضا 
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 63/61 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10327/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی به صورت 

وکالت نامه 78621-75/6/25دفتر 6قم از آقای اکبر عزت نشان
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023۴69 شماره  39-رأی 
139111۴۴3000100۴۴27 آقای / خانم مجيد فروغی راد فرزند علی 6دانگ 
يک باب ساختمان بمساحت 153/22 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

باقيمانده 10۴۴7 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
مورد تاييد قرار گرفته و از آنجائيکه مقرر گرديده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکيت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکين مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذينفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاريخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسليم و رسيد آن را اخذ و ظرف 
مدت يکماه پس از تسليم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقديم و گواهی آنرا به اين اداره تحويل نمايند لازم به 
توضيح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1393/10/29
تاریخ انتشار دوم: 1393/11/14
جعفر کاظمی
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

بازرسان AFC آخرین درخواست ها برای میزبانی ایران را بررسی می کنند



علمی و سلامت

چه  بخوریم  که  نفخ نکنیم؟ 
یکی از شایع ترین دردهای شکمی، نفخ است که علت بسیاری از مراجعات 
بیماران به متخصصان گوارش  به شمار می آید. از قدیم گفته می شد  مصرف 
غذاهای باددار و نفاخ باعث دل درد و ایجاد گاز معده می شود. سندروم روده 
تحریک پذیر از شایع ترین اختلالات گوارشی است که دردهای شکمی شدید، 
گاز و نفخ معده را ایجاد می کند و با مواد غذایی که فرد مصرف می کند ارتباط 

مستقیمی دارد.
 از اين رو، متخصصان به مبتلايان توصيه می کنند با رعايت برخی اصول ساده و ايجاد 
تغييراتی در رژيم غذايی روزانه، براحتی بيماری خود را مهار و درمان کنند. به طور قطع 
مصرف برخی مواد غذايی خاص و چشم پوشی از برخی ديگر از مواد به درمان و بهبود 

نفخ شکم کمک می کند.
 کیوی

يکی از مشکلات عمده ای که به بروز نفخ معده منجر می شود، حرکات آهسته روده 
و ماندن بيش از حد مدفوع در طول مسير روده بزرگ است؛ در برخی موارد، فرد مبتلا 
تا چند روز احساس دفع ندارد و به اصطلاح دچار يبوست شده. محققان معتقدند ميوه 
کيوی به دليل فيبر زيادی که دارد مشکل را تا حد زيادی رفع می کند. مبتلايان به 
سندروم روده تحريک پذير که به مدت چهار هفته، هر روز دو عدد کيوی مصرف می کنند 

کمتر دچار يبوست می شوند و علائم سندروم روده تحريک پذير در آنها کاهش می يابد.
چای نعناع

نعناع قرن ها به مثابه دارويی گياهی برای کمک به هضم غذا و درمان ناراحتی های 
گوارشی به کار می رفت و اکنون نيز در طب سنتی جايگاه ويژه ای دارد. پژوهشگران 
معتقدند در درمان سندروم روده تحريک پذير، مصرف روغن نعناع به مدت چهار هفته 
علائم اين بيماری را تا نصف کاهش می دهد. نعناع توانايی بالايی در فعال کردن کانال 
»ضددرد« در روده بزرگ دارد که التهاب مجاری معده و روده را کاهش می دهد. اين ماده 
معطر به عنوان کاهنده خفيف اشتها عمل می کند. از اين رو، محققان برای کاهش نفخ 
معده و کاهش علائم سندروم روده تحريک پذير توصيه می کنند که افـراد يک فنجان 

چای نعنا ع بنوشند.
زردچوبه

اين ادويه در آشپزی برخی کشورها بويژه هندوستان جايگاه ويژه ای دارد و از آن 
برای طعم دادن به غذا استفاده می کنند، اما در اين ميان، زردچوبه ناراحتی های معده 
را نيز تسکين می دهد. محققان معتقدند از خاصيت ضدالتهابی زردچوبه می توان در 
درمان ناراحتی های گوارشی استفاده کرد. تاثير مصرف 500 ميلی گرم از اين ماده، 
چهار بار در هفته حدود  دو برابر داروهايی است که برای تسکين ناراحتی های گوارشی 

به کار می رود.
موز

پژوهشگران می گويند موز حاوی فيبرهايی است که باکتری های مفيد موجود در معده 
و روده را تقويت و هضم غذا را تسهيل می کند. زنانی که روزانه دو عدد موز به مدت 60 
روز به عنوان پيش غذا می خورند ميزان باکتری های مفيد در بدن آنها افزايش پيدا می کند 

و نفخ معده تا 50 درصد کاهش می يابد.
دوغ

دوغ  حاوی آنزيمی به نام »لاکتاز« است که قند موجود در شير موسوم به »لاکتوز« 
را تجزيه می کند. بسياری از افراد به قند شير حساسيت دارند و معده آنها قادر به تحمل 
و هضم آن نيست. بررسی هايی که در دانشگاه ايالتی اوهايو صورت گرفته حاکی از آن 
است که مصرف دوغ علائم ناشی از تحمل نکردن لاکتوز را از قبيل نفخ، درد و گاز معده 

تا 70 درصد کم می کند.
زنجبیل

گياه زنجبيل از هزاران سال پيش برای بهبود دل دردها و ناراحتی های گوارشی به کار 
می رفت و چينی ها از چهار قرن پيش از ميلاد مسيح از اين گياه در طب سنتی خود 
بهره می بردند.  بررسی هايی که بتازگی روی زنجبيل انجام شده، نشان می دهد اين گياه به 
عنوان شل کننده عضلانی عمل می کند و به تخليه گاز از معده کمک می کند. زنجبيل را 
به اشکال مختلف مصرف می کنند، ولی گياه تازه آن غنی از ترکيباتی است که بيشترين 

فايده را برای سلامت انسان دارند.
گشنیز

گنجاندن گياه گشنيز در رژيم غذايی به قوی  شدن ماهيچه های دستگاه گوارش کمک 
می کند و علائم نفخ را از بين می برد. گشنيز نوعی دارو و غذای طبيعی برای از بين بردن 
سموم بدن است و با خوردن آن، مواد اضافه از معده و بدن خارج می شود و نفخ از بين 

می رود.

وسایل آلوده را وارد گوش نکنید 
با توجه به اینکه دست کاری فرد در گوش باعث می شود جرم تولید شده در 

گوش به عمق مجرای گوش انتقال یابد که مشکلاتی هم به دنبال دارد.
مهدی اکبری متخصص شنوايی شناس گفت: در گوش فرد يک جرم زرد رنگی توليد 
می شود به نام آنتی باکتريال که بودن اين جرم زرد رنگ باعث می شود از ورود حشره  گرد 

و غبار جلوگيری کند.
وی افزود: با توجه به اينکه دست کاری فرد در گوش باعث می شود، جرم توليد شده به 

عمق مجرای گوش انتقال يابد و مشکل برای فرد ايجاد می کند.
اکبريان بيان کرد: هنگامی که گوش فرد را تميز می کنيم، محيط را آماده می شود برای 
بيماری مختلف ضمن اين که جرم انتقال داده شده به طرف پرده گوش و عمق مجرای 

گوش فرد که مشکل ساز می شود.
وی تصريح کرد: البته وقتی مجرا به صورت اتوماتيک کار خود را انجام می دهد، اتفاقی 
نمی افتد هنگامی فرد به بيماری مانند بيماری قارچی مبتلا می شود که وسيله ای آلوده ای 
را وارد گوش خود کرده و اين وسايل انتقال داده شده، محيط را خشک کرده و در نهايت 

آلودگی منتقل می شود.

مصرف زیاد این ماده 
کور رنگی را به همراه دارد 

مصرف برخی داروها، همچنین استفاده زیاد از تنباکو در بروز کوررنگی 
تاثیرگذار است.

هرمز شمس چشم پزشک گفت: فرد نابينا نسبت به اطراف خود به هيچ عنوان ديد ندارد 
و گاهی ممکن است اطراف را به صورت سايه يا نور ببيند در صورتی که افراد کور رنگ در 

تشخيص رنگ با مشکل مواجه هستند.
وی افزود: افراد کور رنگ رنگها را به صورت سفيد و خاکستری مشاهده می کنند و 
تفاوت رنگها از خاکستری به سمت سفيد و سياه پيش می رود، گاهی اين مسئله به طور 
کامل در فرد اتفاق نمی افتد و فرد در تشخيص رنگهايی مانند آبی و سبز با مشکلاتی 

مواجه است.
اين چشم پزشک با اشاره به نقش نوع کور رنگی در ميزان ديد اين افراد اظهار 
داشت: افراد کوررنگ برای تماشای رنگ به خصوصی با مشکل مواجه هستند، اين بيماری 

در افراد بيشتر جنبه ژنتيک دارد.
شمس تصريح کرد: برخی افراد نيز در اثر مصرف سيگار به کوررنگی دچار می شوند اين 
نوع کوررنگی به طور کامل برای فرد اتفاق نمی افتد و وی تنها در تشخيص رنگهای سبز و 
آبی مشکل دارد، البته در بروز اين نوع کوررنگی مصرف برخی داروها و همچنين استفاده 

زياد از تنباکو نيز تاثير می گذارد.

آیا مصرف بیش از حد کلسیم
 باعث تشکیل سنگ کلیه می شود؟ 

اگر فردی زمینه ژنتیک بیماری سنگ کلیه را داشته باشد و میزان درصد 
کلسیم مورد نیازش را مصرف کند سنگ کلیه به وجود نمی آیِد.

علی راضی متخصص اورولوژی گفت: اگر فردی زمينه ژنتيک بيماری سنگ کليه را 
داشته باشد و ميزان درصد کلسيم مورد نيازش را مصرف کند، سنگ کليه به وجود نمی آيد 

و برای پيشگيری کلی از ايجاد اين بيماری نوشيدن زياد آب تجويز می شود.
وی افزود: يک سری از سنگهای کليه سنگهای ريزی هستند که با مصرف مايعات و 
تحرک فيزيکی دفع می شوند و سری ديگری اين سنگها احتياج به سنگ شکنی دارند 
و بعضی از آنها علامت خاصی ندارند و نوع ديگر اين سنگها احتياج به روشهای مختلف 

جراحی دارند.
رازی با اشاره به مواد ديگری که باعث به وجود آمدن سنگ کليه می شوند، تصريح کرد: 
بيشتر استعداد ژنتيکی و در معرض گرما قرار گرفتن تعرق زيادی کم مصرف کردن آب 

سنگ کليه را به وجود می آورند.
وی اظهار داشت: عوارض اين نوع بيماری بستگی به محل قرار گرفتن سنگ دارد و 
اگر سنگ محل خروجی ادرار رو اشغال کند ممکن است به کليه ها فشار بياورد و به آنها 
آسيب بزند و اگر سنگی که مسير ادرار رو مسدود نکند، مشکلی خيلی جدی برای کليه 

ايجاد نمی کند، البته پيگيری و مراقبت لازم است.
علی رازی در پايان بيان کرد: بيماری سنگ کليه از دهه سوم تولد فرد شيوع پيدا 

می کند .

به این دلیل لرزش اندامها را جدی بگیرید 
به دلیل آنکه در برخی از انواع صرع هوشیاری فرد کاهش نمی یابد، باید لرزش 

اندامها و پرش آن را جدی گرفت.
محمد رضا معتمد متخصص مغز و اعصاب گفت: با توجه آنکه سيستم مغز، کنترل تمام 
اعمال حرکتی، حسی و تعادلی را بر عهده دارد، در صورت بروز هر گونه اختلال در سيستم 

حرکتی، بينايی و تکلم  به متخصص مغز و اعصاب مراجعه نمايد.
وی افزود: همچنين در صورتيکه فرد علائمی چون بی حسی و ضعف يک طرف از اندامها 
را در خود مشاهده و اختلال در تکلم و تعادل وی به چشم خورد مطرح کنند، بيماری های 

مغز و اعصاب فرد خواهد بود.
اين متخصص مغز و اعصاب با اشاره به علائم ديگر بيماريهای اين رشته عنوان کرد: 
هوشياری کم به همراه لرزش و پرشهای اندامها می تواند به عنوان نشانه ای از بروز بيماريهای 
مغز و اعصاب شناخته گردد اين علائم بيشتر در درجه اول در انواع تشنج و صرع ديده 

می شود.
معتمد اظهار داشت: به دليل آنکه در برخی از انواع صرع و هوشياری فرد کاهش نمی يابد 
و فرد همراه به اين بيماری به زندگی روزانه خود ادامه می دهد بايد لرزش اندامها و پرش 

آن را جدی گرفت.

اسپری های مو احتمال تشدید آسم را
 افزایش می دهند 

اسپری های مو می توانند موجب تحریک مجاری تنفسی و بروز آسم شده و 
احتمال تشدید این بیماری را تا حدود 30 درصد افزایش دهند.

حميدرضا خياطی، متخصص پوست و مو ، گفت: افرادی که دچار آسم، بسيار 
بيشتر از ديگران در معرض آسيب های مو هستند و احتمال تشديد بيماری در آنها 

بيشتر است.
وی با اشاره به اينکه اسپری های مو می توانند موجب بروز حملات آسمی شوند، تاکيد 
کرد: اسپری های مو می توانند موجب تحريک مجاری تنفسی و بروز آسم شده و احتمال 

تشديد اين بيماری را تا حدود 30 درصد افزايش دهند.
خياطی، افزود: اگر شما يا يکی از اعضای خانواده تان دچار آسم هستيد، بهتر است از 

استفاده از وسايلی نظير اسپری های مو پرهيز کنيد تا اينکه بيماری تشديد نشود.
وی با بيان اينکه زنان باردار نيز تا حد امکان بايد از استفاده از اسپری های مو خودداری 
کنند، ياد آور شد: استفاده از اسپری های مو علاوه بر تاثيرات منفی که بر روی مادر دارند، 
ممکن است برای نوزاد نيز مشکل ساز شده و موجب بروز نقص های جدی و تولد نوزاد 

ناقص شود.

عوارض استفاده مکرر از لاک ناخن 
یک متخصص پوست و مو با تاکید بر اینکه استفاده مکرر از لاك ناخن باعث 
عوارض جدی می شود، گفت: حساسیت، قرمزی، خارش، التهاب، متورم شدن 
و اگزما اطراف ناخن از عوارض استفاده مکرر از لاك است که می تواند به مرور 

زمان باعث کاهش کارایی دست فرد شود. 
دکتر امير هوشنگ احسانی با اشاره به اينکه عوارض استفاده مکرر از لاک ناخن ممکن 
است تا آخر عمر برای فرد ادامه داشته باشد، گفت: موادی که در داخل لاک ها وجود دارد 
می تواند با مصرف زياد باعث تغيير رنگ، نازک شدن ناخن، شکنندگی و لک شدن ناخن ها 

شود و بعضی از اين مشکلات ممکن است تا آخر عمر با فرد همراه باشد. 
وی ادامه داد: لاک زدن باعث می شود مواد رنگی موجود در لاک به داخل صفحه ناخن 
نفوذ کند و رنگ ناخن را تغيير دهد و چون بسياری از مواد تشکيل دهنده در لاک ناخن 
شيميايی هستند مصرف لاک های نامرغوب، غيراستاندارد و استفاده زياد آن سبب آسيب 

رسيدن به ناخن، انگشت و دست فرد شود. 
اين دانشيار دانشگاه علوم پزشکی تهران با تاکيد بر اين مطلب که استفاده مکرر از 
لاک باعث بروز سرطان نمی شود، اظهار کرد: استفاده زياد از لاک، انجام مانيکور، کاشت 
و سوراخ کردن آن باعث بروز آسيب های جدی و در برخی موارد جبران ناپذيری برای 
فرد باشد. همچنين ناخن به مرور زمان نازک، شکننده و تغيير حالت پيدا می کند که قابل 

برگشت نيست. 
احسانی در پايان خاطر نشان کرد: برای پاک کردن لاک بايد از لاک پاک کن و پدهای 
مخصوص به جای استون استفاده شود؛ زيرا با مصرف استون به مرور زمان ناخن افراد نه 
تنها خشک و شکننده می شود، بلکه در اثر تماس آن با اطراف ناخن، پوست اطراف آن هم 

خشک و پوسته پوسته می شود. 

بابونه؛ از رفع گلودرد  تا تسکين روماتيسم
آفت، گلودرد، مشکلات گوارشی، درد مفاصل، بیخوابی، گودی پای چشم و 
غیره. همه ما با این مشکلات به خوبی آشنا هستیم. امروز می خواهیم گیاهی 
را معرفی کنیم که قادر است با طبیعی ترین شیوه شما را از این مشکلات 
خلاص کند. بله بابونه! گیاهی که می توان به صورت دم کرده، روغن و پماد از آن 

استفاده کرد. با ما همراه باشید تا بیشتر با فواید این گیاه آشنا شوید. 
بابونه برای تسکین گلودرد

اکثر افراد در فصل سرما دچار رينيت يا گلودرد می شوند و هميشه دنبال راه چاره 
می گردند. بابونه خواص ضدالتهابی دارد و به همين دليل، شما را از دردهای اينچنينی 

می رهاند.
 برای تسکین رینیت: مقداری بابونه را در آب جوش ريخته و بجوشانيد و روزانه دو 

تا سه مرتبه بخور بدهيد.
 برای تسکین گلودرد: از دهانشويه های بابونه استفاده کنيد. روزانه دو تا سه مرتبه 
با اين دهانشويه ها غرغره کنيد تا گلودردتان از بين برود. می توانيد از جوشانده بابونه نيز 

برای غرغره کردن استفاده کنيد.
 بابونه برای مقابله با آفت

نتايج يک پژوهش برزيلی نشان می دهد که بابونه خواص ضدالتهابی قوی دارد و برای 
تسکين التهاب های مخاطی مانند آفت و غيره موثر است.

 روش استفاده
دو قاشق چايخوری بابونه ی خشک را در يک ليوان آب جوش ريخته و به مدت 10 

دقيقه بجوشانيد.
محلول را صاف و خنک کرده و بنوشيد. می توانيد از اين محلول به عنوان دهانشويه 

نيز استفاده کنيد.
 بابونه برای مقابله با آفتاب سوختگی

بابونه به تسکين درد آفتاب سوختگی سطحی کمک می کند. اين گياه به واسطه خواص 
ضدالتهابی اش، برای کاهش خارش و سوزش محل آفتاب سوختگی مفيد است.

روش استفاده
از پماد بابونه که در داروخانه ها موجود است استفاده کنيد و يا اينکه روغن بابونه را با 

روغن زيتون يا روغن بادام شيرين مخلوط کرده و روی پوست تان بماليد. 
البته زنان باردار و کودکان نبايد از روغن بابونه استفاده کنند.

 بابونه آرامبخش است
نتايج يک پژوهش آمريکايی نشان می دهد که بابونه برای افرادی که از اضطراب رنج 

می برند مفيد است، چون يک آرامبخش طبيعی محسوب می شود. 
اين گياه باعث تسکين و آرامش عضلات شده و خواب راحتی را فراهم می سازد.

 روش استفاده
روغن گياهی بابونه را به طور مستقيم بو کنيد. همچنين می توانيد قبل از خواب مقداری 
روغن گياهی بابونه را با روغن بادام شيرين مخلوط کرده و روی مناطق دردناک مانند 

گردن، شانه و گيجگاه بزنيد و به آرامی ماساژ دهيد. 
 برای بهره مندی بيشتر از خواص آرامبخشی اين گياه می توانيد 60 گرم از آن را در 
يک ليتر آب جوشانده و اجازه دهيد به مدت يک ساعت دم بکشد. محلول را صاف کرده 

و به آب وان حمام اضافه کنيد. می توانيد به مدت 20 دقيقه در اين آب دراز بکشيد. 
توجه داشته باشيد که استفاده از روغن بابونه برای خانم های باردار و کودکان توصيه 

نمی شود.
 بابونه برای تسکین خارش و التهاب چشم

بابونه برای تسکين و درمان برخی از مشکلات چشمی موثر است. برای درمان خارش 
جزيی چشم، ورم ملتحمه و التهاب پلک و غيره به بابونه اعتماد کنيد. 

روش استفاده
اگر دچار سوزش، خستگی، پف يا گودی پای چشم شده ايد: يک قاشق غذاخوری گل 
بابونه را در نصف ليوان آب جوش ريخته و مدت 15 دقيقه بجوشانيد. محلول را خنک 
کرده و يک تکه پنبه را به آن آغشته کنيد و مدت 20 دقيقه روی پلک هايتان بگذاريد. 

برای رفع ورم ملتحمه ی چشم: يک قاشق غذاخوری بابونه را با يک فنجان آب جوش 
به مدت 10 دقيقه دم کرده و آن را خنک کنيد. از اين محلول برای شستشوی چشم 

استفاده کنيد. اگر مشکل تان برطرف نشد، حتما به پزشک مراجعه کنيد.
 بابونه برای تسکین جای نیش حشرات

بابونه يک گياه ضدالتهاب است و باعث تسکين خارش جای نيش حشرات می شود. 
اين گياه خواص آنتی باکتريايی نيز دارد و می توانيد از آن برای درمان جای خراش و يا 

ضربه نيز استفاده کنيد.
 روش استفاده

برای تسکين خارش نيش حشرات، مقداری روغن گياهی بابونه روی آن بماليد. البته 
لازم است که قبل از استفاده، چند قطره از اين روغن را با روغن زيتون يا بادام شيرين 

)به ميزان مساوی( مخلوط کرده و سپس روی جای نيش بزنيد.
 بابونه برای کاهش خطر ابتلا به سرطان

نتايج  باشيد.  بايد خوشحال  هستيد،  گياه  اين  ثابت  کننده های  مصرف  جزو  اگر 
بررسی های محققان آمريکايی نشان می دهد که بابونه خواص ضدسرطانی دارد. 

يکی از ترکيبات اين گياه به نام »اپيژنی« مانع از رشد و تکثير سلول های سرطانی 
می شود و اين سلول ها را نسبت به داروها آسيب پذير می سازد. توجه داشته باشيد که اين 

گياه برای مقابله با سرطان سينه موثرتر است.
 روش استفاده

توصيه می کنيم به طور مرتب دمنوش بابونه بنوشيد تا از خواص آن بهره مند شويد.
 بابونه برای کاهش دردهای قاعدگی

قاعدگی های دردناک يکی از مشکلات رايج در بين خانم هاست. برخی از خانم ها در 
اين دوران از درد زير شکم رنج می برند. برخی ديگر دچار دردهای شديدتر می شوند. 

خوشبختانه نوشيدن دمنوش بابونه باعث تسکين اين قبيل دردها می شود.
 روش استفاده

20 گرم گل بابونه را در يک ليتر )چهار ليوان( آب جوش بريزيد. در ظرف را بگذاريد و 
اجازه دهيد به مدت 10 تا 15 دقيقه دم بکشد. 

برای پيشگيری از دردهای قاعدگی از يک هفته قبل از شروع عادت، روزانه دو فنجان 
از اين دمنوش ميل کنيد. در طول دوره قاعدگی نيز می توانيد با نوشيدن اين دمنوش، 

دردتان را تسکين دهيد.
 حمام بابونه برای تسکین روماتیسم

در طب سنتی نيز از بابونه به دليل دارا بودن خواص ضدالتهابی برای تسکين دردهای 
روماتيسمی و آرتريت استفاده می شده است. امروزه محققان به طور علمی در اين زمينه 
بررسی کرده و به نتايج مثبتی نيز رسيده اند. شما می توانيد از اين گياه برای تسکين 

دردهای روماتيسمی خود استفاده کنيد.
 روش استفاده

يک مشت گل خشک بابونه را در يک ليتر آب جوش ريخته و به مدت 15 دقيقه 
بجوشانيد. اين محلول را به آب وان اضافه کرده و به مدت 20 دقيقه در آن دراز بکشيد.

 همچنين می توانيد 10 گرم گل تازه بابونه را در 100 ميلی ليتر روغن زيتون ريخته 
و با حرارت غيرمستقيم گرم کنيد. اجازه دهيد به مدت دو تا سه ساعت، ترکيب بابونه و 
روغن زيتون روی حرارت غيرمستقيم بماند. سپس روغن را صاف کرده و روزانه دو تا سه 

مرتبه، مناطق دردناک مبتلا به روماتيسم را با آن ماساژ دهيد.
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محققان موسسه فناوری جورجیا صفحه کلید هوشمندی طراحی کرده اند که 
قادر به تشخیص الگوهای تایپ هر کاربر است.

صفحه کليد هوشمند قادر به تشخيص الگوهای تايپ مانند فشار اعمال شده به کليدها و 
سرعت تايپ است که امکان تمايز قائل شدن بين کاربران مختلف را فراهم می کند.

اين صفحه کليد يک لايه اضافی بيشتر برای محافظت از سيستم رايانه ای ايجاد می کند؛ 
در اين شرايط حتی درصورت دسترسی افراد غريبه به رمز عبور کاربر، امکان استفاده از رايانه 

وجود ندارد، چراکه الگوی تايپ کردن افراد با يکديگر مطابقت ندارد.
از ديگر ويژگی های صفحه کليد هوشمند، ذخيره انرژی توليد شده در هنگام تايپ برای 

استفاده در دستگاه های کوچک ديگر است.

چاپ سه بعدی در فضا با استفاده از پلاستیک تجزیه پذیر

ساخت پهپادی که مانند گلوله توپ عمل می کند
گروهی از مهندسان امور نظامی در چین پهپادی را ساخته اند که همچون گلوله 
توپ پرتاب شده و با نزدیک شدن به هدف، از ابزار لیزری خود در کمک به نابودی 

آن استفاده می کند.
 اين فناوری جديد نظامی در زمره نوظهورترين نوآوری های مرتبط با دانش پهپادها در 

حوزه نظامی قرار می گيرد.
شرکت Chengdu Aviation Corporation که همواره به طراحی و ساخت 
بزرگترين هواپيماهای بدون سرنشين چين شهرت داشته حالا از اين جايگاه برای معرفی 

پهپادی کوچک اما کاربردی و مرگ آور استفاده کرده است.
پهپاد جديد مهندسان چينی به راحتی از توپخانه 155 ميليمتری يا پرتاب کننده راکت، 
مانند گلوله توپ شليک می شود و در کسری از زمان خود را به نزديکی نيروهای دشمن 
رسانده که در اين مرحله چترنجات مخصوص آن باز می شود تا سرعت نزديک شدن پهپاد 

به زمين بسيار کم شود.
مهندسان چينی اين پهپاد را طوری طراحی کرده اند که در حين فرود آمدن چهار ملخ 
آن که به شکل پره های بالگرد هستند باز شده و حرکت آرام و کنترل شده آن را موجب 

می شوند.
به محض رؤيت نيروهای دشمن، سيستم ليزری پيشرفته پهپاد عمل کرده و از اين طريق 

توپخانه نيروهای خودی محل دقيق تحرکات نظامی دشمن را تشخيص می دهد و در اين 
مرحله عمليات اصلی برای نابودی آنها آغاز می شود.

با توجه به اينکه اين پهپاد ابعاد کوچکی دارد و از فناوری ليزری برای تشخيص تحرکات 
نظامی نيروهای دشمن استفاده می کند، پيش بينی می شود به زودی کاربرد گسترده ای 

در امور نظامی پيدا کند.

درمان زخم دیابتی 10 بیمار با لارو مگس
محققان در مرکز جامع ترمیم زخم، به درمان زخم های مزمن ازجمله زخم های 
دیابتی و زخم بستر از طریق لارو مگس پرداختند و تا کنون 10 مورد از این گونه 

زخم ها را با موفقیت درمان کردند.
غلامرضا اسماعيلی جاويد - رئيس مرکز جامع ترميم زخم، گفت: يکی از مباحثی که در 
ترميم زخم های مزمن مطرح می شود اين است که اين نوع زخم ها در دوره طبيعی خودشان 
به دليل نارسايی در خونرسانی، مشکلات عصبی، فشار بيش از حد ناحيه زخم و مواردی از 

اين دست، ترميم پيدا نمی کنند.
وی با اشاره به اينکه از اين رو توانستيم با استفاده از لارو مگس زخم های مزمن را ترميم 
کنيم، افزود: لارو مگس بدون آسيب به بافت های طبيعی و زنده، با برداشتن نسوج مرده از 
سطح بافت زخم ها، به ترميم زخم های مزمن از جمله زخم های بستر و ديابتی می پردازد.

عضو هيات علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران با تاکيد بر اينکه لاروها روند لازم برای ترميم 
زخم را تسهيل می کنند، خاطرنشان کرد: عملا لارو، چرخه زندگی برخی حشرات به شمار 
می رود، از اين رو لارومگس، مگس هايی هستند که تخم ريزی می کنند و به لارو و در 
نهايت دوباره به مگس تبديل می شوند، که اين يک چرخه گذرای تبديل لارو به مگس است.

اسماعيلی جاويد با اشاره به اينکه هدف لارو يا ماگوت مگس، بافت مرده پوست است، در 
ادامه گفت: لاروهای مگس بافت های مرده زخم ها را ريز می کنند و می خورند و با استفاده 
از ترشحاتشان ميزان رشد باکتری در محل زخم را کاهش می دهند، از اين رو با اينکار خود، 

به بهبود زخم ها کمک می کنند.
به گفته وی لارو مگس بدون عفونت و رشد باکتری، روند ترميم زخم را طی می کند که 

می توان به اين روش لارو درمانی گفت.
وی با بيان اينکه لارو درمانی يک روش مشخص و شناخته شده در سراسر جهان است، 
افزود: کلينيک هايی تحت استانداردهای لازم در اروپای غربی و امريکای شمالی وجود دارند 
که لارو توليد می کنند و در اختيار مراکز درمانی قرار می دهند، تا لارو درمانی را در مراکز 

به کار گيرند.
اسماعيلی جاويد يادآورشد: ما توانستيم با همکاری بخش حشره شناسی دانشکده بهداشت 

دانشگاه علوم پزشکی تهران، لاروهای مگس را وارد چرخه توليد و مصرف قرار دهيم و مرکز 
لارو درمانی را راه اندازی کنيم.

وی با اشاره به اينکه شايع ترين علت قطع عضو از زخم های مزمن، زخم های ديابتی 
هستند، خاطرنشان کرد: در يک زمان کوتاه يک ماهه توانستيم، 10 بيمار دچار زخم مزمن را 
درمان کنيم که اين افراد رضايت کامل را از دوره درمانی خود دارند. البته هنوز دوره درمانی 

برخی از بيماران ادامه دارد.
اسماعيلی با بيان اينکه تحقيقات در خصوص لارو درمانی از سالهای قبل صورت گرفته ولی 
به نتيجه نرسيده است، افزود: دوره لارو درمانی يک ماهه و در هر جلسه لارو، ۴8-72 ساعت 
زمان نياز دارد که بعد از اين مدت لاروها برداشته و سوزانده می شود، و در نهايت زخم ها 

ترميم پيدا می کنند.
وی گفت: هزينه يک دوره لارو درمانی رقمی در حدود 700 تا 500 هزارتومان است که اين 

موضوع می تواند در کشو ربه صرفه باشد.
به گفته اسماعيلی جاويد اين مرکز زيرنظر جهاد دانشگاهی و زيرنظر مرکز چند تخصصی 

ترميم زخم فعاليت می کند.

صندلی های ویژه جهت جابجایی معلولان 
ساخته شد

یک مخترع ایرانی، جهت سهولت حمل و نقل معلولین صندلی های مخصوصی 
ساخت که به واسطه این دستگاه دیگر نیازی به نیروی جسمانی زیاد برای جابجایی 

معلول نیست.
عليرضا رمضانپور، مخترع "صندلی های چرخدار يار هميار معلولين" گفت: اختراع نوع خاصی 
از صندلی چرخدار که بتواند مانع بزرگ ناتوانی جسمی اطرافيان را در حمل و نقل افراد معلول 

مرتفع کند، ضروری است از اين رو به فکر ساخت اين نوع صندلی های ويژه افتاديم.
وی افزود: کمک به معلولين فلج دو يا چهار اندام برای بازگشت به جامعه و خانواده شروع 

صورت گرفته است تا بتوانيم نگرانی خانواده برای جابجايی بيمار را برطرف کنيم.
رمضانپور عنوان کرد : اين صندلی بيشتر به افرادی که مسئول نگهداری از فرد معلول هستند 
کمک و ياری می رساند و می تواند با استفاده از اين صندلی ها  و تنها با کمک يک نفر آن 
هم بدون نياز به نيروی بدنی و جسمی بالا، به راحتی و بدون استفاده از برق، باطری، جک، 
هيدروليک و مواردی از اين دست، همچنين بدون آسيب به معلول، وی را به روی ويلچر 

مخصوص منتقل کرد.
وی با بيان اينکه استفاده از اين ويلچرهای مخصوص در منتقل کردن بيمار به اتومبيل 
نيز مورد استفاده قرار می گيرد، افزود: اين ويلچر ها  علاوه بر کمک به معلولين می تواند در 
بيمارستان ها برای انتقال افراد پس از عمل های جراحی،  مانند جراحی های ارتوپدی، ستون 

فقرات و يا جراحی های عمومی استفاده شود.
اين مخترع افزود: اين صندلی مخصوص دارای کف صندلی تک پايه، پايه چرخدار کوتاه است 
که در طراحی آن تمامی کف صندلی ها توسط يک پايه در ضلع پشتی به قسمت چرخدار 
کوتاه که به راحتی زير تخت و يا اتومبيل می رود متصل شده و جابجايی معلول به راحتی بدون 

اينکه کسی فرد معلول را از روی تخت بلند کند جابجا می کند.
 "صندلی های چرخدار يارهميار معلولين" در بنياد ملی نخبگان به ثبت رسيده و دارای 

سطح سه اين نهاد است.

صفحه کلید هوشمند با قابلیت شناسایی کاربر

نخستین چاپگر سه بعدی ویژه جاذبه صفر اروپا به 
زودی به فضا پرتاب می شود.

جاری  سال  در  دارد  قصد  )اسا(  اروپا  فضايی  آژانس   
ميلادی نخستين چاپگر سه بعدی ويژه جاذبه صفر خود را 
راهی ايستگاه فضايی بين المللی کند. البته هدف اصلی اين 
آژانس فضايی بررسی چگونگی عملکرد اين فناوری جديد در 
سفرهای طولانی مدت فضايی نظير سفر به ماه و مريخ است.

 POP3D اين چاپگر سه بعدی قابل حمل که به اختصار
نام دارد تا پايان ماه ژوئن راهی ايستگاه فضايی بين المللی 
خواهد شد تا دومين چاپگر سه بعدی باشد که در اين 
آزميشگاه بزرگ فضايی مستقر شده باشد.چاپگر سه بعدی 
جديد اروپا ابعاد کوچکی دارد و مانند مکعبی است که هر 
ضلع آن حدود 25 سانتيمتر طول دارد. ويژگی مهم اين 
چاپگر مصرف برق اندک آن است.مجری پروژه ساخت اين 
چاپگر سه بعدی اعلام کرد: جدای از آنکه به برق کمی برای 

استفاده از اين چاپگر سه بعدی نياز است، عملا به حضور 
هميشگی فضانوردان برای کنترل عملکرد آن نيازی نيست و 
دستگاه به صورت خودکار و بر اساس برنامه هايی که به آن 

داده می شود عمل می کند.
محققان برای اطمينان خاطر حاصل کردن از اين نکته که 
اين چاپگر تأثير منفی بر محيط زندگی فضانوردان ايستگاه 
فضايی بين المللی ندارد، دستگاه را به گونه ای ساخته اند 
که مبنای عملکرد آن روش چاپ حرارتی بوده که با استفاده 
از پلاستيک بی خطر و زيست تجزيه پذير کار می کند. 
درحقيقت خوراک اين چاپگر جديد مواد پلاستيکی است که 
آسيبی به محيط زيست ايستگاه فضايی بين المللی وارد نمی 
کند.قرار است اين فناوری جديد توسط سامانتا کريستوفرتی، 
نخستين فضانورد زن ايتاليايی و از جانب آژانس فضايی اروپا 
در ايستگاه فضايی بين المللی مورد آزمايش قرار گيرد. وی 
هم اکنون يکی از 6 فضانورد ساکن اين ايستگاه به شمار می 

آيد.سپتامبر سال گذشته نخستين چاپگر سه بعدی ايستگاه 
فضايی بين المللی توسط ناسا راهی فضا شد.قرار است اين دو 
چاپگر و وسايلی که به وسيله آنها ساخته شود در آينده به 
زمين بازگردانده شود تا دانشمندان به مقايسه عملکرد آنها 

در زمين و فضا بپردازند.
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معاون امور توان بخشی سازمان بهزيستی کشور خبرداد 
حضور 102 هزار معلول 

در مراکز روزانه و شبانه روزی بهزیستی 
معاون امور توان بخشی سازمان بهزیستی کشور از انعقاد تفاهم نامه همکاری 
بهزیستی با پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی وزارت علوم، تحقیقات و 
فناوری خبر داد و گفت: ورزش از فاکتورهای مهم در راستای توانمندسازی 
معلولان بوده و به همین منظور تفاهم نامه ای با پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم 

ورزشی وزارت علوم منعقد کردیم. 
يحيی سخنگويی گفت: حدود 2200 مرکز روزانه و شبانه روزی سازمان بهزيستی کشور 
به 102 هزار معلول در حيطه های مختلف معلوليت به طور روزانه و شبانه روزی خدمات 
خود را ارائه می دهد. وی در اين باره تصريح کرد: معلولانی که در مراکز روزانه و شبانه روزی 
سازمان بهزيستی حضور دارند شامل معلوليت هايی از قبيل روانی، جسمی، ذهنی و 
سالمندی هستند. سخنگويی همچنين با بيان اينکه تاکنون 33 هزار معلول ذهنی، 20 
هزار سالمند، 16 هزار ضايعه نخاعی ثبت شده در بانک اطلاعاتی، 23 هزار بيماران روانی 
مزمن وجود داشته و در حوزه ورزش ورود پيدا نکرده  بودند، افزود: ورزش به عنوان يکی 
از فاکتورهای مهم در راستای توانمندسازی معلولان مطرح می شود و به همين منظور با 
مشارکت پژوهشگاه تربيت بدنی و علوم ورزشی وزارت علوم، تحقيقات و فناوری درصدد 
تعريف تخصصی ورزش برای جامعه هدف سازمان بهزيستی هستيم زيرا شرايط هر گروه 

با گروه ديگر متفاوت است و هرکدام از انواع معلوليت ها ورزش های خاص خود را دارند. 
سخنگويی همچنين عنوان کرد: به همين دليل تفاهم نامه ای با پژوهشگاه تربيت بدنی 
وزارت علوم برای بهره وری از پتانسيل آن پژوهشگاه و به منظور تربيت نيروهای ورزشی 
متخصص برای حضور در مراکز سازمان بهزيستی منعقد کرديم. معاون امور توان بخشی 
سازمان بهزيستی کشور افزود: با توجه به اينکه ورزش نشاط بخش و مفرح است و باعث 
تقويت روحيه، اعتمادبه نفس و وضعيت سلامت جسمانی و...شده و نقشی اساسی در ورود 
معلولان به جامعه دارد، اين موضوع در دستور کار سازمان بهزيستی قرار گرفته است. وی 
در ادامه ضمن تاکيد به همکاری دانشگاه علمی کاربردی سازمان بهزيستی کشور در 
راستای اين تفاهم در ارتباط با اهداف آن گفت: هدف ما اين است که بتوانيم به طور کوتاه 
مدت آموزش نيروهای متخصص و کارکنان مراکز را داشته باشيم و به صورت بلندمدت 
نيز بتوانيم با عنوان رشته ورزشی معلولان ذهنی، جسمی، روانی و سالمندی با همکاری 
دانشگاه علمی کاربردی سازمان بهزيستی و با استفاده از نيروهای متخصص و امکانات 

پژوهشگاه وزارت علوم، نيروهای خود را تربيت کنيم. 

ششمین کنگره ملی شعر فاطمی فراخوان شد
معاون فرهنگی و هنری اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم ، ضمن اعلام 
فراخوان ششمین کنگره ملی شعر فاطمی گفت: علاقه مندان می توانند آثار 

خود را در بخش های مرتبط ارسال کنند.
»حامد حجتی« در جمع خبرنگاران، افزود: توجه به خلق آثار جديد با قالبهای جديد از 

رويکردها و کارکردهای برگزاری دوره جديد کنگره ملی شعر فاطمی است.
وی با بيان اينکه ششمين کنگره شعر فاطمی برای نخستين بار دارای دو رويکرد 
تخصصی شعر کودک و ترانه است، اضافه کرد: شعر کودک و سروده های محاوره ای 
يا ترانه با موضوع حضرت زهرا)س( در دوره های پيشين مورد توجه قرار نگرفته بود که 
زمينه پرداختن به آنها در اين دوره فراهم شده است.وی با بيان اينکه در دوره های پيشين 
کنگره بيشتر به مرثيه حضرت زهرا)س( پرداخته شده بود، ادامه داد: توجه به حوزه مدح 
حضرت فاطمه زهرا)س( نيز از جمله تفاوت های ششمين دوره کنگره ملی شعر فاطمی 
با دوره های پيشين خواهد بود.حجتی به بخش مقاله نويسی اين کنگره نيز اشاره کرد و 
اظهار داشت: پرداختن پژوهشی به مقوله نقد ادبی و دريافت آثار افرادی که در حوزه نقد 
ادبی و نوشتن مقالات ادبی تخصص دارند، به صورت جدی تر مورد توجه قرار گرفته است.

وی با بيان اينکه برگزيده آثار پنج دوره قبلی کنگره شعر فاطمی در قالب کتابی به چاپ 
خواهد رسيد، ابراز اميدواری کرد: استقبال از ششمين کنگره شعر فاطمی وسيع و عميق 

باشد تا هفتمين دوره اين کنگره به صورت بين المللی برگزار شود.
دبير ششمين کنگره شعر فاطمی نيز در اين نشست گفت: اين کنگره به همت اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی قم و انجمن شعر آيينی قم در 18 فروردين ماه سال 9۴ برگزار 
خواهد شد.»وحيده گرجی« افزود: اين کنگره ملی با هدف اشاعه و ترويج فرهنگ فاطمی، 
تبيين ارزش های سبک زندگی فاطمی، اعتلای ارزش های انسانی در پرتو سيره عملی 
حضرت زهرا)س(، نشان دادن عظمت و جايگاه حضرت زهرا )س( نزد اهل بيت )ع( و 
گراميداشت پديدآورندگان آثار فاخر شعر در زمينه سيره، شخصيت و معارف فاطمی برگزار 
می شود.وی با بيان اينکه علاقه مندان تا دهم اسفندماه فرصت دارند آثار خود را ارسال 
کنند، افزود: علاقه مندان می توانند جهت کسب اطلاعات بيشتر به سايت کنگره به نشانی 

http://www.kongerefatemi.ir مراجعه کنند.

سی و سومین جشنواره فیلم فجر در حالی از روز یکشنبه 
شروع بکار کرد که تفاوت های آشکاری در نحوه برگزاری آن 
برگزاری بخش  با دوره های قبل وجود دارد. جداشدن زمان 
فیلم های بین الملل از فیلم های ملی، تعیین رییس هیات داوران 

و کاهش جوایز »سیمرغ« از جمله این تغییرها بود.
سی و سومين جشنواره ی فيلم فجر با برپايی آيين آغازين آن از 
يکشنبه دوازدهم بهمن 1393، به مدت 11 روز آغاز به کار کرد. در 
مراسم افتتاحيه ی اين جشنواره، »علی جنتی« وزير فرهنگ و ارشاد 
»حجت  اجتماعی،  رفاه  و  کار  تعاون  وزير  ربيعی«  »علی  اسلامی، 
الله ايوبی« رييس سازمان سينمايی کشور در کنار اهالی سينما و 

پيشکسوتان اين عرصه حضور يافتند.
در اين مراسم از »محمد علی کشاورز« بازيگر پيشکسوت سينما و 

»محمد حسين جعفريان« فيلمبردار پيشکسوت تجليل شد.
شايد نرسيدن »عزت الله انتظامی« بازيگر پيشکسوت سينما به مراسم 
تجليل از کشاورز به دليل مشکلات تنفسی يکی از حاشيه های غم انگيز 
مراسم آغازين جشنواره بود. قرار بود انتظامی در اين مراسم برای تجليل 

از همکار پيشکسوت خود به روی صحنه برود.
انتظامی در عوض در پيامی خطاب به کشاورز نوشته است: عزيزم 
کشاورز، خوشحال می شدم در اين مراسم با شکوه بزرگداشت تو هنرمند 
گرامی حضور داشتم، ولی به علت بيماری سخت ريوی، دکتر اجازه 
خروج از منزل با هوای آلوده تهران نمی دهد. محمد جان تو خوب 
می دانی مراسم بزرگداشت تو برای من بسيار بسيار ارزشمند و افتخار 

آميز می باشد.
نگاهی به جشنواره ی فجر امسال و تفاوت های آن 

جشنواره ی فجر امسال در چهار بخش مسابقه ی اصلی »سودای 
سيمرغ«، »نگاه نو« مربوط به فيلم اولی ها، »آثار مستند« و بخش »هنر 

و تجربه« برگزار خواهد شد.
دبيری جشنواره ی امسال را نيز همچون سال گذشته »عليرضا 

رضاداد« بر عهده دارد. 
امسال 29 سالن سينمايی فيلم های جشنواره را به نمايش عموم می 
گذارند. 70 درصد ظرفيت سينماها از طريق پيش فروش واگذار شده و 

30 درصد به صورت روز فروش در گيشه ها قابل خريد است.
به گفته ی اهالی سينما، سی و سومين جشنواره ی فيلم فجر، 
تفاوت های اساسی را با جشنواره های مشابه در سال های قبل دارد. 
کاهش تعداد فيلم های شرکت کننده در بخش های متفاوت جشنواره 

يکی از اصلی ترين اين تفاوت هاست.
انتخاب رييس هيات داوران برای بخش مسابقه ی اصلی يا »سودای 

سيمرغ« جشنواره نيز يکی از تغييرهای جديد است.
در سی و سومين جشنواره ی فيلم فجر، بخش فيلم های بين الملل 
نيز از جشنواره فيلم های ملی تفکيک شده است. اين بخش قرار است به 

طور مستقل در ارديبهشت سال آينده برگزار شود.
ترين  اساسی  از  يکی  کاهش جوايز سيمرغ هم  گفته می شود 

تفاوت های جشنواره ی امسال با سال های پيش است.
 بخش مسابقه ی اصلی یا »سودای سیمرغ«

در بخش مسابقه ی اصلی جشنواره ی فيلم فجر امسال 2۴ فيلم 
به رقابت برای دريافت سيمرغ بلورين خواهند پرداخت. فيلم هايی که 
تماشای آنها روی پرده ی نقره يی می تواند نمايی از سال آتی سينما را 

به ديد مخاطبان بگذارد. 
»عبدالله اسکندری« چهره پرداز سينما، »محمد بزرگ نيا« کارگردان 
و تهيه کننده ، »عزيز ساعتی« مدير فيلمبرداری و عکاس، »عليرضا 
شجاع نوری« بازيگر و تهيه کننده، »مجيد مجيدی« کارگردان و 
فيلمنامه نويس، »جواد طوسی« منتقد سينمايی و »مهتاب نصيرپور« 
بازيگر، بخش سودای سيمرغ سی و سومين جشنواره فيلم فجر را داوری 

خواهند کرد و مجيد مجيدی رياست هيات داوران را بر عهده دارد.
فیلم های حاضر در بخش مسابقه ی سی و سومین 

جشنواره ی فیلم فجر عبارتند از:
1- »ارغوان«؛ به کارگردانی »کيوان علی محمدی« و »اميد بنکدار« و 
بازی »مهتاب کرامتی«، »مهدی احمدی« و »شقايق فراهانی« يکی از پر 
بازيگرترين فيلم های اين دوره ی جشنواره است. ارغوان قصه ی اتفاقی 
آشنايی زن و مردی در شب مرگ يک موزيسين معروف را روايت می 
کند. 2- »اعترافات ذهن خطرناک من«؛ به کارگردانی »هومن سيدی« 
يک تريلر خيابانی، پر پيچ و خم و مملو از گره با بازی »نگار جواهريان«، 

»بابک حميديان« و »رويا نونهالی« داستانی است که سرنوشت مردی 
به نام فرهاد را روايت می کند. 3- »ايران برگر«؛ به کارگردانی »مسعود 
جعفری جوزانی« بعد از 16 سال توقف کارگردانی جوزانی در سينما 
است. ايران برگر با بازی »علی نصيريان«، »محسن تنابنده« و »سحر 
جعفری جوزانی«، فيلمی روستايی، طنز و با درون مايه های سياسی 
است که به اعتقاد منتقدان، همين موضوع خطرپذيری فيلم را بالا می 
برد. ۴- »بوفالو«؛ به کارگردانی »کاوه سجادی حسينی« و بازی »پرويز 
پرستويی« و »سهيلا گلستانی«، قصه ی زوجی را تعريف می کند که 
بعد از يک سرقت به قصد مهاجرت به بندر انزلی می روند اما ماجرا آنگونه 
که دلخواه آنها است پيش نمی رود و با مشکل هايی برخورد می کنند. 5- 
»بهمن«؛ به کارگردانی »مرتضی فرشباف« و بازی »فاطمه معتمدآريا«، 
قصه ی پرستار با سابقه يی را روايت می کند که می پذيرد به مدت 
10 شب از زنی سالخورده مراقبت کند و اين داستان در فضايی برفی 
می گذرد.6- »تا آمدن احمد«؛ به کارگردانی »صادق صادق دقيقی« 
کارگردان نه چندان مشهوری است که در فيلم خود کوشيده، مقاومت 
مردم خارک در زمان جنگ را به تصوير بکشد. اين فيلم که »پرهام 
دلدار« و »افسر اسدی« از بازيگران آن هستند، روايت تلاش های خانواده 
يی برای پيدا کردن فرزندشان در گير و دار جنگ است.7- »تگرگ و 
آفتاب«؛ به کارگردانی »رضا ميرکريمی« و بازی »پريوش نظريه«، »جواد 
عزتی« و »اصغر همت«، قصه يی مرتبط با سال های دفاع مقدس است 
که تبعات سال های جنگ را به تصوير می کشد.8- »حکايت عاشقی«؛ 
به کارگردانی »احمد رمضان زاده« حول محور رابطه يی عاشقانه می 
گردد. در اين فيلم که »بهرام رادان« نقش اول مرد آن را بر عهده دارد، 
دل بستگی يک خبرنگار قديمی به يکی از بازماندگان بمباران شيميايی 
حلبچه به تصوير کشيده شده است. 9- »خانه دختر«؛ به کارگردانی 
»شهرام شاه حسينی« با بازی »حامد بهداد«، »پگاه آهنگرانی« و »باران 
کوثری« است که اثری اجتماعی- انتقادی محسوب می شود و روی 
زندگی جوانان متمرکز است. 10- »خداحافظی طولانی«؛ به کارگردانی 
»فرزاد موتمن« و بازی »سعيد آقاخانی«، »ساره بيات« و »ميترا حجار« 
فيلمی درباره ی زندگی مردی است که بعد از تبرئه به خاطر قتلی 
جنجالی تلاش می کند به جامعه برگردد، اما با مقاومت هايی از سوی 
اطرافيان مواجه می شود. 11- »دوران عاشقی«، به کارگردانی »عليرضا 
رييسيان« و بازی »ليلا حاتمی«، »شهاب حسينی«، »فرهاد اصلانی« و 
»بيتا فرهی« است. اين فيلم را ملودرامی می دانند که با مسايل اجتماعی 
روز پيوند دارد. آن طور که می گويند فيلم دوران عاشقی ربطی هم 
به جنبش زنان دارد؛ چراکه شخصيت زن اصلی آن ليلا حاتمی فعال 
جنبش زنان است. 12- »رخ ديوانه«؛ به کارگردانی »ابوالحسن داودی« 
و بازی »طناز طباطبايی« و »صابر ابر« است. منتقدان رخ ديوانه را يک 
»تقاطع« ديگر می دانند. فيلمی اجتماعی درباره ی نسل جوان که در آن 
با قرار و مدار اينترنتی چند جوان که از طريق شبکه های اجتماعی با هم 
آشنا شده اند و بر اثر يک شوخی و شرط بندی هم چيز در مسير دلهره 
آوری قرار می گيرد. 13- »روباه«؛ به کارگردانی »بهروز افخمی« با بازی 
»حميد گودرزی«، »مرجان شيرمحمدی« و »بابک حميديان« يک 

تريلر شهری با موضوع ترور دانشمندان هسته يی است.1۴- »شرفناز«؛ 
به کارگردانی »حسن نجفی« با بازی »حميرا رياضی« و »علی اوسيوند« 
فيلمی جمع و جور و کم هزينه است که نگرانی های يک مادر درباره 
ی فرزندش را به تصوير می کشد.15- »شکاف«؛ فيلمی به کارگردانی 
»کيارش اسدی زاده« و بازی »هانيه توسلی«، بابک حميديان، »پارسا 
پيروزفر« و »سحر دولتشاهی« است. قصه ی اين فيلم درباره ی يک 
زوج معمولی است که مجبور می شوند برای مدتی از فرزند دوست خود 
نگهداری کنند، اما حادثه يی که برای کودک اتفاق می افتد، رابطه ی 
اين زوج را به بحران می کشاند.16- »شيفت شب«؛ فيلمی به کارگردانی 
»نيکی کريمی« و بازی »ليلا زارع«، »محمد رضا فروتن« و »سحر 
قريشی« است. شيفت شب داستانی زندگی زنی را روايت می کند که 
در خيابان های تهران به دنبال همسرش می گردد تا راز زندگی اش را 
کشف کند.17- »طعم شيرين خيال«؛ به کارگردانی »کمال تبريزی« 
با بازی شهاب حسينی در نقش اصلی آن است. طعم شيرين خيال 
را يک فيلم »بانمک« می دانند که با محيط زيست ارتباط دارد و به 
ارتباط انسان و طبيعت می پردازد.18- »عصر يخبندان«؛ به کارگردانی 
»مصطفی کيايی« يک ملودرام تلخ با بازی بهرام رادان، مهتاب کرامتی 
و »آنا نعمتی« است. عصر يخبندان يک فيلم اجتماعی جدی درباره 
ی زن و شوهرها، مواد مخدر و البته چيزهای ديگر است.19- »فرار 
بازيگری  به  به کارگردانی »غلامرضا رمضانی« و  از قلعه رودخان«؛ 
»محمد بحرانی«، »سيروس همتی«، »شکرخدا گودرزی« و »عليرضا 
مهران« است که در آن ماجراهای پر پيچ و خم اردوی شمال بچه های 
مدرسه يی در شهر »ميبد« به تصوير کشيده می شود.20- »قول«؛ 
فيلمی به کارگردانی »محمدعلی طالبی« و با بازی »مهدی شيرودی« 
و »معصومه ميرحسينی« است. اين فيلم درباره ی پسری به نام »پوريا« 
است که برای دوستش اتفاق ترسناکی می افتد و پوريا خود را در آن 
اتفاق مقصر می داند و می کوشد ماجرا را از ديگران مخفی کند.21- 
»مرگ ماهی«؛ به کارگردانی »سيد روح الله حجازی« با بازی نيکی 
کريمی، »علی مصفا«، طناز طباطبايی و بابک حميديان است. گفته 
می شود روح الله حجازی با مرگ ماهی ها بعد از »زندگی خصوصی 
آقا و خانم ميم« و »زندگی مشترک آقای محمودی و بانو«، سه گانه 
اش درباره ی طبقه ی متوسط را کامل کرده است.22- »مزار شريف«؛ 
به کارگردانی »عبدالحسن برزيده« و بازی »حسين ياری« و »مسعود 
رايگان« داستانی واقعی است؛ داستان حوادثی که در روزهای اشغال 
مزار شريف توسط طالبان رخ داد. فيلم مزار شريف، درباره ی شهادت 
هشت ديپلمات ايرانی به همراه »محمود صارمی« خبرنگار خبرگزاری 
جمهوری اسلامی در مزار شريف و فرار »الله مدد شاهسون« فردی که 
توانست از مهلکه بگريزد و پس از 16 روز خود را به مرز ايران برساند 
است. 23- »مشرف به کوچه ی بی نام«؛ فيلمی به کارگردانی »هاتف 
عليمردانی« و بازی »فرهاد اصلانی«، »پانته آ بهرام« و »باران کوثری« 
است. اين فيلم درباره ی دو خانواده ی فقير ساکن در جنوب شهر است 
که با هم دچار اختلاف هايی می شوند.2۴- »من ديه گو مارادونا هستم«؛ 
به کارگردانی »بهرام توکلی« و با بازی »گلاب آدينه«، »سعيد آقاخانی«، 

»ويشکا آسايش« و هومن سيدی است. می گويند قصه ی طنز و فضای 
مفرحی دارد و داستان فيلم حول محور طبقات پايين جامعه می گردد. 

»نگاه نو«؛ بخشی برای مسابقه ی فیلم اولی ها
در بخش مسابقه ی »نگاه نو« جشنواره ی امسال هم 11 فيلم برای 
نمايش انتخاب شده اند. در اين بخش که به فيلم اولی ها اختصاص دارد، 
دو فيلم انيميشن بلند البته به صورت غيررقابتی نيز به نمايش در می 
آيند. مسوولان جشنواره در خصوص دليل حضور نداشتن اين دو فيلم 
در بخش مسابقه، به نوع قالب و ساختار اين فيلم ها اشاره کرده اند؛ چراکه 
به گفته ی آنها فيلم های انيميشن را به دليل ساختارشان نمی توان با 
ديگر فيلم ها مقايسه و داوری کرد، اگرچه همزمان امکان نمايش و ديده 
شدن از آنها گرفته نشده است. »همايون اسعديان«، »حسن بلخاری«، 
»فرشته طايرپور«، »محمدمهدی عسگرپور« و »رضا مقصودی« هيات 
داوران بخش نگاه نو سی و سومين جشنواره فيلم فجرهستند.  گفتنی 
است برخلاف دوره های گذشته ی جشنواره ی فيلم فجر، امسال هيچ 
يک از آثار بخش نگاه نو اين جشنواره در بخش مسابقه اصلی يا همان 
»سودای سيمرغ« حضور ندارند. اگرچه به اعتقاد سينماگران تمام آثار 

ساخته شده در اين بخش آثاری حرفه يی هستند.
 بخش هنر و تجربه 

گروه سينماهای »هنر و تجربه« که در سال 93، به منظور اکران 
فيلم های خلاقانه و متفاوت از جمله مستند، فيلم بلند و کوتاه که 
مخاطبان خاص دارند و به هر دليل به اکران تجاری نرسيده اند، تشکيل 

شد، با آثار خود در جشنواره ی امسال حضور دارد.
گفتنی است، شورای »هنر و تجربه« از ميان آثار پيشنهاد شده ی 
هيات های انتخاب، 10 اثر سينمايی و 2 اثر مستند را به دبيرخانه 
جشنواره ی فيلم فجر معرفی کرده است. از ميان اين 12 اثر در نهايت از 
2 اثر از سوی شورای سياستگذاری »هنر و تجربه« قدردانی خواهد شد.

فيلم های مخاطب خاص مربوط به گروه هنر و تجربه در جشنواره ی 
امسال در سينماهای مخصوص گروه هنر و تجربه اکران خواهند شد.

کارگردانی  به  اسيدی«  باران  »احتمال   -1 از:  عبارتند  آثار  اين 
»بهتاش صناعی ها«، 2- »خداحافظی طولانی« به کارگردانی »فرزاد 
موتمن«3- »داره صبح می شه« به کارگردانی »يلدا جبلی« ۴- ندر 
دنيای تو ساعت چنده« به کارگردانی »صفی يزدانيان« 5- »دريا، ماهی 
و پرنده« به کارگردانی »مهرداد غفارزاده« 6- »روز مبادا« به کارگردانی 
»فائزه عزيزخانی« 7- »مردی که اسب شد« به کارگردانی »اميرحسين 
ثقفی« 8- »من ديه گو مارادونا هستم« به کارگردانی »بهرام توکلی« 
9- »موقت« به کارگردانی »امير عزيزی«،10- »يحيی سکوت نکرد« به 
کارگردانی »کاوه ابراهيم پور« 11- مستند »آتلان« به کارگردانی »معين 
کريم الدينی«، 12- مستند »من می خوام شاه بشم« به کارگردانی 
»مهدی گنجی«. از ميان اين آثار دو اثر »خداحافظی طولانی« و »من 

ديه گو مارادونا« هستم در بخش مسابقه اصلی شرکت داده شده اند. 
 بخش آثار مستند

در بخش رقابت آثار مستند که از سال گذشته تنها به مستندهای 
بلند اختصاص يافته است، در جشنواره ی امسال در مجموع با رای 
هيات انتخاب، پس از بررسی 100 اثر متقاضی، 8 اثر انتخاب شده 

است.
در اين ميان مستند »آتلان« که برنده ی جايزه ی بهترين کارگردانی 
در جشنواره ی »سينما حقيقت« 1393 شد و دو فيلم »ابرها در راهند« 
و »حيات در رگ های سرد« که به طور مشترک به عنوان بهترين فيلم 
در اين جشنواره انتخاب شدند، به صورت مستقيم در بخش رقابت آثار 
مستند حضور خواهند داشت. در بخش آثار مستند جشنواره، »حبيب 
»محمدعلی  اصلانی«،  »محمدرضا  اسکويی«،  »مهرداد  احمدزاده«، 
فارسی« و »مانی ميرصادقی« به داوری آثار مستند شرکت کننده 
می نشينند. فيلم های شرکت کننده در اين بخش عبارتند از: 1- »آتلان« 
به کارگردانی »معين کريم الدينی«2- »آزادراه« به کارگردانی »محسن 
خانجهانی«3- »بختک« به کارگردانی »محمد کارت«۴- »پناهگاه« 
به کارگردانی »عباس سندی«5- »جای خالی« به کارگردانی »کميل 
سوهانی«6- »زندگی پنهان« به کارگردانی »دلاور دوستانيان«7- »سفر 
به آمادای« به کارگردانی »فرشاد افشين پور« 8- »سمفونی استيضاح« 
به کارگردانی »محمدعلی شعبانی« 9- »فيه مافيه« به کارگردانی 
»صادق داوری فر«10- »کربلا؛ جغرافيای يک تاريخ« به کارگردانی 
»داريوش ياری«11- »من می خوام شاه بشم« به کارگردانی »مهدی 

گنجی«. 

اجتماعی 6

سی و سومين جشنواره فيلم فجر در یک نگاه

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاك منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارك موجود در 

پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه پرونده  به  مربوط   139360330001023908 شماره  رأی   -1 
 139111۴۴30001005660آقای/ خانماسمعيل سهرابلو فرزند معصوم علی
 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 63/30 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک
 ثبتی 11578/305 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی به صورت

تفويض وکالت 112061-90/8/11دفتر 6قم از آقای محمد هاشم نظری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023576 شماره  رأی   -2
139111۴۴30001005682 آقای/ خانم احمد پارس لاری فرزند محمد6دانگ 
يک باب ساختمان  بمساحت 51/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10320 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023636 شماره  رأی   -3
139111۴۴3000100۴222 آقای / خانم محمد جواد جعفری فرزند علی 
اشرف 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 152 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 111۴2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13936033000102299۴ شماره  رأی   -۴
139111۴۴30001002175 آقای / خانم سيد هاشم شارق فرزند سيد مهدی 
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 8۴/۴5 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10878/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی به صورت 

تفويض وکالت 12۴513-89/7/3دفتر 7قم مع الواسطه از حسين قنبر زاده.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001022215 شماره  رأی    -5
علی 6دانگ  فرزند  نحوی  آمنه  خانم   / آقای   139111۴۴30001003853
يک باب ساختمان بمساحت 131 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11121مکرر -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13936033000102۴089 شماره  رأی    -6
139111۴۴3000100۴۴26 آقای / خانم  علی اکبر محمدی فرزند اصغر6دانگ  
اعيانی يک باب ساختمان بمساحت 90/87 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11005 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند اجاره 16۴661-

88/10/20دفتر 20قم موقوفه حاج باقر حلاج.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13936033000101876۴ شماره  رأی   -7
139111۴۴30001002858 آقای / خانم حسين کامحمد زمانی اصل فرزند 
حمزه 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 119/20 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 1/68۴ -اصلی واقع در بخش۴ ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023905 شماره  رأی    -8
139111۴۴30001005152 آقای / خانم احمد غفاری فرزند حيدر6دانگ 
يک باب ساختمان بمساحت 105/70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10۴32/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی به صورت تفويض 

وکالت 1۴6۴87-90/3/۴دفتر ۴قم مع الواسطه از مرتضی معراجی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001020۴12 شماره  رأی   -9
139111۴۴30001002925 آقای / خانم بی بی ناز موسوی فرزند سيد مراد 
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 2۴ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
25/336/1703فرعی از 11038 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند 

رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023202 شماره  رأی   -10
139111۴۴3000100۴822 آقای / خانم اعظم ترک زادگان فرزند قاسم 3 
دانگ مشاع از 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 51/5۴ متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 2و3فرعی از 10293 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خريداری عادی مع الواسطه از مصطفی نيری زيارتگاه .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023199 شماره  رأی   -11
139111۴۴3000100۴821 آقای / خانم عباس بافهم فرزند مصطفی3 دانگ 
مشاع از 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 51/5۴ متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 2و3 فرعی از 10293 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی 

مع الواسطه از مصطفی نيری زيارتگاه.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13936033000102128۴ شماره  رأی   -12
139111۴۴30001003117 آقای / خانم عباس ادبی مطلق فرزند جعفر قلی 
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 107/13 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11۴91 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از 

عباس جهانگيری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001020۴09 شماره  13-رأی 
139111۴۴30001001276 آقای / خانم اله شکر اژدری فرزند علی 6دانگ يک 
باب ساختمان بمساحت 250 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11003 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13936033000101017۴ شماره  رأی    -1۴
139111۴۴30001000۴90 آقای / خانم علی زينلی فرزند محمد علی3دانگ 
مشاع از 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 70 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10۴3۴/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001010178 شماره  رأی   -15
139211۴۴30001003276 آقای / خانم فاطمه زينلی فرزند رضا3دانگ مشاع 
از 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10۴3۴/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13936033000102066۴ شماره  16-رأی 
139111۴۴30001003973 آقای / خانم فاطمه يعقوب زاده فرزند غلامرضا 
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت ۴2/30 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10870 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی وکالت نامه 

118051-80/1/30 دفتر 33قم مع الواسطه از محمد مهدی زاده طوسی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001021509 شماره  رأی   -17
139111۴۴30001002716 آقای / خانم سيد مجتبی آقاجانی فرد فرزند سيد 
حسين6دانگ يک باب ساختمان بمساحت ۴7/02 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10325 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه 

از خانم معصومه بر برستانی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13936033000102۴238 شماره  رأی   -18
139111۴۴3000100576۴ آقای / خانم حجت اله خادمی جمکرانی فرزند 
منصور6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 100/12 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 1/22۴ -اصلی واقع در بخش۴ ثبت قم خريداری عادی از منصور 

خادمی جمکرانی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001020750 شماره  19-رأی 
139111۴۴30001003275 آقای / خانم ابوالفضل مينائی پور فرزند محمد 
حسن 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 1۴9/97 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی باقيمانده 10۴۴7 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند 

رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13936033000102389۴ شماره  رأی   -20
139111۴۴3000100۴508 آقای / خانم معصومه رجبی فرزند سلمان 6دانگ 
يک باب ساختمان بمساحت 7۴/11 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10880/5 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از حسين 

اشراقی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001010268 شماره  رأی   -21
139111۴۴30001001588 آقای / خانم وجيه اله  خدابنده لو فرزند ولی اله 
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 85/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 112۴3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از 
مرحمت ولی. 22- رأی شماره 139360330001023698 مربوط به پرونده 
کلاسه 139111۴۴3000100361۴ آقای / خانم ابوالفضل سخن خوش فرزند 
قدرت اله 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 65/95 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 7601/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی به صورت 

وکالت 2۴15-85/12/3دفتر 51قم از محمد رضا شيخ هادی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001022318 شماره  رأی   -23
139111۴۴30001002825 آقای / خانم جواد صاحبی محمود فرزند غريبعلی 

6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 125 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
110۴۴ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی وکالت نامه 97902-

86/11/10دفتر 5قم از آقای اکبر پيوسته احدی از وراث عباس پيوسته .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023۴90 شماره  رأی   -2۴
اروجعلی  فرزند  گوزلو  قره  علی  خانم   / آقای   139111۴۴30001002536
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 85 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
112۴0/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از سيد 

احمد رضوی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001022۴38 شماره  رأی   -25
فرزند  نيک  جمال  مصطفی  خانم   / آقای   139111۴۴30001002903
حسن6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 113/72 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 1087۴ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی به صورت 

وکالت نامه 9260-87/8/9دفتر 23قم مع الواسطه از سيد محمود هدائی نيا.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023206 شماره  رأی   -26
139111۴۴30001001731 آقای / خانم حسين بختياری زاده فرزند يداله 
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 32/15 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10533/9 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023۴99 شماره  رأی   -27
139111۴۴30001001۴87 آقای / خانم حسين مولوی فرزند محمد ابراهيم 
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

1025۴/2۴ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند صلح.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023212 شماره  رأی   -28
139111۴۴30001001363 آقای / خانم قاسم کچوئی فرزند رمضانعلی 6دانگ 
يک باب ساختمان بمساحت 105 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10599/1202 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023886 شماره  رأی   -29
139111۴۴30001005620 آقای / خانم اکبر مولائی فرزند امير6دانگ يک 
باب ساختمان بمساحت 110/80 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11003 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023۴81 شماره  رأی   -30
139111۴۴30001001188 آقای / خانم اسمعيل ميرزا حسينی  مقدم فرزند 
غلامعلی6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 86/7۴ متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10379/18 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی از سيد 

مجتبی چاوشی احدی از ورثه سيد ابوالفضل چاوشی موحد.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001008015 شماره  رأی   -31
139111۴۴30001001369 آقای / خانم ابراهيم بهمن فرزند عباس6دانگ 
يک باب ساختمان بمساحت 70/۴8 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

9۴۴۴ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001022311 شماره  رأی   -32
139111۴۴30001002827 آقای / خانم حسين کامرانی سطوت فرزند نصراله 
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 12۴ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
110۴5 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی به صورت وکالت نامه 

2239-85/9/29دفتر 38قم مع الواسطه از حسين علی زاديان.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017۴95 شماره  33-رأی 
فرزند  محمدی  يوسف  محمد  خانم   / آقای   139111۴۴30001000370
اسمعيل 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 85/۴0 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 112۴3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه 

از غلامرضا ولی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017276 شماره  رأی   -3۴
139111۴۴30001000385 آقای / خانم نعمت اله جمالی نافع فرزند محمد 
علی6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 8۴ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 112۴3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از 

غلامرضا ولی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001022۴۴۴ شماره  رأی   -35

139111۴۴30001001519 آقای / خانم سيد مهدی مينو نشان فرزند سيد 
حسين 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 82/66 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 10۴01 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023362 شماره  رأی   -36
سيد  فرزند  ميرئی  قاسم  سيد  خانم   / آقای   139111۴۴30001001680
حسن6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 188/29 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 10761 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001001863 شماره  رأی   -37
محمد  فرزند  جباری  داود  خانم   / آقای   139111۴۴3000100051۴
حسين3/5دانگ مشاع از 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 105/78 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10875 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری 

سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13936033000100186۴ شماره  رأی   -38
محمد  فرزند  جباری  احمد  خانم   / آقای   139211۴۴30001003293
حسين2/5دانگ مشاع از 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 105/78 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10875 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری 

سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001022277 شماره  رأی   -39
139111۴۴30001005022 آقای / خانم معصومه استاد محمد سراج فرزند 
عباس6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 53/21 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 11519/17 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023651 شماره  رأی   -۴0
139111۴۴30001002510 آقای / خانم محمد خوش لهجه قمی فرزند تقی 
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10۴3۴/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی از آقای جواد پاکدامن 

و مرتضی محمد زاده و خانم سميه شجاع پور.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023۴96 شماره  رأی   -۴1
فرزند  حسنخانی   مهدی  خانم   / آقای   139111۴۴300010029۴3
غلامعلی6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 73/۴0 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11093/6 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند 

رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001023872 شماره  رأی   -۴2
فرزند  کلکوئی  حميدی   احمد  خانم   / آقای   139111۴۴30001001578
جليل6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 65/۴0 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11578/330 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی به 

صورت وکالت نامه  ۴9020-87/11/6از وراث مرحوم جليل حميدی کلکويی
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13936033000102۴231 شماره  رأی   -۴3
139111۴۴3000100۴630 آقای / خانم زهرا هاشمی نژاد فرزند هاشم6دانگ 
يک باب ساختمان بمساحت 239 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1/231 
-اصلی واقع در بخش۴ ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از حاج قاسم آشوبی 

جمکرانی.
مورد تاييد قرار گرفته و از آنجائيکه مقرر گرديده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکيت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکين مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذينفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاريخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسليم و رسيد آن را اخذ و ظرف 
مدت يکماه پس از تسليم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقديم و گواهی آنرا به اين اداره تحويل نمايند لازم به 
توضيح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1393/11/14
تاریخ انتشار دوم: 1393/11/29
  جعفر کاظمی
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
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دیده بان

اخبار

ضرورت توسعه حمل و نقل 
عمومی کارا درشهر

همگام با اشاعه سبک بين الملل شهرسازی در شهرهای 
ايران قانون توسعه و تعريض شبکه معابر و خيابان های 
شهر در سال 1312 به تصويب رسيد. از آن زمان تا به 
امروز خيابان به عنوان عنصر مسلط و تعيين کننده در شهر 

ظاهر می شود. به تبع اين حضور و نيز افزايش ضريب مالکيت اتومبيل در بين خانوارهای 
شهری اولويت جابجايی و حرکت در سطح شهر به اتومبيل شخصی اختصاص می يابد. 
بر اين اساس سياست های برنامه ريزی و فرم های شهری بر مبنای حرکت بی حدوحصر 
و حداکثر جابجا شدن مالک اتومبيل دنبال می شدند. اين شيوه جابجايی علاوه بر اينکه 
امکان پاسخ گويی به تقاضای نامحدود استفاده کنندگان از اتومبيل شخصی برای جابجايی 
و حرکت در سطح شهر را دارا نيست و درنهايت نيز به حل مسئله نخواهد انجاميد، 
هزينه های قابل توجهی را نيز در بردارد. ازجمله اين هزينه ها آسيب های محيط زيستی 
نظير آلودگی هوا و صدا، هزينه های زياد راه سازی در شهر، تغيير جايگاه شهر از مقياس 
انسانی به مقياس ماشينی و به تبع آن تنزل کيفيت زندگی شهری و درنهايت هزينه هايی 
که به اقتصاد شهر تحميل می نمايد هست؛ اما امروزه ازجمله موضوعات جديد در نظام 
برنامه ريزی توسعه پايدار شهری توسعه حمل ونقل عمومی کارا باهدف افزايش کيفيت 
زندگی و فعاليت شهروندان هست. شهر قم در ساليان اخير علاوه بر حضور خيل عظيم 
گردشگران مذهبی، مواجه با رشد کالبدی و جمعيتی گسترده ای گرديده است که شواهد 
نشان می دهد که توسعه حمل ونقل عمومی کارا همگام با آن نبوده است. بر اين اساس لزوم 
توجه به توسعه حمل ونقل عمومی کارا می بايستی بيش ازپيش مدنظر قرار گيرد و نگاه 
اتومبيل محور به جای انسان محور در طرح و برنامه های توسعه شهری تغيير يابد. چراکه نگاه 
اتومبيل محور پاسخگوی نيازهای شهری نخواهد بود و مسائل ديگری را گريبان گير شهر 
می نمايد. شواهد اين مدعا نيز عدم توانايی در ساماندهی ترافيک معابر شهر، تغيير عملکرد 
کمربندی امام علی به خيابان شهری و حوادث ناگواری که به همراه داشته است، تغيير 
کاربری رودخانه قمرود که به منزله هويت طبيعی شهر قم هست به يک خيابان شهری 
جهت پاسخگويی و سرريز نمودن ترافيک شهريه آن و نيز احداث شبکه معابر جديد در 
هسته مرکزی شهر جهت پاسخگويی به حضور اتومبيل در آن هست. از طرفی وضعيت 
فعلی سيستم حمل ونقل عمومی شهر نيز نارسايی هايی را با خود به همراه دارد که با توجه 
به عدم بهره برداری از خطوط مترو و منوريل در حال حاضر، ديگر وسايل حمل ونقل عمومی 
نيز کارايی مدنظر را دارا نيست که از آن جمله می توان به نامشخص بودن زمان حضور 
اتوبوس در ايستگاه جهت مديريت زمان توسط شهروندان برای استفاده از آن، کيفيت 
پايين و عدم جذابيت اتوبوس ها جهت تشويق شهروندان به استفاده از آن، نبود پايانه های 
مناسب حمل ونقل همگانی درون شهری برای تبادل سفر در سطح شهر، الگوبرداری ناقص 
از خطوط اتوبوس های تندرو و ايستگاه های دوچرخه در سطح شهر که سبب می گردد 
حمل ونقل عمومی در شهر به دليل فقدان مطلوبيت رغبتی را برای شهروندان در استفاده از 
آن ايجاد ننمايد صرفه اقتصادی و نبودن گزينه های ديگر سبب استفاده بخشی از شهروندان 
از آن گردد. آنچه به عنوان راهکار پيشنهاد می گردد طراحی و برنامه ريزی شهر در مقياس 
انسانی و نه ماشينی، افزايش کيفيت معابر به همراه استانداردسازی مبلمان شهری جهت 
تشويق شهروندان به پياده مداری و دوچرخه سواری در شهر بجای اتومبيل سواری، اعمال 
محدوديت در استفاده از وسيله نقليه شخصی در هسته مرکزی شهر، افزايش کيفی و کمی 
حمل ونقل عمومی شهر در جهت ايجاد انگيزه برای شهروندان در استفاده از آن، تسريع در 
بهره برداری از خطوط مترو و منوريل، انجام برنامه های هدفمند فرهنگی در جهت تغيير 
سبک زندگی شهروندان و عدم اتکا به اتومبيل، مکان يابی در خصوص ايجاد پايانه های 

حمل ونقل همگانی در سطح شهر و يکپارچگی در ميان آن ها هست.
 با امید به تحقق شهری در مقیاس انسانی

با حضور رییس مجلس؛

3واحد صنعتی در قم به بهره برداری رسید
ایمان :3 واحد صنعتی با حضور دکتر علی لاریجانی رییس مجلس شورای 
اسلامی و مسولان استان روز دوشنبه در شهرك صنعتی شکوهیه قم افتتاح و 

به بهره برداری رسید.
شرکت عطرين نخ قم از شرکت های زير مجموعه گروه صنعتی گلريز قم می باشد که در 
اين واحد صنعتی روزانه 70 تن نخ تابيده توليد می شود. براساس اين گزارش؛ در اين شرکت 
که بزرگترين و تخصصی ترين واحد توليد نخ فيلامنتی، پولی استر، پلی آميد کشيده شده، تک 
سچره تاب مجازی و تک سچره جت هوا است با استفاده از ماشين آلات روز اروپايی، توانسته 
برای 300 نفر فرصت اشتغالزايی فراهم کند.گفتنی است؛ موارد مصرف شرکت عطرين نخ، نيز 
شامل بافندگی تاری پودی، بافندگی حلقوی، فرش ماشينی، نخ دوخت و گلدوزی می باشد.

رئيس مجلس شورای اسلامی همچنين، کارخانه های صنايع نساجی تاراريس آريا و وايا باتری 
قم را افتتاح و مورد بهره برداری قرار داد. در اين مراسم حجت الاسلام والمسلمين صالحی 
منش استاندار قم، اميرآبادی فراهانی و آشتيانی از نمايندگان مردم قم در مجلس شورای 

اسلامی و همچنين جمعی از مسئولان استان نيز حضور داشتند.

مدیرکل بهزیستی استان قم :

جشن انقلاب با حضور بیش از هزار معلول 
در قم برگزار می شود

ایمان: مدیرکل بهزیستی استان قم از برگزاری جشن انقلاب با حضور بیش از 
هزار معلول قمی در دهه مبارك فجر خبر داد. 

رضا سليقه با اشاره به اينکه در روز 12 بهمن زنگ انقلاب در کليه مهدهای کودک تحت 
پوشش بهزيستی قم به صدا درآمد، گفت: مراسم جشن انقلاب همزان با ايام الله دهه فجر 
در اين مراکز برگزار خواهد شد. وی گفت: محافل خاطره گويی در اداره کل و کليه مراکز 
وابسته با استفاده از پيشکسوتان انقلاب، برگزاری مسابقات فرهنگی شامل نقاشی، خطاطی، 
وبلاک نويسی و غيره، برگزاری مسابقات ورزشی شنا معلولين، واليبال نشسته و گلبال در 
سطوح مختلف، مسابقه کتابخواني، جشن گلريزان در مراکز نگهداري کودکان بي سرپرست، 
سخنراني های ويژه دوران انقلاب، برگزاري يک دوره مسابقه ورزشي طناب کشي، واليبال و 
آمادگي جسماني ويژه بانوان و تنيس روي ميز با اهداي جوايز به نفرات برتر از برنامه های 
بهزيستی قم در دهه مبارک فجر است.مديرکل بهزيستی قم ادامه داد: سرکشی از خانواده 
محترم شهدا، جانبازان و ايثارگران انقلاب اسلامی، برگزاري مسابقات قرآنی جهت مددجويان 
جسمي - حرکتي و روشندلان و گروه هدف بهزيستي، برپايي نمايشگاه دستاوردهای انقلاب 
در اداره کل و کليه مراکز وابسته، يادواره شهدا و جانبازان اتقلاب اسلامي، پخش سرودهاي 
انقلاب در اداره کل و مراکز تابعه و غبارروبي مزار شهداي انقلاب اسلامي از ديگر برنامه هاي 
بهزيستي قم در ايام سالروز پيروزی انقلاب اسلامی است.سليقه بيان کرد: در دهه مبارک فجر، 
جشن انقلاب با حضور بيش از هزار نفر از معلولان تحت پوشش سازمان بهزيستي همزمان با 

بيستم بهمن ماه با حضور مسئولان استاني با ويژه برنامه هاي مختلف برگزار می شود.

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتي استان قم خبرداد:

اعطاي تسهیلات به واحدهاي صنعتي 
در جهت کاهش آلوده گي هاي زیست محیطي

 ایمان: مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتي استان قم  گفت :به واحدهاي 
آلاینده صنعتي در جهت انجام پروژه هاي کاهش آلودگي هاي زیست محیطي 

تسهیلات مالي اعطا می شود.
مهندس طيبي نژاد با اعلام اين خبر، اظهار داشت: براساس ماده 5 اساسنامه صندوق 
ملي محيط زيست، به کارخانجات، کارگاه ها و به طور کلي هرگونه منابع آلاينده در 
جهت کاهش آلودگي هاي محيط زيست تسهيلات مالي اعطا مي شود.وی افزود: برابر 
اين اساسنامه، از طرح هاي آموزشي و فرهنگ سازي جهت بهبود شرايط زيست محيطي 
حمايت مالي و معنوي شده و همچنين به مخترعين و محققين محيط زيست در جهت 
گسترش و تکميل تحقيقات براي توليد انبوه و استفاده از تجهيزات کنترل و کاهشآلودگي، 
تسهيلات مالي اعطا مي شود.گفتني است پيش از اين اساسنامه صندوق ملي محيط 

زيست مورد تصويب هيأت وزيران قرار گرفته است.

مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم خبر داد :

بهره برداری مجدد از 
جایگاه  CNGجمهوری و حاجی زاده  

ایمان: مدیر عامل سازمان میادین شهرداری قم گفت : با تعامل و رایزنی های 
صورت گرفته با شرکت گاز استان، جایگاه CNGجمهوری و حاجی زاده مجدداً 

در مدارمصرف قرار گرفت و آماده خدمات رسانی به شهروندان می باشد.
عليرضا مظفری ضمن بيان اين مطلب اظهار داشت: يکی از مشکلات عمده سازمان 
ميادين که قريب به 5 سال است با آن دست و پنجه نرم می کند، بدهی های معوق اين 
سازمان به شرکت گاز استان است.وی با اشاره به مشکلات سازمان ميادين در پرداخت 
اين بدهی ها خاطرنشان کرد: تاخير در پرداخت اين بدهی ها عمدتاً به دليل کاهش شديد 
درآمدها و افزايش استهلاک تجهيزات اين جايگاه ها در ماه های اخير می باشد.مظفری 
افزود: استان قم هر روز شاهد افزايش ميزان تردد خودروهای نقليه در سطح شهر است 
که بسياری از آنان به خاطر صرفه جويی در هزينه ها و کمبود ميزان بنزين اختصاصی 
به خودروهايشان، از گاز سی ان جی استفاده می کنند که با وجود اين تعداد وسيله نقليه 
موتوری و تعطيلی يک ماهه دو جايگاه جمهوری و حاجی زاده سبب ناراحتی رانندگان و 
شهروندان شده بود .وی ادامه داد: دراين زمينه با توجه به لزوم خدمت رسانی به مردم و 
در جهت رفاه حال شهروندان ، مبلغ بدهی سازمان ميادين به شرکت گاز استان با پيگيری 

های صورت گرفته تقسيط و جريان گاز اين دو جايگاه مجدداً وصل شد. 

حمید اشعری *

ایمان / فرزانه سیار:

چشم وهم چشمی و رفتارهاي تجملاتي، همراه با تن دادن 
شتاب  حالي  در  پرزرق وبرق  ازدواج  مراسم های  برگزاري  به 
بی سابقه ای در قم پيداکرده است که بسياري از زوج های جوان 
براي ادامه زندگي بعد از ازدواج هيچ گونه پس اندازی ندارند و 
زير بار قسط هاي برگزاري چنين مراسمي تا سال ها روياي يک 

زندگي شيرين را در سر مي پرورانند.
به روزترين  با  ازدواج  ميليونی  چندين  مراسم هاي  برگزاري 
مدل ها و سبک ها و با هزار خرج ريزودرشت سبب شده است که 
تهيه ملزومات عروسي مثل خريد و يا اجاره لباس عروس، تاج، 
کت وشلوار و... باقيمت های نجومي و غير پايداري روبرو شود که 
بيشترين فشار اقتصادي را براي افرادي به همراه می آورد که در 

خانواده های کم درآمد زندگي می کنند.
اصلی ترين  از  يکی  عروسی،  جشن  برگزاری  هزينه های 
دغدغه ها و نگرانی های جوانان دم بخت، خصوصاً آقايان است. 
خانواده ها علاقه دارند هرچه زودتر فرزندانشان سروسامان بگيرند 
و عروسی کنند اما جوانان هميشه از مخارج عروسی ترس و 
از دلايل طولانی شدن  يکی  عروسی  هزينه های  دارند.  واهمه 
دوران نامزدی نيز هست و چه کسی است که نداند اين طولانی 

شدن، چه مشکلاتی را در پی دارد؟
در اين گزارش نگاهی اجمالی به حدود مخارج و هزينه های 
برگزاری يک جشن عروسی می اندازيم. اين قيمت ها با توجه به 
محل زندگی شما، کيفيت خدمات، تعداد مهمانان و ... متفاوت 
است. در اين محاسبات، به طور ميانگين، هزينه های برگزاری يک 

جشن عروسی در قم محاسبه شده است.

هزینه تالار عروسی
عمده ترين بخش هزينه های برگزاری جشن عروسی، مربوط 
به پذيرايی از مهمانان است. آمار نشان می دهد که چيزی حدود 
تا 35 درصد پول داماد در اين قسمت خرج خواهد شد.   30
تالارهای پذيرايی، مبلغی ثابت تحت عنوان ورودی از  معمولاً 
شما دريافت می کنند که هيچ ارتباطی با تعداد مهمانان، نوع غذا 
و ... ندارد. اين مبلغ می تواند در روزهای مختلف، متفاوت باشد. 
به عنوان مثال در روزهای وسط هفته کمتر و در روزهای تعطيل 
و آخر هفته بيشتر است. همچنين در ايام خاص مثل اعياد مهم 
مذهبی می تواند بسيار بيشتر از ايام معمولی باشد؛ بنابراين تاريخ 

برگزاری عروسی شما، نقش مهمی در هزينه ها دارد.
در بررسی های خبرنگار ما از برخی از تالارهای پذيرايی در قم 

نرخ هايی به اين شرح برداشت شد:
ورودی تالار اميران در ايام وسط هفته 1/5 ميليون تومان 
است و در آخر هفته، روزهای تعطيل و مناسبت های خاص تا دو 

ميليون و 200 هزار تومان هم می رسد.
از  که  دارد  سالن  نوع  به  بستگی  آفتاب  شهر  تالار  ورودی 
700 هزار تومان شروع می شود و تا يک ميليون تومان هم قيمت 
داده اند. اين قيمت در ايام آخر هفته و مناسبت های خاص تا 

يک ميليون و 200 هزار تومان هم می رسد.
ورودی تالار وتوس در ايام ميانی هفته 700 هزار تومان و 
در مناسبت های خاص و آخر هفته تا يک ميليون تومان قيمت 

داده شده است.

قيمت غذا
اما قيمت غذا داستان جداگانه ای دارد. عروس و داماد بايد قبل 
از اينکه غذايی سفارش دهند به جيب خود نگاه کنند. از يک نوع 
غذا و سالاد شروع می شود که البته اين نوع غذا در همه تالارها 
سرو نمی شود تا منوی باز با چند مدل غذا، دسر و نوشيدنی. 
اينکه مخارج عروسی بر عهده کدام يک از والدين باشد، يک بحث 
جداگانه ای است. در قم بيشتر اين چنين مرسوم است که مراسم 
عقد بر عهده خانواده عروس است؛ اما مراسم عروسی بنا بر توافقی 
که صورت می گيرد، تهيه ميوه و شيرينی بر عهده خانواده داماد و 

ورودی تالار و غذا بر عهده خانواده عروس است.
مسئول رزرو تالار اميران به خبرنگار ما گفت: در اين تالار از 
۴ هزار و 500 تومان به عنوان پيش غذا شروع می شود تا 33 هزار 
تومان و کاملًا بستگی به منويی دارد که عروس و داماد انتخاب 

می کنند.
قيمت غذاهای تالار شهر آفتاب هم از 11 هزار و 500 تومان 
شروع می شود که جوجه 200 گرمی است. سالاد تک نفری هزار 
و 600 تومان و نوشابه قوطی 1۴00 تومان و بطری هم 800 
و 800  اين رستوران حداکثر پرسی 19 هزار  تومان. غذاهای 
تومان برای عروس و داماد آب می خورد. اين منوی شهر آفتاب 

دو نوع غذاست، زرشک پلو با مرغ و باقالا پلو با گوشت.

هزینه های نوشيدنی، ميوه، شيرینی عروسی
هر نوشيدنی )شربت، چای، نسکافه( به طور متوسط هر نفر 
2000 تومان. پنج نوع ميوه برای هر نفر 700 گرم + موز به تعداد 
نفرات بستگی به فصل جشن دارد؛ اما به طور متوسط هر نفر 
3500 تومان. شيرينی هر نفر 100 گرم که بازهم بستگی به نوع 
و کيفيت شيرينی دارد اما به طور متوسط هر نفر 1500 تومان 

برای داماد هزينه بر می داد.

هزینه ماشين عروس
ماشين عروس را می توانيد کرايه کنيد و يا از اتومبيل خودتان 
و يا دوستان و آشنايان استفاده کنيد. معمولاً گل فروش ها، ماشين 
عروس هم سراغ دارند و با شرکت ها و اشخاصی که ماشين عروس 
کرايه می دهند، در ارتباط هستند. آگهی های روزنامه هم گزينه 
خوبی است. از لامبورگينی گرفته تا پرشيا، هر مدل ماشينی 
که بخواهيد، با راننده و بدون راننده، قابل کرايه است. گل آرايی 
و تزئين ماشين عروس نيز بستگی به نوع گل هايی که انتخاب 

می کنيد، حجم کار و ... متفاوت است.
در شهر قم هزينه گل آرايی ماشين عروس از 200 هزار تومان 
شروع می شود و تا 3/5 ميليون تومان هم قيمت داده اند؛ اما آنچه 
در بررسی های خبرنگار ما از گل فروشی های سطح شهر و در 

مناطق مختلف به دست آمد، به طور ميانگين و معمول بين 500 
تا 700 هزار تومان است.

لباس عروس؛ سخت ترین مرحله
که  است  کارهايي  سخت ترين  از  يکي  عروس  لباس  تهيه 
مزون هاي  اگرچه  آن هستند.  انجام  به  زوج هاي جوان مجبور 
متعددي در مناطق مختلف قم وظيفه سخت تهيه لباس عروس 
را به عهده گرفته اند؛ اما گاهي وقت ها مدل لباس هاي عروس، 
پسند عروس و دامادها نمي شود و زوجين مجبورند براي طراحي 
و تهيه لباس به مزون هاي مشهور شهر سري بزنند که مطمئناً 
امين  بلوار  بيرون نمي آيند. خيابان  اين مزون ها  از  دست خالی 
قم از خيابان هايي است که چند مزون معروف لباس عروس در 
آن  مشغول به کار هستند. فلکه ميثم و محدوده سالاريه نيز از 

محل هايی است که می توان لباس های عروس باقيمت هايی از 
چند صد هزارتا چند ميليون را در آن ديد. کرايه لباس عروس 
با اولين تن پوش اگرچه در محل هايي مثل پاساژ حجت از ۴50 
هزار تومان فراتر نمي رود و قيمت خريد همان لباس نيز تفاوتي 
100 تا 150 هزارتومانی باقيمت کرايه آن دارد؛ اما براي خريد 
بايد حساب  سالاريه  يا  امين  بلوار  در  مزوني  از  عروس  لباس 

ميليوني باز کرد.
پايين ترين قيمت لباس عروس در مزون های بلوار امين 500 
هزار تومان است و نهايتي براي قيمت لباس ها در نظر گرفته 
نشده است. مسئول يکی از اين مزون ها با اشاره به اين نکته که 
طراحي روي لباس عروس کاملًا به عهده عروس خانم ها گذاشته 
می شود و به همين دليل نمی توان نهايتي براي قيمت لباس 
عروس تعيين کرد چراکه يک عروس ترجيح مي دهد سنگ های 
ياقوت روي لباسش با سنگ های تاج سر و کفش و کيفش ست 
شود و عروس ديگري دلش مي خواهد از زبرجد و مرواريد اصل 
سنگ های  و  شود  استفاده  عروسش  لباس  براي  خليج فارس 
کفشش  و  کيف  روي  که  باشد  سنگ هايی  همرنگ  تاجش 
که  رنگ سنگ هايی  که  اصرار می کند  و يک عروس  کارشده 
به عنوان دکمه تزئيني در لباس عروس استفاده شده بايد همرنگ 
با دکمه های پيراهن آقاي داماد باشد تا در تالار جلوه بيشتري 
داشته باشند، به همين دليل نمی توان قيمتي قطعي براي دوخت 

لباس عروس ارائه داد.
مختلف  مزون های  از  ما  خبرنگار  بررسی های  در  آنچه  اما 
عروس در سطح شهر قم برداشت شده، اين است که در شهر قم 
لباس عروس از 350 هزار تومان به عنوان فروش و کرايه شروع 
می شود و تا 6 ميليون تومان برای فروش و 5 ميليون تومان برای 
اجاره. در مکان هايی مثل پاساژ حجت قيمت ها کمی با بلوار امين، 
سالاريه و زنبيل آباد متفاوت است. پيشنهاد می کنيم عروس و 
دامادها حتماً قبل از اقدام به انتخاب لباس عروس، نگاهی به 
جيبشان بيندازند. چون مطمئناً اگر لباسی را در بلوار امين يا 
سالاريه پسند کنند، نمی توانند آن لباس را در پاساژ حجت گير 

بياورند؛ اما در قم لباس عروس 100 هزارتومانی هم داريم.
  بادبزن

بادبزن های عروس با جنسي از تور به همراه پر از 8 هزار تومان 
به بالا قيمت دارد. اگر مايليد در گرماي مجلس عروسی تان خود 

را بادبزنيد می توانيد از اين نوع بادبزن ها استفاده کنيد.
  دسته گل بلندر

اين نوع گل های مصنوعي نيز از 50 هزار تومان به بالا قيمت 
يا همراه گل های  به تنهايی  می توانيد  را  اين دسته گل ها  دارد. 
طبيعي در لابه لايش استفاده کنيد هرچند که اين دسته گل ها 
جلوه بصري زياد زيبايي ندارند اما می توانيد مطمئن باشيد که 

سال ها به عنوان يادگاري از مجلس عروسی تان دوام می آورند.
 چتر عروس

اگر طالب عکس هايی با فيگورهاي مختلف و متفاوت هستيد 
حتماً چتر را نيز در خريد خود بگنجانيد. چتري سفيد که رويه ای 
توري دارد. قيمت اين چترها هم بسته به نوع تزيين آن با پر يا 

سنگ تزييني يا نوع پارچه استفاده شده از آن، متفاوت است.
دستکش عروس

دستکش ساده عروس بلند و کوتاه هم بستگی به جنسی که 
دارد دارای قيمت های متفاوتی است. البته در فصل گرما عروس ها 

زياد تمايل به استفاده از دستکش براي لباسشان ندارند؛ اما گاهي 
براي آتليه عکاسي خود آن را تهيه می کنند.

آتليه عکاسی و فيلم برداری
بهترين راه برای پيدا کردن يک عکاس خوب، پرسيدن از 
دوستان و آشنايانی است که به تازگی عروسی کرده اند. در غير 
اين صورت مجبوريد از آگهی های روزنامه ها و يا از عکاسی های 
محله تان شروع کنيد تا بعد از مدت زيادی جست وجو بتوانيد 

يکی را از بين آن ها انتخاب کنيد.
به  زدن  سر  عکاسی،  انتخاب  راه های  از  ديگر  يکی 
آرايشگاه هاست. در اين روزها بسيار متداول شده که عکاسان 
و آرايشگران برای تبليغات کارهايشان باهم مشارکت و همکاری 

می کنند. بدين ترتيب که آرايشگران نمونه  کارهايشان را روی 
عروس های مدل پياده می کنند و عکاسان نيز قبول می کنند 
اين  سپس  کنند،  چاپ  را  مدل  عروس های  اين  عکس های 
عکس ها را برای تبليغ به مشتريانشان نشان می دهند. ازاين رو 
اگر به آرايشگاهی سر زديد، حتماً به عکس های روی ديوارها و 

آلبوم هايش توجه کنيد. 
هم چنين اگر به عکاسی سر زديد هنگام ديدن نمونه  کارهايش 
به آرايش عروس ها توجه کنيد چراکه شايد از اين طريق بتوانيد 

عکاس و آرايشگر موردپسندتان را پيدا کنيد.
با ديدن نمونه  کارهای عکاس و فيلم بردار، به سبک و شيوه  
ترتيب می توانيد متوجه شويد که  بدين  توجه کنيد.  کارشان 
کارهای او مدرن، کلاسيک، سنتی و فانتزی است يا خير. در اين 
صورت با توجه به علايق خودتان می توانيد عکاستان را انتخاب 
کنيد. مثلاً اگر خودتان سبک مدرن را بيش تر می پسنديد بايد 
سراغ عکاسی برويد که در اين سبک ذوق و سليقه داشته باشد 

و کار کند.
نرخ  خصوص  در  شهر  سطح  از  ما  خبرنگار  بررسی های 
آتليه های عکاسی به اين نتيجه رسيد که عکاسی از مراسم های 
موارد  برخی  و در  تومان شروع می شود  از 500 هزار  عروسی 

خاص به 9 ميليون تومان هم می رسد.
آلبوم عروس و داماد هم بستگی به تعداد صفحات آن دارد. 

داماد  و  عروس  برای  تومان  هزار  معمولی 10  آلبوم  برگ  هر 
هزينه دارد. هزينه عکس اسپرت هم به صورت جداگانه حساب 
می شود. اگر عروس و داماد کليپ هم بخواهند، بايد روی پول آن 
جدا حساب باز کنند. البته اين نکته هم نبايد فراموش شود که 
آتليه های عکاسی ورودی هم دارند که در قم از 200 هزار تومان 
به بالاست؛ اما پولی که بايد داماد برای فيلم برداری کنار بگذارد، 

به طور ميانگين برای هر ساعت 50 هزار تومان است.
اما چند پیشنهاد هم به عروس و دامادهایی داریم که 

هزینه کردهای مراسمشان برای آن ها مهم است.
عکاسی  برای  و  است  گران  معمولاً  حرفه ای  عکاسان  نرخ 
در طول مراسمتان که ديگر نيازی به نورپردازی و فيگورهای 
عکاستان پيدا نمی کنيد می توانيد از يک عکاس معمولی تر بهره 
ببريد. بدين ترتيب که بعد از عکاسی باغ، آتليه و عکس های سفره 
عقد که با يک عکاس حرفه ای انجام می دهيد، می توانيد ادامه  
مراسمتان را که می خواهيد با خاله، عمه و ... عکس های يادگاری 

بگيريد، با عکاس يا اشخاص ديگری پيش ببريد.
به  عکاسشان  فرستادن  برای  معمولاً  حرفه ای  عکاسی های 
شما  آن ها  چاپ  برای  اما  نمی کنند؛  دريافت  پولی  مراسمتان 
مجبوريد به آن ها پول بپردازيد درحالی که اگر اين کار را يکی 
از آشنايانتان انجام دهد ديگر متحمل هزينه نمی شويد. البته اگر 
بخواهيد محکم کاری کنيد می توانيد هم از عکاستان بخواهيد که 
به مراسمتان بيايد و هم از دوستتان بخواهيد تا از شما عکاسی 

کند در اين صورت هزينه تان نيز نصف می شود.
خانواده هایی هم هستند که عکس و فیلم برای آن ها 
خیلی مهم است، چراکه می گویند از همه جشن عروسی، 
فقط همین عکس و فیلم برای ما به یادگار می ماند. برای 

این افراد هم چند توصیه داریم.
قبل از عقد قرارداد با عکاستان، حتماً درباره ی جزئياتی که 
دوست داريد رعايت شود و يا از آن ها عکاسی شود، قيمت ها، 

کيفيت چاپ عکس ها و اندازه  آن ها و ... صحبت کنيد. امروزه هر 
عکاسی منوی خاص خودش را دارد و با عکاسی های ديگر کاملًا 
متفاوت است به همين علت سعی کنيد از تمام عکاسانی که به 
آن ها مراجعه می کنيد درباره  جزئيات کارشان سؤال کنيد تا روند 

کار عکاسی و قيمت آن ها مدنظرتان باشد.
در صورت پسنديدن کار يک عکاس حتماً تمام جزئيات را 
به صورت مکتوب درآوريد و کپی آن را نزد خودتان نگه داريد و يا 
دو نسخه از آن تهيه کنيد تا در اين يکی دو ماه مانده به عروسی 
چيزی فراموش نشود. چراکه تنها شما نيستيد که به آن عکاسی 
مراجعه کرده ايد و هر مراجعه کننده ای هم نظرات و خواسته های 
متفاوتی دارد که عکاس نمی تواند همه  آن ها را به خاطر بسپارد.

هزینه آرایشگاه عروس
آرايشگاه عروس موضوعی است که ديگر از دست آقا داماد 
خارج است. در شهر قم بيشتر خانواده های عروس و داماد برای 
اينکه آرايشگاه عروس کجا باشد و چقدر هزينه داشته باشد، 
تصميم می گيرند. البته دراين بين نقش خواهرشوهر بسيار اساسی 

و پررنگ است.
اتحاديه صنف آرايشگران برای آرايش عروس درجه يک قيمت 
375 هزار تومان را ابلاغ کرده است. برای آرايش عروس درجه دو 
هم قيمت 330 هزار تومان مصوب شده است؛ اما بررسی های 
صورت گرفته از سطح شهر، نشان می دهد که آرايشگاه عروس 
به صورت کاملًا توافقی است. در شهر قم آنچه معمول است رقمی 

بين 800 تا يک ميليون و 200 هزار تومان هست.

هزینه انگشتر نشان، حلقه ازدواج
 ساعت و جواهرات عروس

مطابق رسوم اکثر نقاط ايران در شهر قم، انگشتر نشان در 
تقديم  خانم  عروس  به  داماد  خانواده  از طرف  برون،  بله  شب 
می شود. حلقه ازدواج نيز می بايست در مراسم عقدکنان و بعد 
از جاری شدن خطبه عقد توسط عروس و داماد به يکديگر اهدا 
شود؛ بنابراين خريد حلقه ازدواج داماد به عهده خانواده عروس 
و خريد حلقه ازدواج عروس خانم به عهده خانواده داماد است. 

معمولاً حلقه ازدواج داماد سنگين تر و طبيعتاً گران تر است.
در قم معمولاً رسم بر اين است که حداقل يک سرويس کامل 
طلا شامل: گردنبند، يک جفت گوشواره و يک دستبند از طرف 
داماد به عروس خانم اهدا می شود. زمان اهدای سرويس طلای 
عروس، در حدفاصل بين عقد و عروسی است و معمولاً در مراسم 

عقدکنان و يا در مراسم حنابندان اهدا می شود.
مطابق رسوم ايرانی، عروس و داماد يک عدد ساعت مچی نيز 

به يکديگر هديه می دهند.
خبرنگار ما در بررسی های که انجام داده قيمت های ميانگين 
اين اقلام را درآورده است. ميانگين هزينه يک جفت حلقه ازدواج 
طلا ساده و بدون نگين حدود يک ميليون و 500 هزار تومان. 

البته اين رقم تا 10 ميليون تومان هم قابل افزايش است.
هزينه يک عدد انگشتر نشان با چهار نگين برليان حدود 900 
هزار تومان که اين رقم تا 2 ميليون تومان هم بستگی به نوع 

انگشتری که انتخاب می کنيد، می رسد.
هزينه يک سرويس کامل طلا سبک وزن حدود 5 ميليون 

تومان، البته از اين مبلغ کمتر يا بيشتر هم پيدا می شود.
هزينه يک جفت ساعت عروس و داماد حدود 2/5 ميليون 
تومان که بازهم در اين مورد اگر به پاساژ ملت برويد، می تواند 

ساعت هايی باقيمت های متفاوت پيدا کنيد.

دامادها هم کمی نمی آورند
بسياري از مردم تصور می کنند که تنها خريدهاي عروس مثل 
لباس و تاج عروس با تجمل گرايی و چشم وهم چشمی روبرو شده 
است اما شواهد نشان می دهد اين تجمل گرايی در ميان دامادها 
هم جابازکرده است. بر اين اساس در حال حاضر قيمت يکدست 
کت وشلوار با ساده ترين طرح و ارزان ترين پارچه حدود 150 هزار 
تومان در مناطق مرکزي و پائين شهر به فروش می رسد که اين 

قيمت در مناطق بالای شهر گاه 10 برابر و بيشتر است.
مناطق  در  داماد  لباس  قيمت  در خصوص  قابل تأمل  نکته 
بالاي شهر اين است که در اکثر مناطق بالاي شهر کت وشلوار 
دامادي کمتر از ۴00 هزار تومان وجود ندارد و افرادي که در 
مناطق بالاي شهر به خريد لباس داماد مبادرت می کنند گاه 
تا ۴ ميليون تومان و بيشتر هم براي خريد يکدست کت وشلوار 

هزينه می کنند!
البته تغييرات قيمت کت وشلوار دامادي هم از اصل قيمت 
لباس عروس تبعيت می کند که با توجه به نوع پارچه، دوخت، 
طرح و... قيمت سقفي نمی توان براي آن قائل شد. علاقه مندی 
به خريد لباس های فاخر براي مراسم های ازدواج در حالي ميان 
طبقات مرفه جامعه به يک امري عادي مبدل شده است که در 
نقطه مقابل بسياري از طبقات کم درآمد جامعه براي خريدهای 

ضروري ازدواج توانايي کافي ندارند.
کرد.  اضافه  مباحث  اين  به  بايد  هم  داماد  آرايشگاه  هزينه 
برای  را  ويژه ای  برنامه  هم  مردانه  آرايشگاه های  امروز  بالاخره 
آرايش داماد در نظر گرفته اند. داماد اگر بخواهد يک پيرايش 
مناسبی را داشته باشد، بايد روی 500 هزار تومان حساب باز 
کند. البته اين هم بستگی به جنسی دارد که کار می کنند، در قم 

از 50 هزار تومان شروع می شود تا 550 هزار تومان.
حال با يک حساب سرانگشتی می توان هزينه ای که بايد برای 
يک جشن عروسی متوسط در شهر قم در نظر گرفت را، درآورد.

درآمدهاي ميلياردي بی حساب وکتاب برخی باعث شده تا در 
کنار مراسم هايي که با عنوان ازدواج آسان و با هزينه اي معادل 
عروسي  مراسم های  مي شود،   انجام  شهر  در  تومان  هزار   ۴00

چندميليونی نيز در قم رواج پيدا کند.
به اعتقاد کارشناسان روند پرشتاب اين شبه رسم های غلط و 
عميق تر شدن شکاف طبقاتي، جامعه را با طيفي از جواناني روبرو 
می کند که گرچه توانايي برپايی عروسی های چند ده ميليوني را 
ندارند اما سوداي آن را در سر می پرورانند و گاه براي رسيدن به 

اين رؤيا! زير بار وام هاي بی شماری می روند.

»ایمان« بررسی می کند:

هزینه برگزاری جشن عروسی در قم چقدر است؟
»یک شب اقامت رایگان در هتل هدیه به عروس 
و  عقد  »اتاق  تالار«،  رایگان  »ورودی  داماد«،  و 
آتش بازی رایگان« و »سورپرایز براي عروس و داماد« 
ازجمله تبلیغاتي است که می توان در آگهي هاي 
برگزاري مجالس در آگهی نامه ها و دیوارهای شهر 
که  نیست  چیزي  آن  این همه  اما  کرد؛  مشاهده 
است.  جریان  در  قم  در  عروسي  مراسم هاي  در 
این روزها در شهر قم حرف  عروسي هاي مجلل 
نخست را مي زنند. مراسم هایی که نمونه کاملي از 
اسراف گرایي و تجمل گرایی در شهري است که 
در برخي از محله های آن جوانان به علت درآمد 
کم قادر به ازدواج نیستند و عطاي آن را به لقایش 
مي بخشند. درآمدهاي میلیاردي بی حساب وکتاب 
باعث شده تا در کنار مراسم هایي که با عنوان ازدواج 
آسان و با هزینه اي معادل 400 هزار تومان در شهر 
انجام مي شود،  مراسم های عروسي چندین میلیونی 

نیز در قم رواج پیدا کند.
اما اینکه یک جشن عروسی برای عروس و داماد 
چقدر تمام می شود، موضوعی است که » ایمان« 
در گزارش خود موردبحث قرار داده و بخش های 
به  را  عروسی  یک جشن  برگزاری  برای  مختلف 

همراه قیمت های حدودی، بررسی کرده است.
این گزارش را  بخوانید:

اشاره

هزینه های برگزاری جشن عروسی
یکی از اصلی ترین دغدغه ها و نگرانی های جوانان دم بخت

خصوصاً آقایان است. خانواده ها علاقه دارند هرچه زودتر فرزندانشان 
سروسامان بگیرند و عروسی کنند اما جوانان همیشه از مخارج 
عروسی ترس و واهمه دارند. هزینه های عروسی یکی از دلایل 

طولانی شدن دوران نامزدی نیز هست و چه کسی است که نداند 
این طولانی شدن، چه مشکلاتی را در پی دارد؟

اما آنچه در بررسی های خبرنگار ما از مزون های مختلف عروس در سطح 
شهر قم برداشت شده، این است که در شهر قم لباس عروس از 350 هزار تومان 

به عنوان فروش و کرایه شروع می شود و تا 6 میلیون تومان برای فروش و 5 
میلیون تومان برای اجاره. در مکان هایی مثل پاساژ حجت قیمت ها کمی با بلوار 
امین، سالاریه و زنبیل آباد متفاوت است. پیشنهاد می کنیم عروس و دامادها 
حتماً قبل از اقدام به انتخاب لباس عروس، نگاهی به جیبشان بیندازند. چون 

مطمئناً اگر لباسی را در بلوار امین یا سالاریه پسند کنند، نمی توانند آن لباس را 
در پاساژ حجت گیر بیاورند؛ اما در قم لباس عروس 100 هزارتومانی هم داریم
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نامحرمانه
بازداشت چند شهروند ایرانی در مالزی

 گفته می شود: پليس مالزی روز دوشنبه از بازداشت ده ها تبعه خارجی ازجمله ايرانی در يک باشگاه 
شبانه در شهر کوالالامپور خبر داد. تارنمای نيو استريت تايمز روز دوشنبه اعلام کرد: اين افراد هنگام 
عمليات پليس در خصوص قاچاق انسان در يک باشگاه شبانه تفريحی در خيابان راملی کوالالامپور 

بازداشت شدند.

نيم ميليون استخدام غيرقانونی در دولت سابق
گفته می شود: مختار محمدی مشاور هيئت عالی نظارت بر تخلفات اداری کشور گفت:56 درصد 
استخدام های دولت قبلی بدون مجوز قانونی و آزمون عمومی انجام شد اين نشان می دهد که ۴99 هزار 

تخلف استخدامی در دولت های نهم و دهم انجام گرفته است.

مجری ویژه برنامه نوروز شبکه سه سيما
گفته می شود: با نزديک شدن به ايام نوروز شبکه های مختلف سيما به دنبال تهيه و توليد 
ويژه برنامه های خود برای پخش در ايام نوروز رفتند. دراين بين شبکه سه سيما قصد دارد تا با احسان 
عليخانی و ويژه برنامه »بهارنارنج« که نام موقت اين برنامه است سال نو را در شبکه سه سيما تحويل  کند. 
بهارنارنج عنوان ويژه برنامه نوروزی شبکه سوم سيماست که احسان عليخانی اجرای آن را بر عهده دارد 
و قرار است که طبق روال سال گذشته از 29 اسفندماه تا پاسی از شب ادامه داشته باشد. در برنامه ريزی 

انجام شده قرار است که اين برنامه در ايام تعطيلات نوروز هم ادامه داشته باشد.

درآمد نفتی امسال کشور چقدر است؟
گفته می شود: بانک جهانی در تازه ترين گزارش خود اعلام کرد که انتظار می رود درآمد صادرات 
نفتی ايران در سال 2015 ميلادی بدون حصول توافق هسته ای جامع با 1+5 به 23 ميليارد دلار برسد.

انتشار شارلی ابدو متوقف شد
گفته می شود: هفته نامه فرانسوی 'شارلی ابدو' از توقف انتشار شماره جديد اين نشريه تا چند هفته 
آينده خبر داد. انتشار کاريکاتورهای توهين آميز به ساحت مقدس پيامبر اسلام )ص( در اولين شماره 
شارلی ابدو پس از حمله به دفتر اين مجله، خشم مسلمانان را در سراسر جهان برانگيخت و به بروز 

تظاهراتی گسترده منجر شد.

هشدار سپاه به صاحبان شبکه  های اجتماعی
گفته می شود: مصطفی عليزاده کارشناس ويژه فضای مجازی سپاه با هشدار به اداره کنندگان 
صفحات در شبکه های اجتماعی گفت: ما به لحاظ اشراف اطلاعاتی همه شبکه های اجتماعی را تحت 
اشراف داريم و کسانی که فکر می کنند اين فضا برای آنان امن است، از فعاليت های خود دست بردارند.

جزئيات چگونگی معافيت مشمولان غایب
گفته می شود: سردار کريمی جانشين سازمان وظيفه عمومی گفت: متأسفانه در برخی موارد ترس 
و واهمه نابه جا از مراجعه به سازمان وظيفه عمومی باعث می شود تا بعضی از افرادی که شرايطشان آن ها 
را در شمول معافيت قرار می دهند، از کسب معافيت های خود محروم شوند لذا در اطلاعات اخذ شده از 
مشمولان در اين طرح بررسی های لازم برای معافيت های آن ها نيز به عمل خواهد آمد از اين رو ترس و 
واهمه نسبت به ثبت درخواست پرداخت جريمه غيبت موضوعی نابه جاست. وی افزود: سربازان فراری 
و يا مشمولان غايب بايد توجه داشته باشند که با توجه به يکپارچه سازی سامانه ها، نظارت و کنترل بر 
آن ها در سال 9۴ قطعاً بيش تر شده و از اين رو ما در فرصت يک ماهه اعلام شده به دنبال تعيين تکليف 

اين مشمولان غايب هستيم.

حقوق شهردار تهران ۶۶0  هزار تومان است
گفته می شود: براساس لايحه بودجه، حقوق شهردار تهران در سال هشت ميليون تومان اعلام شده 

است. يعنی قاليباف ماهانه حدود 660 هزار تومان حقوق می گيرد!

برخورد با اشتغال مخفی مقرری بگيران
گفته می شود: مدير کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان تهران از برخورد قانونی با اشتغال مخفی 
مقرری بگيران بيمه بيکاری خبر داد. احمد لطفی نژاد گفت: در صورتيکه اشتغال مخفی اين گروه از 
مقرری بگيران محرز شود برابر قانون تمامی مقرری مربوط به اين دوران بازپس گرفته خواهد شد. وی 
با اشاره به اينکه دوران دريافت مقرری بيمه بيکاری در سنوات بازنشستگی محاسبه می شود، تاکيد 
کرد: اين مدت برای مقرری بگيرانی که اشتغال مخفی داشته باشند محاسبه نخواهد شد مگر اينکه تمام 

دريافتی های خود را بازگردانند.

ميانگين سن ازدواج در بين ایرانی ها
گفته می شود: بر اساس يافته های مرکز آمار ايران، ميانگين سن در اولين ازدواج برای مردان از 
2۴.1 سال در سال 1355 به 26.7 سال در سال 1390 رسيد و برای زنان از 19.7 سال به 23.۴ سال 

طی اين دوره رسيده است.

سرمایه گذاری 225/۱ ميليارد دلاری ایرانی ها در بخش املاک دوبی
گفته می شود: ايرانی ها با سرمايه گذاری يک ميليارد و 225 ميليون دلاری در بخش املاک دوبی 

در سال 201۴، در جايگاه چهارم از نظر حجم سرمايه گذاری در اين بخش قرار گرفتند.

مبادا تكبرّ ورزى؛ كه به دشمنى و نفرت مى كشد و 
بدبختى از دريچه آن بر متكبرّ درمى آيد؛ و تكبرّ و 

بزرگمنشى كم مى ماند و شتابان مى رود.

 آیت الله سید حسن خمینی: 

رمز بقاء انقلاب دوری از منيت هاست 
گوش شنوا

خبر

نصب تبليغات در ورودی پردیسان
در ماهه ای اخير شاهد انواع و اقسام تبليغات به صورت گسترده در ورودی 
پرديسان هستيم که ازنظر بصری چهره نازيبايی را ايجاد کرده است بهتر 
است مسئولان تبليغات شهری نظارت بيشتری بر اين تبليغات داشته باشند 
و محل های ديگری به جز ورودی پرديسان را برای تبليغات اختصاص دهند 
چراکه با توجه به حجم بالای تردد خودرو و شهروندان از اين مسير، احتمال 

وقوع تصادف به علت توجه به اين تبليغات به وقوع می پيوندد.
مرادی – پردیسان

اصلاح هندسی و ایجاد مشکل برای شهروندان
با توجه به اصلاح هندسی که در انتهای شهرک قدس و ورودی بلوار شهيد 
آوينی صورت گرفته است موجب شده است خودروهايی که قصد عبور از 
شهرک رادارند با توجه به اينکه در انتهای بلوار بايد دوباره برگردند 200 متر 
و وارد بلوار شهيد آوينی و ازآنجا به طرف جمکران و يا بلوار شهيد صدوقی 
بروند رانندگانی که از کوچه های قبل از اين فلکه برای تردد استفاده می کنند 
که موجب مشکلاتی برای ساکنين اين شهرک شده است مسئولان  با اتخاذ 

تمهيداتی از تردد خودروها از اين کوچه ها جلوگيری نمايند.
مجتبی رضایی – شهرك قدس

کسب درآمد به چه قيمتی؟!
در روزهای اخير شاهد تبليغات مواد غذايی ازجمله پفک در بيلبوردهای 
و جايگاه های تبليغات شهری من جمله ايستگاه های اتوبوس هستيم ازآنجا 
مسئولان حوزه بهداشت و درمان بارها به مضر بودن اين گونه مواد غذايی تأکيد 
کرده اند چراکه بايد اين گونه مواد به صورت گسترده در شهر تبليغ شود جای 
سؤال دارد بهتر است مسئولان شهری به فکر کسب درآمد از محل های ديگر 

باشند نه از تبليغ موادی که مستقيماً با سلامت مردم ارتباط دارد؟
احمد پور – خیابان سمیه

مدیر کل بنیادشهید وامور ایثارگران استان:

مردم قم همزمان با بهار انقلاب اسلامی 
میهمان لاله ها می شوند

قم گفت:  استان  ایثارگران  وامور  بنیادشهید  ایمان: مدیر کل 
همزمان با سی و ششمین فجر انقلاب اسلامی مزار مطهر شهدای 
انقلاب و دفاع مقدس روز پنج شنبه با حضور مردم شهید پرور قم و 
خانواده های معظم شهدا و ایثارگران گلباران و عطر افشانی می شود.

سردار سيد جواد هاشمی افزود: مردم مومن قم  و خانواده معظم شهدا و 
ايثارگران با حضور بر سر مزار شهدای گلگون کفن ضمن گرامی داشت ياد و 
خاطره شهدا  با آرمانهای رفيع شهدا تجديد ميثاق نموده و بر ادامه راه شهدا 
تاکيدخواهند داشت. مسوول کميته ايثارگران دهه فجر برنامه ميهمانی لاله ها 
را از مهمترين برنامه های اين ايام دانست و  ادامه داد: در اين مراسم نيروهای 
نظامی و انتظامی در گلزارهای شهری ،سپاه علی بن ابيطالب )ع( در گلزار 
علی بن جعفر )ع( و بقيع، فرماندهی انتظامی در گلزارهای شيخان و سوم 
خرداد ، آمادگاه منظريه در گلزار امامزاده ابراهيم)ع( ، پدافند هوايی در بهشت 
معصومه )ع( و وادی السلام ، بنيادحفظ آثارو نشر ارزشها در گلزار شهدای 

گمنام حضور می يابند.
سردار هاشمی اضافه کرد: گلباران گلزارهای روستايی نيز با حضور خادمان 
به شهدا در بنياد شهيد و با همکاری بخشداريها و دهداری ها برگزار می شود.

وی افزود: اين برنامه در گلزارهای محوری استان گلزار علی بن جعفر )ع( 
با بيش از سه هزار شهيد و گلزار امامزاده ابراهيم )ع( با حضور کاروان گل و با 

حرکت نمادين از مسجد باب الجنه و ميدان معصوميه )س( انجام می شود.
وی اضافه کرد: همچنين هماهنگی برای گلباران توسط بالگرد با هماهنگی 

پدافند هوايی حضرت معصومه )س( انجام می گيرد.  

ایمان: نوه امام راحل گفت: رمز بقاء انقلاب، دوری از 
منیت ها و گذشتن از خود است. 

آيت الله سيد حسن خمينی يکشنبه شب در ديدار 
استاندار و مديران قم با وی، افزود: منيت در فلسفه سياسی 
امام خمينی)ره( هيچگاه جايگاهی نداشته است.وی با بيان 
اينکه انقلاب اسلامی چيزی جز مردم نبوده است، افزود: 
جامعه چيزی جز افراد نيست و اگر بخواهيم جامعه ای 
پرتوان، موفق و پاک داشته باشيم بايد از خودمان شروع 
کنيم. وی با اشاره به ويژگی ها و خصوصيات بارز استاندار 
قم، ايثار، از خود گذشتگی و پرهيز از خودبينی را ويژگی لازم 
برای مديران در نظام اسلامی دانست و تصريح کرد: مسوولان 
بايد برای پيشرفت و اعتلاء کشور، همه امور را در سطح کلان 
ببينند تا مشکلات کشور که البته بسياری از آن ها ناشی از 
توطئه دشمنان است از بين برود. وی سپس با تجليل از 
شخصيت استاندار قم، گفت: وی تقريبا از اول انقلاب هميشه 
ذوب در جمع بوده است و برای خودش چيزی نخواسته 
است. اين رفتار سرمايه ای برای هر انسان است و همه می 
توانيم آن را درون خودمان تمرين کرده و بدانيم رمز بقای 
انقلاب، بقای از خودگذشتگی هاست و هرچقدر اين روحيه 
باقی ماند انقلاب هم باقی مانده است. گرچه لطف خدا، خون 
شهدا و دعای امام قطعا در تداورم حيات اين انقلاب تأثير 

بالای معنوی دارد.
نام امام راحل هنوز 

در دل های مستضعفان جهان زنده است
تلاش  رغم  علی  گفت:  ديدار  دراين  نيز  قم  استاندار 
دشمنان برای به فراموشی سپردن حادثه تاريخ ساز ورود امام 
راحل به کشور و پيروزی انقلاب اسلامی، نام امام خمينی)ره( 
هنوز در دل های مردم ايران و آزادگان و مستضعفان جهان 

زنده است.  حجت الاسلام والمسلمين »محمدصادق صالحی 
منش« افزود: ملت ايران حکمت و فلسفه اسلام ناب محمدی 
و شجاعت، فداکاری و ايثار را از رهبر کبير انقلاب الگو گرفته 
است. وی پايه گذاری انقلاب اسلامی در ايران و تثبيت 
حکومت مقتدر را از الطاف خداوند به ملت ايران دانست و 
گفت: رهبر کبير انقلاب در شرايطی که همه ابزار در دست 
دشمن بود، با ايمان به خدا و پشتوانه ملت نظام طاغوت 
را سرنگون کرد. وی با اشاره به فرمايش امام خمينی)ره( 
مبنی بر اينکه انقلاب اسلامی اميد را در بين مسلمانان جهان 

گسترش خواهد داد، بيان کرد: امروز با رهبری داهيانه رهبر 
معظم انقلاب اسلامی، کشور ايران شکوفاتر از قبل در جهان 
در حال درخشش است. صالحی منش با اشاره به استقرار 
دولت تدبير و اميد با رای مردم، پيوند واتحاد دولت و ملت را 
وصف ناپذير خواند و افزود: اعضای دولت خود را سرباز امام و 
ولايت دانسته و در راستای پيشرفت و اعتلای جامعه اسلامی 
تلاش می کنند. ديدار مديران استان قم با  آيت الله  »سيد 
حسن خمينی«، به مناسبت سی و ششمين سالگرد ورود 

تاريخی امام خمينی)ره( به ايران صورت گرفت.

ایمان: شهردار قم با بیان اینکه تخلفات 
صورت گرفته در مجموعه شهرداري بسیار 
اندك و در سطح پاییني است،گفت:با برنامه 
ریزي هاي صورت گرفته در شوراي اسلامي 
شهر قم و شهرداري تخلفات سیر نزولي به 
خود گرفته و در آینده اي نزدیک ریشه کن 

خواهد شد.
محمد دلبري با اشاره به اهميت و ضرورت 
اقتصاد مقاومتي در مديريت شهري اظهار داشت:بعد 
از ابلاغ سياست هاي اقتصاد مقاومتي توسط مقام 
معظم رهبري اقداماتي مهم و مناسبي درمجموعه 
مديريت شهري به جهت تنوع خدمات انجام شده 

است و اقتصاد مقاومتي در اولويت کارهاي شهرداري قرار دارد.
وي افزود:شايد نتوان در حال حاظر اين اقدامات را به شکل آماري بيان کرد اما کاملاً قابل 
لمس و مشخص است،به عنوان نمونه تجميع تمامي قسمت هاي اداري شهرداري قم در يک 
ساختمان مرکزي اقدامي بوده که در جهت رفاه و آسايش مردم براي انجام کارهاي شهري و 

مديريت زمان آنها انجام شده است که اقدامي در راستاي اقتصاد مقاومتي است.
شهردار قم با اشاره به نمونه هاي ديگري از کارهاي انجام شده در راستاي اقتصاد مقاومتي 
تصريح کرد: ارتباط مديران و کارکنان شهرداري در يک ساختمان تأثير بسزايي بر کارآمدي و 
بهره وري آنها مي تواند داشته باشدکه اين امر فراهم شده است و همچنين تجميع خودروهاي 
سرويسي براي کارکنان در يک مکان به لحاظ صرفه جويي در مصرف سوخت انجام گرفته است.

وي با ذکر يکي ديگر از اقدامات شهرداري قم در 
راستاي اهداف اقتصاد مقاومتي، ابراز داشت:در پروژه 
هاي عمراني تلاش شده است از مجموع دارايي هاي 
شهرداري که به اصطلاح اماني کاري گفته مي شود 
استفاده شود. دلبري با بيان اينکه ميزان استفاده از 
متخصصان شهرداري قم در ساختمان سازي افزايش 
داشته است،گفت: تمامي افراد متخصص در مجموعه 
شهرداري وجود دارند و ما براي ساختمان سازي نيز از 
اين متخصصان استفاده مي کنيم که يکي از اهداف ما 

در بحث اقتصاد مقاومتي است.
وي همچنين تهاتر املاک واقع شده در مسير 
پروژه انارستان را مورد توجه قرار داد و اين اقدام را در 
راستاي اهداف اقتصاد مقاومتي برشمرد و تصريح کرد: 

تمامي اين اقدامات با توجه به شرايط موجود و برنامه ريزي هاي دقيق صورت گرفته است.
شهردار قم در بخش ديگري از سخنان خود تخلفات انجام شده در زير مجموعه هاي 
شهرداري قم را بسيار اندک عنوان کرد و گفت: به دليل گستردگي و تنوع خدمات مجموعه 

شهرداري نمي توان به صراحت گفت که هيچگونه تخلفي در اين مجموعه انجام نمي گيرد.
وي افزود:تخلفات بسيار اندک است و زحمات همکارانمان در شهرداري را نمي توانيم به چند 

نفر که تخلف مي کنند تعميم دهيم.
دلبري خاطر نشان ساخت: با برنامه ريزي هاي صورت گرفته در شوراي اسلامي شهر قم و 

شهرداري تخلفات سير نزولي به خود گرفته و در آينده اي نزديک ريشه کن خواهد شد. 

محمد دلبری : 

فساد اداری در شهرداری قم ریشه کن می شود
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